
در  منا  فاجعه  پرونده شکایت  گفت:  دادگستری  وزیر 
مجامع بین المللی پیگیری می شود و در این زمینه علیه 

عربستان اعلام جرم می کنیم.
 حجت الاسلام والمسلمین مصطفی پورمحمدی اظهار 
داشت: پیگیری پرونده فاجعه منا ادامه دارد و ما هم اکنون 
مشغول بررسی راه های مختلف ارجاع این پرونده به مجامع 
بین المللی هستیم تا به نتایج مطلوب برسیم. وی گفت : از 

آنجایی که این پرونده علیه کشوری دیگر تشکیل شده 
است، محاکم ما نمی توانند علیه عربستان اعلام جرم و اقامه 

دعوا کنند. 
پورمحمدی افزود:  پیگیری های حقوقی ادامه دارد؛ وکیل 
و مشاوران حقوقی گرفته ایم اما بیشترین بخش کار باید از 
طریق مراجع دیپلماتیک کشور پیگیری شود و قوه  قضائیه 

هم برای تسریع در این پرونده کمک می کند...
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از مباحث اعتقادی و اقتصادی تا ضرورت ارائه لایحه

تغییر ایام تعطیلات پایان هفته

یک فعال سیاسی اصلاح طلب مطرح کرد:

 ادامه برجام برگ برنده روحانی

هدف از طرح پروژه »عبور اصلاح طلبان از روحانی« چیست؟

جنگ روانی جدید دلواپسان
 با هدف بازگشت به قدرت

سنگ اندازی های جریان تندرو جواب عکس می دهد

درخواست احمدی نژاد از عارف چه بود؟

وزیر دادگستری با اشاره به فاجعه منا؛

علیه عربستان در مجامع بین المللی 
اعلام جرم می کنیم

رهبری، مجلس  نمایندگان مجلس خبرگان  از  جمعی 
شورای اسلامی و فعالان احزاب و تشکل های سیاسی با 
تاکید بر این که مردم به تبعیت از رهبر معظم انقلاب باید 
پشتیبان دولت ها باشند، تصریح کردند که پیشرفت کشور 
با وحدت بین مردم و دولت امکان پذیر است.رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در مراسم بیست و هفتمین سالگرد ارتحال 
امام خمینی )ره( فرمودند: هرکسی در مقاطع مختلف ممکن 
است از دولتی خوشش بیاید یا نیاید که البته ایرادی ندارد اما 
اتحاد ملت و دولت، نباید در هیچ حالتی بر هم بخورد. حضرت 
آیت الله خامنه ای ادامه دادند: البته انتقاد و مطالبه از دولت 
بی اشکال است و با وحدت منافاتی ندارد اما همانگونه که در 
زمان همه دولت ها این توصیه را بیان کرده ام، باید مراقب 
بود نقار و کدورت به وجود نیاید و همه در مقابل تهدیدها 
و دشمنی ها، هم دوش و هم دل باشند. ایشان با تأکید بر 
»وحدت قوای سه گانه« افزودند: وحدت، منافاتی با عمل 
به وظایف قانونی قوا ندارد اما نباید با احساسات شخصی یا 

جناحی، همدلی و همراهی قوا را خدشه دار کرد...

مجلس دهم دو هفته ی کاری را پشت سر گذاشته؛ شعب 
برای  نمایندگان  تعیین  زمان  در  و حالا  تشکیل شده اند 
عضویت در کمیسیون های تخصصی مشخص شده که تنها 
چهار نفر متقاضی کمیسیون فرهنگی هستند؛ کمیسیونی 
و  بردارد  بلندی  گام های  فرهنگ،  بخش  در  می تواند  که 

تاثیرگذار باشد.
کسادی کمیسیون فرهنگی در حالی است که تعداد زیادی 
از نمایندگان برای عضویت در کمیسیون هایی مثل امنیت و 
اقتصادی داوطلب شده اند. نواب رئیس مجلس هم تا به حال 
نتوانسته اند نمایندگان را قانع کنند که از کمیسیون های 
پرترافیک به کمیسیون های خالی مثل فرهنگی،  شوراها و 

قضایی بروند...

جمعی از نمایندگان خبرگان رهبری
مجلس و احزاب تاکید کردند:

پیشرفت کشور 
در سایه وحدت 

دولت و ملت

چرا نمایندگان 
به کمیسیون 

فرهنگی نمی روند؟
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روزنامه صبح ایران

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: دولت روحانی درزمینه های مختلف 
به خصوص سیاسی، اقتصادی و سیاست خارجی موفق بوده است.

آیت الله سید محمد غروی با تأکید بر دولت تلاش داشته شعارهای خود را عملیاتی 
کند، اظهار داشت: دولت به اندازه ای که توان و امکانات داشته، به مردم خدمت کرده 
است و باید به این نکته اذعان کنیم که دولت با توجه به مشکلاتی که داشته و دارد، 
توفیقات خوبی را چه در بخش اقتصادی، چه در بحث سیاست خارجی به دست آورده 
است. وی با تأکید بر اینکه دولت توانسته تورم را کنترل کند، افزود: تحریم نفتی ایران 
موضوع ساده ای نبود، اما خدا را شکر این مشکل حل شد و این موضوع می تواند بسیار 

در کشور تأثیرگذار باشد چراکه درگذشته، نفت به 130 دلار هم رسید و 
فرصت هایی به وجود آمد، ولی دولت گذشته شرایط را به گونه دیگری رقم زد.

عضو جامعه مدرسین قم با اشاره به اینکه دولت دکتر روحانی توانست 
اقدامات خوبی را در حوزه نفت و رفع تحریم های آن انجام دهد، خاطرنشان 

کرد: در دوران تحریم، صادرات نفتمان به کمتر از یک میلیون بشکه رسیده 
بود اما امروز بنا بر آمار اعلام شده نزدیک به دو میلیون بشکه نفت 

صادر می کنیم. وی در بخش دیگری از سخنان خود به عملکرد 
اقتصادی و سیاسی دولت نیز اشاره کرد و ...

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

دولت روحانی موفق بوده است
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خالق  شعر 
»خمینی ای امام«  درگذشت
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رئیس مجلس در دیدار با رئیس 
و  صدا  از  کرد:  تاکید  ملی  رسانه 
سیما انتظار می رود به گونه ای عمل 
کند که همه اقشار جامعه مخاطب 

صداوسیما باشند.
عصر دیروز )شنبه، 22 خرداد( 
رئیس  عسکری  علی  عبدالعلی 
علی  دکتر  با  صداوسیما  سازمان 
شورای  مجلس  رئیس  لاریجانی 

اسلامی دیدار و گفت و گو کرد.
این جلسه  در  دکتر لاریجانی 
مجلس  از  رسانی  اطلاع  گفت: 

شورای اسلامی و تبیین قوانین و مصوبات 
از  را  مردم  برای  اسلامی  شورای  مجلس 

مأموریت های رسانه ملی می دانیم. 
افزود:  اسلامی  رئیس مجلس شورای 
کمک  برای  اسلامی  شورای  مجلس 
رفع  منظور  به  سیما  و  صدا  سازمان  به 

اعلام  است،  مواجه  آن  با  که  تنگناهایی 
آمادگی می کند؛ این امر می تواند صدا و 
سیما را در راستای نقش آفرینی بهتر به 

عنوان رسانه ملی، یاری کند. 
وی تاکید کرد: آنچه از صدا و سیما 
و   نو  برنامه های  و  طرح ها  می رود  انتظار 
متنوع است و باید به گونه ای عمل کنند 

که همه اقشار جامعه مخاطب صدا و سیما 
باشند. 

رئیس قوه مقننه ادامه داد: جامعه ایران، 
جامعه متکثری است لذا باید به همه جهات 
جامعه توجه شود؛ به خصوص برای نسل 
جوان که مهم ترین مخاطبان هستند، باید 

برنامه های جذاب تهیه شود.

تعامل و همکاری با نمایندگان 
اولویت رسانه ملی 

دکتر علی عسکری نیز در این 
با  تعامل و همکاری  جلسه گفت: 
نمایندگان و استفاده از دیدگاه ها و 
اندیشه ای  و  فکری  توانمندی های 
آنان در برنامه های رسانه ای به منظور 
تبیین مسائل کشور، از جمله اولویت 
های رسانه ملی در حوزه مجلس 
صداوسیما  سازمان  رئیس  است. 
با  همکاری  سازمان  این  افزود: 
اسلامی  شورای  مجلس  کمیسیون های 
در راستای گردش دانش و اطلاعات را به 
عنوان مقدمه  ای برای قانونگذاری مدنظر 
قرار خواهد داد. به گفته وی، انعکاس دیدگاه 
های نخبگان از موضوعات مورد تاکید رسانه 

ملی است.

دکترلاریجانی در دیدار رئیس صداوسیما:

تیشه دلارهای سعودیصداوسیما طوری عمل کند که همه اقشار جامعه مخاطب آن شوند
 بر ریشه سازمان ملل

اقدام سازمان ملل متحد در خارج ساختن نام عربستان از فهرست سیاه ناقضان 
حقوق کودکان در جنگ یمن، ضمن برانگیختن انتقادهای بین المللی، نشان از 
معیارهای دوگانه و تصمیم های نادرستی دارد که فلسفه وجودی این سازمان را زیر 

سوال می برد.
سازمان ملل متحد نزدیک به 10 روز پیش و در اقدامی دیرهنگام، عربستان سعودی 
و متحدانش در جنگ یمن را مسوول مرگ کودکان یمنی معرفی کرد. در گزارش 
اولیه سازمان ملل آمده بود که سعودی ها و همپیمانان ریاض مسوول مرگ و میر و 
زخمی شدن 60 درصد کودکان یمنی در سال گذشته بوده اند. از این رو نام عربستان 
در فهرست سیاه نیروهای دولتی نقض  کننده حقوق کودکان قرار گرفت اما این تصمیم 
چندان پایدار نماند چرا که پنجشنبه هفته گذشته )بیستم خرداد( سازمان ملل نام 

عربستان را از این فهرست سیاه خارج کرد. 
»بان  کی  مون« دبیر کل سازمان ملل، در پی این تصمیم با انتقادهای گسترده ای 
مواجه شد. وی در بیانیه  ای بی  سابقه به دفاع از تصمیم خود برای حذف نام عربستان از 
فهرست ناقضان حقوق کودکان پرداخت و این اقدام را ناشی از تهدیدهای مالی عربستان 
و حمایت نکردن شورای امنیت از خود توصیف کرد. پیش از این، عربستان سعودی 
تهدید کرده بود که اگر سازمان ملل متحد نام این کشور و همپیمانانش را از فهرست 
سیاه خارج نکند، منابع مالی خود را در حمایت از برنامه های سازمان ملل قطع خواهد 
کرد. این تصمیم ناعادلانه در حالی اعلام شد که بیش از یک سال از حمله نظامی 
عربستان سعودی به یمن می گذرد و مردم این کشور همچنان منتظر آتش بس دایمی 

و پایان یافتن جنگ و درگیری در کشورشان هستند. 
بر پایه آماری که سازمان ملل متحد منتشر کرده است، تاکنون بیش از 6 هزار و 
500 غیرنظامی یمنی در حمله جنگنده های سعودی کشته و 2 میلیون تن دیگر نیز 
آواره شده اند. دوگانگی در رفتار سازمان ملل در برابر دولت عربستان سعودی این شائبه 
را در ذهن تقویت می کند که تعریف این سازمان از حقوق بشر برای کشورهای مختلف، 
متفاوت است. همچنین، خارج کردن نام عربستان از فهرست سیاه به دلیل ترس از قطع 
کمک های مالی ریاض به سازمان ملل، به نوعی اساس و فلسفه این سازمان را زیر سوال 
می برد و این انگاره را تقویت می کند که نهادی جهانی با دستور کار جلوگیری از نقض 
حقوق انسان ها، ملت ها و واحدهای ملی، تنها برای چند دلارِ بیشتر، قانون ها و حقوق 

بین المللی را قربانی کرده است. 
یکی از زمینه های مهم شکل گیری سازمان ملل متحد، توجه به اصل برابری 
کشورها است که با تصمیم اخیر، این اصل نادیده گرفته شد. اکنون به نظر می رسد با 
نادیده گرفتن این اصل زیربنایی، مرجعیت و بی طرفی بین المللی این نهاد با پرسش 
های اساسی روبرو شده است. این اقدامِ سازمان ملل نه تنها در کوتاه مدت افکار عمومی 
را متاثر می سازد بلکه در درازمدت بر بی اعتمادی کشورها به بزرگترین سازمان جهان 

دامن خواهد زد. 
نتیجه دیگر چنین تصمیمی، دور شدن سازمان ملل از کارویژه های اساسی چون 
تامین ثبات و امنیت جهان و به ویژه منطقه بحران خیز خاورمیانه است. سازمان ملل در 
حالی که طی ماه ها تجاوز عربستان به خاک یمن هیچ اقدام موثری را برای جلوگیری 
از بروز فاجعه انسانی در این کشور صورت نداده، اکنون حتی کوچکترین ناهمواری ها 
و مخالفت هایش در مسیر رفتارهای تهاجمی و نامتعارف ریاض را از میان برداشته و به 
صورت غیرمستقیم مسوولیتی سنگین را در ادامه ناآرامی های منطقه بر دوش گرفته 
است؛ مسوولیتی پیوند آن با فجایع انسانی در یمن، سوریه، عراق و ... اکنون دیگر بر 

کسی پوشیده نیست.

وزیر آموزش و پرورش:

معلم حق التدریس جذب می کنیم
وزیر آموزش و پرورش: آموزش و پرورش امسال بر اساس نیاز خود معلم حق 

التدریس جذب خواهد کرد.
علی اصغر فانی در مصاحبه با خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما افزود:  طبق مصوبه 
مجلس امسال نیز تعدادی از معلمان آزاد و مربیان پیش دبستانی در آموزش و پرورش 
مشغول به تدریس خواهند شد. وی گفت:  بخشی از کمبود نیرو در آموزش و پرورش 
را نیز امسال با اضافه کاری معلمان رسمی به صورت حق التدریسی جبران خواهیم 
کرد. فانی به تعداد معلم حق التدریس جذب شده اشاره نکرد و افزود: ساماندهی نیروی 
انسانی در آموزش و پرورش از دو ماه پیش شروع شده است و تا دو ماه دیگر این 
ساماندهی به پایان می رسد و با مشخص شدن تعداد معلمان موردنیاز تعداد معلم حق 
التدریس جذب شده مشخص خواهد شد. وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد: پیشنهاد 
استخدام 20 هزار نفر را در آموزش و پرورش به سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور 
داده ایم که شامل 10 هزار نفر از طریق دانشگاه فرهنگیان و 10 هزار نفر نیز فارغ 
التحصیلان سایر دانشگاه ها خواهد بود. فانی گفت: تلاش می کنیم آزمون استخدامی 
امسال زودتر برگزار شود و فارغ التحصیلان دانشگاه ها با مدرک کارشناسی و بالاتر 
بتوانند در این آزمون شرکت کنند. وی به رتبه بندی معلمان اشاره کرد و افزود: معلمان با 
شش سال سابقه امسال مشمول رتبه بندی خواهند شد و احکام آن ها صادر می شود و 
افزایش حقوقی طبق رتبه کسب شده خواهند داشت و سایر کارکنان آموزش و پرورش 

نیز مشمول افزایش حقوق هرساله کارکنان دولت خواهند شد.

وزیر ارتباطات خبر داد:

کاهش 15 درصدی قیمت اینترنت 
وزیر ارتباطات گفت: در تلاشیم تعرفه های اینترنت را با مکانیسیم مشخص کاهش 
دهیم که بستگی به تصمیم گیری کمیسیون تنظیم مقررات دارد اما این کاهش تعرفه 

کمتر از 15 درصدی که قول داده بودم نیست.
محمود واعظی پس از نشست ویژه بررسی شبکه ملی اطلاعات در شرکت زیرساخت 
افزود: این تعرفه های جدید می تواند بازار استفاده از محتوای داخلی تحت عنوان شبکه 

ملی اطلاعات را گسترش دهد.
وی با اشاره به تلاش های سازمان تنظیم مقررات درباره مقررات گذاری شبکه ملی 
اطلاعات گفت: کارها در بخش امنیت شبکه ملی اطلاعات برای تامین امنیت ارتباطات 

در این شبکه در حال پی گیری است.
واعظی همچنین افزود: سازمان فناوری اطلاعات نیز در بخش خدماتی که باید در 

شبکه ملی اطلاعات ارائه شود فعالیت های گسترده ای را انجام داده است.
وزیر ارتباطات گفت: امیدوار هستم بر اساس برنامه شبکه ملی اطلاعات تا اواسط 
امسال فاز اول شبکه ملی اطلاعات راه اندازی می شود و سرویس های جدیدی در این 

قالب به مردم ارائه شود.
واعظی درباره پیوست فرهنگی شبکه ملی اطلاعات گفت: مدت هاست که روی 
پیوست فرهنگی شبکه ملی اطلاعات کار شده و اکنون نیز سازمان تنظیم مقررات روی 

این موضوع کار می کند.
وی افزود: امیدواریم در زمان رونمایی از شبکه ملی اطلاعات در اواسط امسال، 

پیوست های فرهنگی و امنیت این شبکه نیز ارائه شود.
وزیر ارتباطات گفت: در اولین فرصت کل اقدامات صورت گرفته برای راه اندازی 

شبکه ملی اطلاعات به شورای عالی فضای مجازی گزارش خواهد شد.

معاونان  مسؤولیت  ای،  بخشنامه  در  وزیرکشور 
رهبر  فرمان  اجرای  در  استانداران  و  کشور  وزارت 
معظم انقلاب و تصویب نامه هیأت وزیران درخصوص 
ممنوعیت خرید کالای خارجی را برای اجرا ابلاغ کرد. 
وزارت  رسانی  اطلاع  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
فضلی  رحمانی  عبدالرضا  بخشنامه  این  در  کشور، 
خطاب به استانداران سراسر کشور و معاونان وزارت 
کشور با یادآوری تأکیدهای مکرر رهبر معظم انقلاب 
از  حمایت  جدی  ضرورت  بر  مختلف  دیدارهای  در 
تولیدات ملی و مصرف محصولات داخلی و ممنوعیت 
مصرف تولیدات غیرایرانی درقوای سه گانه، دستگاه 
های حاکمیتی و دولتی، ساز و کار نظارت بر اجرای 
دقیق فرمان صریح ایشان در دوم شهریور91 در دیدار 
عبارت:  با  دولت  هیأت  اعضای  و  جمهوری  رئیس 
ندارد  هیچ کس حق  بگوئید  و  کنید  ممنوع  »اصلًا 
در این وزارتخانه جنس خارجی مصرف کند«، ابلاغ 

شده است.
به تصریح  اشاره  با  این بخشنامه وزیر کشور  در 
بند )8( سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی ابلاغی 
ازطرف رهبر معظم انقلاب درتاریخ 29 بهمن 1392، 
بر »مدیریت مصرف با تأکید براجرای سیاست های 

کالاهای  وترویج مصرف  الگوی مصرف  اصلاح  کلی 
کیفیت  ارتقاء  برای  ریزی،  برنامه  با  همراه  داخلی 
دو  تشریح  همچنین  و  تولید«  در  پذیری  رقابت  و 
این  در  وزیران  هیأت  مفید  بسیار  نامه  تصویب 
خصوص در دو سال اخیر، تصریح کرد: استانداران 
سراسر کشور و معاونان وزارت کشور موظفند ضمن 
های  نامه  درتصویب  ابلاغی  ضوابط  دقیق  رعایت 
رده  تمامی  سطح  در  آن  اجرای  برحسن  موصوف، 

های تابعه اقدام کنند.
نظارت  ابلاغ رحمانی فضلی، مسئولیت  اساس  بر 
وزارت کشور  در ستاد  بخشنامه  این  اجرای  برحسن 
در  ذیحساب،  و  ومنابع  مدیریت  توسعه  معاون  با 
سازمان  روسای  برعهده  تابعه  های  سازمان  سطح 
برعهده  استانها  در سطح  و  مربوطه  ذیحسابان  و  ها 
استانداران، مدیران کل و روسای سازمانها و ذیحسابان 
استانداری و دستگاههای اجرائی/ عاملین ذیحساب می 

باشد.
/26725 شماره  مصوبه  براساس  وزیران  هیات 

کالاهای  93/3/11،خرید  مورخ  هـ  ت48462 
خارجی)اعم ازکالای ساخته شده، قطعات، ملزومات، 
مشابه  تولید  دارای  هرعنوان(  تحت  وغیره  تجهیزات 

داخلی مندرج در لیست منضم به تصویب نامه مذکور 
را که مشتمل بر183 قلم کالا می باشد، توسط دستگاه 
های دولتی وسایر دستگاه ها، نهادها و...که به نحوی 
از بودجه عمومی یا دولتی استفاده می کنند، ممنوع 
وتصریح کرده است که در صورت انجام هزینه از محل 
وجوه دریافتی از بودجه عمومی یا دولتی بابت خرید 
این نوع کالاها به صورت مستقیم یا از طریق پیمانکاران 
تملک دارایی های سرمایه ای،ذی حسابان دستگاههای 
اجرایی یا عناوین مشابه مکلفند از پرداخت اعتبار خرید 
کالاهای یاد شده به صورت مستقیم یا اسناد مندرج 
پیمانکاران  سوی  از  ارسالی  های  وضعیت  درصورت 

خودداری کنند. 
نامه  تصویب  طی  مجدداً  وزیران  هیات  همچنین 
 ،94/5/19 مورخ  هـ   51966 ت   /63613 شماره 
فهرست تکمیلی ازبالغ بر181 مورد کالاهای خارجی 
در  مصرف  ممنوعیت  که  داخلی  مشابه  تولید  دارای 

دستگاه های دولتی دارند را ابلاغ کرد. 
نسخه ای از بخشنامه وزیر کشور جهت ابلاغ موضوع 
استانهای  ودارائی  اقتصادی  امور  سازمان  روسای  به 
سراسرکشور در اختیار طیب نیا وزیر اموراقتصادی و 

دارائی قرار گرفته است.

وزیر کشور در بخشنامه ای به معاون و استانداران ابلاغ کرد ؛ 

اجرای مصوبه ممنوعیت خرید کالای خارجی 

دریــچه
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چرایی بی علاقگی نمایندگان 
به کمیسیون فرهنگی

خبر ساده بود؛ تنها پنج تن از نمایندگان مجلس شورای 
فرهنگی هستند.  نامزد عضویت در کمیسیون  اسلامی 
مجلس شورای اسلامی به عنوان یکی از سه رکن دولت 

جمهوری اسلامی ایران و در جایگاه انحصاری مقام تقنین برای بررسی لوایح و طرح های 
مختلف دارای کمیسیون های تخصصی است. این کمیسیون ها افزون بر بررسی کارشناسانه 
پیش نویس قوانین مرتبط امکان تصویب برخی قوانین را به مدت مشخص دارا هستند. 
جمهوری اسلامی ایران خود را در جهان با برچسب )اتیکت( فرهنگ معرفی می کند. 
این سومین دوره پیاپی است که هم هنگام با تصویب اعتبار نامه های نمایندگان مجلس، 
اعلان ثبت نام عضویت در کمیسیون ها مجلس شورای اسلامی این کمیسیون فرهنگ 
است که با کمترین نامزد ثبت نام شده مواجه می شود! پرسش این است علت نبود اقبال 
به این مهمترین کمیسیون اجتماعی )و نه اقتصادی و صنعتی(  مجلس چیست؟ برخی از 
صاحب نظران نبود تأثیر جدی این کمیسیون در مدیریت فضای فرهنگی کشور را علت این 
نبود اقبال می دانند. عده ای نیز نداشتن امتیازات لازم برای ویترین سازی در حوزه انتخابیه 
نمایندگان را علت این بی توجهی برمی شمارند. پاره ای از ناظران و مراقبان اوضاع فرهنگی، 
نیز عنصر دوری جستن از مسئولیت پذیری در این عرصه پرالتهاب را سبب ساز این دوری 
می شناسند. چنانچه هرکدام از این سه علت را جداگانه نیز واکاویم در نتیجه این ادبار به 
عضویت در کمیسیون فرهنگی در این سه دوره متوالی مجلس تغییری ایجاد نمی کند. 
چاره آنست که این ادبار را به مثابه چراغ هشدار برای بررسی این امر و تدبیر برای گره گشایی 
بدانیم. همین چند روز پیش در رسانه ها از قول معاون رئیس جمهور آمده بود که قریب 
هفتاد و پنج درصد از بودجه فرهنگی دولت صرف نهادهایی می شود که دولت نقشی در 
مدیریت و نظارت بر نحوه هزینه کرد آنها ندارد! سازمان هایی که عمدتاً پیش تر خودگردان و 
یا فلسفه وجودی شان تأمین هزینه ها از محل خیرات و نذورات بوده یا می تواند باشد و یا در 
مأموریت تأسیس شان ربط مستقیمی به سپهر فرهنگ و هنر ندارند! در هر حال این نبود 
اقبال به عضویت در کمیسیون فرهنگی مجلس را می توان در چارچوب رفتار تناقض آمیز 
اعلانی و اعمالی ما ایرانیان نیز بررسی کرد. آن هنگام که فرهنگ را در کلام و خبر بر صدر 

می نشانیم اما در مقام عمل و اقدام به لوازم و مقتضیات اش وفادار نمی مانیم! 
کارشناس سینما و مسائل فرهنگی

وزیر دادگستری با اشاره به فاجعه منا؛

علیه عربستان در مجامع بین المللی 
اعلام جرم می کنیم

وزیر دادگستری گفت: پرونده شکایت فاجعه منا در مجامع بین المللی پیگیری می شود 
و در این زمینه علیه عربستان اعلام جرم می کنیم.

 حجت الاسلام والمسلمین مصطفی پورمحمدی گفت: پیگیری پرونده فاجعه منا ادامه 
دارد و ما هم اکنون مشغول بررسی راه های مختلف ارجاع این پرونده به مجامع بین المللی 
هستیم تا به نتایج مطلوب برسیم. وی گفت : از آنجایی که این پرونده علیه کشوری دیگر 

تشکیل شده است، محاکم ما نمی توانند علیه عربستان اعلام جرم و اقامه دعوا کنند.
پورمحمدی افزود:  پیگیری های حقوقی ادامه دارد؛ وکیل و مشاوران حقوقی گرفته ایم اما 
بیشترین بخش کار باید از طریق مراجع دیپلماتیک کشور پیگیری شود و قوه  قضائیه هم 
برای تسریع در این پرونده کمک می کند. وزیر دادگستری تصریح کرد:  هم اکنون شکایات 

خانواده شهدای منا ثبت شده و ما علیه عربستان اعلام جرم خواهیم کرد.
پورمحمدی گفت: دولت عربستان به نظام حقوقی بین المللی پایبند نیست و محاکم 

داخلی این کشور هم استقلال لازم را ندارند و موانع بزرگی سر راه رسیدگی ماست.
مهر سال 94 در مراسم رمی جمرات، بیش از 2400 حاجی بر اثر ازدحام جمعیت ناشی 
از بی تدبیری سعودی ها جان باختند که 464 نفر از این حجاج ایرانی بودند. پس از وقوع این 
فاجعه، دادستانی کل کشور مامور رسیدگی به پرونده شد که دادسرای ناحیه 27 تهران نیز 
به ثبت شکایات و اسناد فاجعه منا اختصاص داده شد. از آن تاریخ تا امروز پیگیری شکایات 

خانواده جان باختگان منا در مراجع قضایی ادامه دارد.

محمدرضا عارف تاکید کرد:

 لزوم عینی کردن جایگاه علم در زندگی مردم
 ـبه مفهوم تولید مقاله  نماینده مردم تهران در مجلس گفت: ایران در بخش تولید علم 
 ـجزو 20 کشور نخست دنیا قرار دارد اما مردم نیز باید آثار چنین جایگاهی را در زندگی 

خود ببینند.
محمدرضا عارف با تاکید بر ضرورت دستیابی به سهم 50 درصدی شرکت های دانش بنیان 
از تولید ناخالص ملی، گفت: دستیابی به این سهم 50 درصدی جزو سیاست های کلی کشور 
است و با دقت در بندهای سیاست های کلی علم و فناوری، متوجه می شویم که جهت گیری 
اصلی در این سند به سمت افزایش درصد اقتصاد دانش بنیان از تولید ناخالص ملی با راهکار 
تبدیل علم به ثروت است؛ ضمن آنکه این مسئله جزو مطالبات مقام معظم رهبری نیز بوده 
و بارها به آن اشاره کرده اند. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ایران در بخش تولید علم به مفهوم و تولید مقاله، جزو 20 
کشور نخست دنیا قرار دارد اما مردم نیز باید آثار چنین جایگاهی را در زندگی خود ببینند 
در حالیکه در حال حاضر مشخص نیست؛ بنابراین این علم باید به صنعت، فناوری و ثروت 
تبدیل شود. وی اضافه کرد: در سیاست های کلی کشور، عینی کردن جایگاه علم در زندگی 
مردم و اقتصاد دانش بنیان به عنوان مسیر اصلی پیش بینی شده است که خوشبختانه معاونت 
علمی ریاست جمهوری اقدامات خوبی را در این زمینه انجام داده اما کافی نیست؛ بنابراین 
مجلس دهم به ویژه کمیسیون های آموزش و تحقیقات و اقتصاد باید ورود جدی تری به این 
مسئله داشته باشد. عارف تاکید کرد: باید به طور جدی بحث دانش بنیانی را در اقتصاد دنبال 
کرد چرا که علاوه بر کمک به حل مسئله اشتغال و بیکاری به طی شدن مسیر رشد 8 
درصدی یاری می رساند. وی با بیان اینکه برای افزایش سهم شرکت های دانش بنیان از تولید 
ناخالص ملی باید احکام برنامه ششم توسعه را جدی گرفت، توضیح داد: نکته دیگر مبنا قرار 
دادن سیاست های 24 گانه اقتصاد مقاومتی است چراکه گام مهمی در دستیابی به اقتصاد 
 ـکه متاسفانه  دانش بنیان محسوب می شود و سهم بیشتری از آنچه تاکنون نصیب مان شده 
 ـحاصل خواهد شد. به گزارش ایلنا به نقل از خانه ملت، نماینده مردم  عدد بسیار پائینی است 
تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی افزود: خوشبختانه 
اولویت اصلی کشور، اقتصاد مقاومتی است و یکی از راه های نیل به این اقتصاد مقاومتی نگاه 

علمی و فناورانه به اقتصاد است که به امید خدا تحقق پیدا می کند.

دبیرکل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی:

تنزل انقلابی گری خطری بزرگ برای نظام است
دبیرکل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی با تاکید بر لزوم حفظ وحدت بین دولت و ملت 
نقش احزاب در تحقق این امررا بسیار مهم و تعیین کننده خواند و افزود: تنزل انقلابی گری 

خطری بزرگ برای نظام است.
علی کیهانیان در گفت و گو با ایرنا درباره بیانات رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت حفظ 
وحدت بین ملت و دولت افزود: حضرت امام خمینی )ره( حفظ شئونات دینی و اسلام ناب 
محمدی و وحدت کلمه را دو نکته اساسی و شرط بقای نظام نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران بیان کردند. دبیرکل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی ادامه داد: رهبر معظم انقلاب 
اسلامی نیز با تاکید بر این دو ضرورت برای حفظ نظام، مجددا وصیت نامه امام )ره( و سفارش 
ایشان را بازخوانی کردند. کیهانیان بیان کرد: برای جلوگیری از به نتیحه رسیدن فعالیت های 
نفوذی های حکومتی و حتی منافقینی که ممکن است در بین ملت شیطنت کنند تاکید بر 
این دو موضوع از اهمیت ویژه ای برخوردار است. وی ادامه داد: مردم باید ضمن رصد کردن 
فعالیت های دولت و در بعضی مواقع ملت نماها، برای ایجاد وحدت کلمه و انسجام بین ملت 
و دولت تلاش کنند. این استاد دانشگاه همچنین درمورد فرمایش رهبر معظم انقلاب مبنی 
بر این که انقلابی گری، تنها راه پیشرفت و تحقق اهداف است، تصریح کرد: اسلام مترقی، 
اسلامی انقلابی و همچنان تحولگرا است نه متحجر و واپسگرا، لذا پس از گذشت 37 سال از 
انقلاب اگر روحیه انقلابی گری در ملت، حکومت و حاکمیت کاهش یابد می تواند به عنوان 

یک خطر جدی، تهدید کننده بقای نظام مقدس جمهوری اسلامی باشد.

جهانبخش محبی نیا:

اعتراف بان کی مون چهره واقعی 
سازمان ملل را نشان داد

یک نماینده مجلس گفت: دبیر کل سازمان ملل با اعتراف به حذف نام ائتلاف سعودی 
از لیست سیاه در پی فشارهای وارده و تهدید به قطع کمک های مالی چهره واقعی سازمان 

ملل را نشان داد.
جهانبخش محبی نیا در گفت وگو با ایسنا، در واکنش به اعتراف دبیرکل سازمان ملل 
در مورد حذف نام ائتلاف سعودی از فهرست سیاه ناقضان حقوق کودکان به اتهام کشتار 
کودکان یمنی گفت: با این اعتراف تلخ و شرم آور ثابت شد که افراد در راس چنین سازمان 
هایی مترسک و عروسکی بیش نیستند. به گفته وی کشورهای جهان سوم، ملت های 
آزاده،NGO های مستقل و جمعیت های وفادار به اصول انسانی و الهی باید از آقای بان 
کی مون برای این اعتراف تشکر کنند،  چون با این اعتراف چهره واقعی سازمان ملل، زیر 
ساخت ها و گردش کار آن به خوبی نمایان شد. محبی نیا گفت: با این اعتراف تلخ و شرم آور 
ثابت شد افرادی که در راس چنین سازمان هایی حضور دارند مترسک و عروسکی بیش 
نیستند چون در فرآیند انتصاب آن ها عواملی همچون پول، لابی و تهدید و وابستگی 
دخیل است و نباید از آن ها انتظار بیشتر از این داشت. وی در ادامه با تاکید بر ورود دستگاه 
دیپلماسی به این موضوع گفت: دستگاه دیپلماسی باید ضمن توجه به واقعیات موجود 
جهانی و ادامه سیاست حمایت از کشورهای مستقل و جهان اسلام در جهت هوشیاری 

مردم جهان از اقدامات سازمان ملل تلاش کند.

عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم:

تخریب دولت نتیجه عکس دارد
عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم با بیان اینکه دولت دکتر حسن روحانی 
در عرصه های مختلف موفق عمل کرده است، گفت: تخریب هایی که به صورت ناعادلانه 

علیه این دولت صورت می گیرد همه نتیجه عکس دارد و مردم واقعیت ها را می دانند.
حجت الاسلام والمسلمین سید ابوالفضل موسویان درگفت وگو با ایرنا افزود: امروز 
جریانی تبلیغات انتخاباتی خود را به صورت زودهنگام آغاز کرده و گروهی نیز به تبع آن 
دولت را تخریب و تضعیف می کنند ولی هیچ کدام کارساز نیست. وی ادامه داد: مردم در 
صحنه های مختلف سیاسی نشان داده اند که به تخریب ها، تهمت و افتراها پاسخ عکس 
خواهند داد و کسی نمی تواند واقعیت های جامعه را تغییر دهد. استاد حوزه و دانشگاه 
تصریح کرد: مردم ایران خوب می دانند اگر مشکلی امروز در اقتصاد ایران وجود دارد حاصل 
سیاست های ناپخته هشت سال گذشته است. موسویان بیان داشت: برخی با تبلیغات 
زودهنگام انتخاباتی، توقعاتی را در مردم ایجاد می کنند تا دولت را با مشکل مواجه نمایند 
ولی مردم این توقعات را از دولت فعلی طلب نخواهند کرد چون خود همه چیز را می دانند. 
وی اظهار داشت: با وجود درآمدهای بالای نفتی در دولت گذشته، نباید ما این همه بیکار 
داشته باشیم، عده ای با وجودی که این واقعیت ها را می دانند به دولت هجمه می کنند. 
موسویان بیان داشت: کارهای امروز دولت با سرعت به نتیجه نمی رسد، چرا که خراب 
کردن کار ساده است ولی درست و اصلاح کردن آن کارهای غلط، نیاز به زمان دارد. وی 
ادامه داد: برخی سیاست های گذشته وضعیت اقتصاد را به 20 سال قبل برگردانده است 
و برای برای احیا و راه اندازی تولید و برخی کارخانه ها و چالش های ایجاد شده، نیاز به 
سرمایه گذاری کلان وجود دارد و اینها همه نیاز به زمان دارد. موسویان خاطرنشان کرد: 
بیشتر مردم ایران در برابر تخریب ها آگاه هستند و می دانند علت اصلی مشکلات فعلی 
کشور، سیاست های گذشته است و تخریب ها نیز هیچ تاثیر مثبتی در بین افکار عمومی 
ندارد. این فعال سیاسی در واکنش به برخی اظهارنظرها مبنی بر عبور اصلاح طلبان از دکتر 
روحانی در انتخابات سال 96 گفت: تاکنون افرادی از اصلاح طلبان سرشناس به صورت 
رسمی اعلام کردند در دوره بعد طرفدار آقای روحانی هستند. موسویان بیان داشت: افرادی 
که چنین ادعایی دارند یا می خواهند پشت دولت را خالی کنند و یا اینکه تصور می کنند 

دکتر روحانی جذب آنها خواهد شد و هر دو تصور غلط است و نتیجه نمی دهد.

یک عضو فراکسیون امید:

به خواست عارف به لاریجانی رای دادیم
یک عضو فراکسیون امید در مجلس گفت: شب قبل از رای گیری هیات رئیسه دائم آقای 
عارف در فراکسیون امید از اعضا خواستند که با توجه به شرایط کشور، فضای داخلی و بین 

المللی همه به آقای لاریجانی رای دهند.
 جلیل رحیمی جهان آبادی، ادامه داد: در آن جلسه آقای عارف گفتند که شرایط ایجاب 
می کند که ما در همه عرصه ها از جمله مجلس با یکدیگر همدلی و هم افزایی داشته باشیم 
و با توجه به این که اختلاف آرا مشخص شده بود از همه دوستان خواستند تا از ریاست 
لاریجانی حمایت کنیم که این مساله با اکثریت قاطع در فراکسیون امید مورد حمایت 
قرار گرفت. وی با اعتقاد به اینکه ترکیب مجلس دهم ترکیبی فوق العاده پیچیده نسبت به 
همه مجالس شورای اسلامی در کشورمان است، اظهار کرد: این پیچیدگی به دلیل تعداد 
زیاد نیروهای مستقل و جدیدی است که وارد مجلس شده اند و اکثر آنها اگرچه به یک 
جناح وابستگی ندارند اما افرادی صاحب تحلیل و صاحب نظر هستند و برای هر موضوع و 
تصمیمی که در مجلس گرفته می شود تحلیل خاص خود را دارند. وی با اشاره به انتخابات 
هیات رئیسه مجلس با تاکید بر اینکه شاخص ترین ویژگی مجلس دهم تخصص گرایی 
و اعتدال نمایندگان نسبت به مسائل است، افزود: در ترکیب هیات رئیسه نیز از اعضای 
فراکسیون امید و اصولگرایان حضور دارند. رحیمی جهان آبادی با اشاره به اینکه شخصیت 
دکتر لاریجانی به عنوان فردی توانمند و میان رو به تعادل و بالانس مجلس دهم بسیار 
کمک می کند، تصریح کرد: اخیرا هم لاریجانی با عارف در جهت برخی همکاری ها دیدار 
داشته اند و من خودم به شخصه خیلی امیدوار هستم که این مجلس مجلسی خوب، موفق 
و متعادل در عرصه های مختلف باشد. وی یادآور شد: عمده ترین دغدغه نمایندگان نیز 
مسائل معیشتی و اقتصادی مردم است که نمایندگان باید در رابطه با این محورهای اصلی 
به اجماع برسند و مسیری را که به نفع ملت و نظام باشد در این چهار سال طی کنند. 
نماینده مردم تربت جام در مجلس شورای اسلامی با اعتقاد به اینکه هم افزایی فراکسیون 
امید و ولایت در مجلس دهم ادامه  خواهد داشت افزود: البته در هر طیفی ممکن است 
افراد رادیکالی حضور داشته باشند که اینها بقایشان در دامن زدن و دو قطبی کردن مجلس 
باشد، اما اکثریت قاطع و فراگیر مجلس دهم خواهان این هستند که با همدلی و هم افزایی 
امور را پیش ببرند و به دنبال دو قطبی کردن فضا و ترجیح دیدگاه های سیاسی خود در 
مجلس نیستند و در هر دو طرف تمایل به همگرایی مشهود است. نماینده مردم تربت جام 
در مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اینکه دغدغه مجلس 
این نیست که دولت در چهار سال بعدی بماند یا برود، افزود: دغدغه ما این است که مردم 
عملکرد درستی از دولت ببینند و انتخاب شفاف و آزاد آنان و تصمیمی که گرفته خواهد 
شد به نفع نظام و مردم باشد. رحیمی جهان آبادی با تاکید بر این که ما نباید فضای تشتت 
میان مجلس و دولت را دامن بزنیم و سیاست خارجی موفقی که دولت داشته را نادیده 
بگیریم، گفت: البته نباید به اسم حمایت از دولت نیز قدرت نظارت مجلس را کاهش داد. 
اگر ما در حمایت از برجام به روزی برسیم که دست از نظارت بر برجام و عملکرد دولت در 
حوزه سیاسی خارجی برداریم این ظلم به مردم و نظام است. وی یادآور شد: انتقادی که به 
مجلس نهم وارد بود، این بود که این مجلس در برخی موارد منافع حزبی و گروهی خود را 
بالاتر از منافع عمومی تعریف می کرد که این درست نیست و اگر این ماجرا در مجلس دهم 
هم اتفاق بیافتد موجه نیست، همه باید بدانند که اولویت، منافع ملی و سیاست های کلان 
نظام است و برجام و سیاست خارجی جز مسائل کلان ماست. اگر روزی منافع کلان و ملی 

ما قربانی منافع حزبی و جناحی شود این مسئله به حقوق مردم و کشور آسیب می زند.

نماینده سنندج در مجلس دهم:

جبهه پایداری در مجلس دهم جایگاهی ندارد
نماینده مردم سنندج در مجلس دهم گفت: فراکسیون ولایت متعلق به اصولگرایان 
معتدل است و مشی گفتمانی این فراکسیون اعتدال خواهد بود و درواقع چاره ای هم به 
جز این نیست؛ چراکه درصورت تشکیل فراکسیون ولایت، اکثریت در اختیار کسانی است 

که اعتدال را ترجیح می دهند.
سیداحسن علوی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به احتمال تشکیل فراکسیون سوم در 
مجلس اعلام کرد: فضای سیاسی حاکم بر دوره دهم تاحدودی با دوره های گذشته متفاوت 
است. در ادوار گذشته، اکثریت مجلس یا در اختیار اصولگرایان بود یا در دستِ اصلاح طلبان 
اما در دوره دهم، گروه سومی به نام مستقلان هم حضور دارند. او ادامه داد: با این حساب، 
گروه سوم که مستقلان مجلس دهم را تشکیل می دهند، برای اعلام موجودیت به دنبال 
تشکیل فراکسیون سوم خواهند بود که اگر تعدادی از آنها به عنوان مثال بخواهند برای 
هیات رئیسه اجلاسیه های بعدی نامزد شوند، بتوانند روی رأی همفکران شان حساب کنند 
و حداقل 80 رای ثابت داشته باشند. نماینده مردم سنندج در مجلس دهم یادآور شد: 
به طورکلی، تشکیل فراکسیون سوم می تواند نتایج مثبتی برای نمایندگان مستقل داشته  
باشد و اگر برای تصدی جایگاهی در مجلس نامزد شوند، می توانند 80 رای فراکسیونی 
داشته باشند تا با رایزنی در صحن، آرای خود را به بالای 100 رای ارتقا دهند. علوی با 
تاکید بر این که برای نمایندگانی همچون او تداوم مشی فراکسیون رهروان ولایت مجلس 
نهم در مجلس دهم در اولویت قرار دارد، خاطرنشان کرد: درصورتی که مستقلان به دنبال 
تدوام اهداف رهروان باشند، طبیعتاً بنده در این فراکسیون سوم حضور خواهم یافت اما اگر 
به دنبال تعابیر دیگری باشند، بعید است به این فراکسیون بپیوندم، ولی طبیعتاً هدف از 
تشکیل فراکسیوم سوم همین تدوام مشی رهروان است. او با تاکید بر این که اعضای جبهه 
پایداری در مجلس نهم اندک اما متحد بودند، تصریح کرد: در مجلس دهم، تعداد اعضای 
جبهه پایداری به مراتب کمتر از دوره گذشته است و تقریباً می توان گفت که این تشکل، 
جایگاه خاصی در مجلس نخواهد داشت. علوی تصریح کرد: معدود نمایندگان نزدیک به 
جبهه پایداری در مجلس دهم، خود را در کنار اکثریت رهروانی ها در فراکسیون ولایت 
تعریف کرده اند و با این حساب، فکر نمی کنم عدد فراکسیون ولایت کاهش یابد و تندروها 

ناچار هستند در همین فراکسیون ولایت ادغام شوند.

الیاس حضرتی:

قانون انتخابات باید در مجلس دهم تغییر کند
نماینده مردم تهران در مجلس دهم با بیان این که قانون انتخابات ما نقص ها و ضعف های 
بزرگی دارد و حتما باید در این مجلس به سمت اصلاح این قانون برویم، گفت: قانون انتخابات 

زمانی تکمیل  و اصلاح می شود که ما بتوانیم نظام حزبی را در انتخابات حاکم کنیم.
الیاس حضرتی در گفت و گو با جماران، در پاسخ به سوالی در خصوص مجلس مطلوب 
امام خمینی، اظهار کرد: مجلس مد نظر حضرت امام، مجلس دفاع از مردم است. مجلسی که 
بین آحاد و اقشار مختلف جامعه حضور یابد، از حقوق محرومین و مستضعفین در داخل و 
خارج دفاع کند و مدافع اصول اساسی آرمان های انقلاب و شهیدان باشد. وی خاطرنشان کرد: 
الگوی حضرت امام در مجلس آیت الله مدرس بود. امام به دنبال مجلسی مدرسی و مدرس 
وار بود. مجلسی که نمایندگان آن به خاطر منافع شخصی و منافع گروهیشان حقوق ملت 
را فدا نکنند و مانند مدرس با شجاعت از حقوق و منافع ملت دفاع کند. نماینده مردم تهران 
همچنین در مورد حرکت مجلس در راستای اندیشه های امام )س( گفت: مجلس هم بخشی 
از جامعه است. اگر در سطح جامعه تفکرات و اندیشه امام پررنگ باشد، این پر رنگی خود به 
خود در مجلس نیز تاثیر خواهد گذاشت. وی ادامه داد: اما مجلس رسالتی بالاتر از سطح جامعه 
نیز دارد خود نمایندگان و نخبگان جامعه باید تلاش کنند که فضای جامع را به این سمت 
برود. مدیر مسئول روزنامه اعتماد در ادامه در خصوص تغییر قانون انتخابات در مجلس دهم 
خاطرنشان کرد: حتما باید قانون انتخابات در این مجلس تغییر کند. قانون انتخابات ما نقص 
ها و ضعف های بزرگی دارد و باید در این مجلس در فضایی آرام، با آرامش و به دور از گرایش 
های سیاسی به سمت اصلاح قانون انتخابات برویم. البته قانون انتخابات زمانی تکمیل می شود 
که ما بتوانیم نظام حزبی را در انتخابات حاکم کنیم.  وی افزود: همچنین یک بخش اشکال و 

ایراد مربوط به قانون اساسی است که در مورد آن باید جداگانه فکر کرد.

یادداشت

اخبــار

در  اصلاحات  دولت  کشور  وزیر  معاون 
روحانی  از  عبور  پروژه  موضوع  به  واکنش 
توسط اصلاح طلبان که از سوی جناح رقیب 
مطرح شده، این مسئله را رد و تصریح کرد: 
این یک ادعا پیش نیست؛ طرح این مسایل 
صرفا یک جنگ روانی است که روز به روز ابعاد 

متنوع تری پیدا می کند.
به گزارش ایلنا، مرتضی مبلغ با اشاره به 
تک دوره ای  مورد  در  برخی جریان ها  ادعای 
بودن دولت روحانی با بیان اینکه این مسئله 
مربوط به الان نیست، اظهار داشت: از مدت 
ها قبل این موضوع از طریق یک جنگ روانی 
از سوی جریان تندرو به ویژه جریانی که در 
دولت هشت ساله گذشته نقش جدی داشتند، 
مطرح می شود. آنها با این کار می خواهند ضمن 

تخریب و تضعیف دولت، شرایطی را فراهم کنند که دولت 
تک دوره ای شود و به دنبال آن به قدرت باز گردند. او افزود: 
این جریان بعد از انتخابات هفتم اسفند که مردم در آن »نه« 
بزرگی به تندروها گفتند، روند تخریب های خود را تشدید 
کردند. این تخریب ها به ویژه در استانه انتخابات سال 96 
شکل گسترده تری را به خود گرفته است. طبیعی است که 
این جریان  حداکثر تلاش خود را می کند تا به اهداف خود 
برسد. این فعال سیاسی اصلاح طلب در واکنش به موضوع 
پروژه عبور از روحانی توسط اصلاح طلبان که از سوی جناح 
رقیب مطرح شده، این مسئله را رد و تصریح کرد: این یک 
ادعا پیش نیست؛ طرح این مسایل صرفا یک جنگ روانی 
است که روز به روز ابعاد متنوع تری پیدا می کند. اصلاح طلبان 
از قبل مواضعشان روشن بوده و استراتژیکی شان این بوده که 
دولت را به پشتوانه شعارهایی که داده است، کمک کنند تا 
دولت در تحقق این وعده موفق باشد. او ادامه داد: باید دید 
این  جنگ روانی چقدر می تواند موثر باشد. به نظر من به 
دلیل سوابق این جریان ها مردم در سطحی از آگاهی قرار 
گرفتند که به خوبی ماهیت این جریان ها را شناخته اند و 
کاملا با ابعاد خسارت هایی که این جریان به کشور وارد کرده، 
آشنا هستند. برای همین ادعاهای آنها نمی تواند تاثیر چندانی 

بر افکار عمومی بگذارد.
سنگ اندازی های جریان تندرو 

جواب عکس می دهد
اینکه  بر  با تاکید  معاون وزیر کشور دولت اصلاحات 
سنگ اندازی های جریان تندرو پاسخ معکوس می دهد، گفت: 
در هفت اسفند علیرغم عملیات روانی گسترده این جریان ها 

علیه اصلاح طلبان و حامیان دولت، دیدیم که مردم چگونه 
واکنش نشان دادند و آنها رابا پاسخ منفی خود سر جایشان 
نشاندند. او در پاسخ به این سوال که مهمترین رقیب روحانی 
در سال 96 را چه کسانی می دانید، با ذکر این مطلب که برای 
سال 96 رقیب جدی برای آقای روحانی وجود ندارد، تاکید 
کرد: اصلاح طلبان و اصولگرایان معتدل از روحانی حمایت 
خواهند کرد. در این میان تنها بخش اندکی از اصولگرایان 
افراطی  مطالبی را علیه دولت مطرح می کنند و ممکن 
است گزینه هایی داشته باشند، اما بی شک هیچ یک از آنها 
رقیب جدی برای روحانی نخواهند بود. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب گفت: افکار عمومی جامعه با کسانی که به عنوان 
کاندیداهای ریاست جمهوری سال 96 مطرح هستند به 
خوبی آشناست. جریان افراطی هم گزینه جدیدی را در نظر 
ندارد تا بتواند آن را به مردم عرضه کند و بتوانند رقابت جدید 

با روحانی داشته باشند.
ایجاد رونق اقتصادی وحفظ اعتماد عمومی

 برگ برنده روحانی
او در پاسخ به این سوال که برگ برنده روحانی در سال 
96 چه مسئله ای خواهد بود، گفت: فکر می کنم دولت به 
دلایل مختلف از برخی مسایل غفلت داشته است و عمده 
و مسایل  را روی سیاست خارجی  و سرمایه خود  وقت 
اقتصادی گذاشته و اغلب از مسایل سیاسی داخلی و به ویژه 
حقوقی اساسی مردم آن طور که باید و شاید اهتمام لازم را 
مبذل نداشته است لذا این یک خلاء برای دولت محسوب 
می شود. مبلغ خاطرنشان کرد: در مسایل اقتصادی هم 
به دلیل وضعیت بحرانی که این دولت از گذشته به ارث 
برده، جبران خسارت ها بیش از 2 دهه طول می کشد. به 

نظر می رسد در این میان مدیران اقتصادی 
که دولت یازدهم، به طور میانگین توانمندی 
لازم را برای استفاده بهینه از همین فرصت ها 
وامکانات ندارند و چندان موفق نبودند. او افزود:  
برای همین دولت باید از هم اکنون اهتمام 
ویژه تری را نسبت به مسایل اقتصادی و ایجاد 
رونق اقتصادی داشته باشد و در کنار آن باید 
برای حفظ اعتماد عمومی به مسایل مربوط به 
حقوق سیاسی و اجتماعی مردم توجه بیشتری 

شود.
مدیران کارآمد هستند که می توانند 

سنگ اندازی را خنثی کنند
مبلغ در مورد ضرورت تغییر مدیران دولتی 
یادآور شد: خلاءهای دولت یازدهم مشخص 
به  مربوط  و بخشی  اقتصادی  بخشی  است 
سیاست داخلی است که باید مدیریت ها در این زمینه ها 
تقویت شود از سوی دیگر نکته مهم مدیریت های منطقه 
این مدیران مدیران سیاسی استان ها  از  ای است برخی 
ضعیف و کم توان هستند و کارایی لازم را ندارند. اینها باید به 
نحوی جبران شود، در غیر این صورت دولت با از دست دادن 
اعتماد عمومی مواجه می شود. اینها اموری نیست که بتواند 
نسبت به آنها ملاحظه کاری و رودربایستی داشت. او گفت: 
در فرصت باقی مانده باید با سرعت برای رفع این خلاءها 
تلاش شود، چراکه تندروها نیز به شدت برای تخریب دولت 
تلاش می کنند و در این میان تنها مدیران کارآمد هستند که 
می توانند سنگ اندازی های جدید تندروها را خنثی کنند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب با انتقاد از فعالیت تیم رسانه ای 
دولت عنوان کرد: از همان سال اول دولت روحانی این تذکر 
داده می شد که علیرغم تمام تلاش دولت و شخص روحانی 
تیم رسانه ای و سیاسی دولت ضعیف است و کارایی لازم را 
ندارد، اما متاسفانه به این تذکرها کمتر توجه شد. هر لحظه به 
این خلاء توجه شود بدون شک مفید خواهد بود و این مساله 

باید جزو ضروریات کار دولت باشد.
او گفت: امروز مساله آگاهی بخشی به مردم و آشکار 
کردن تحرکات مخرب علیه دولت با شنیدن انتقادهای مردم 
جزو امور ضروری است که کمتر به آن پرداخته می شود. 
در فرصت باقیمانده باید به این مساله برای افزایش اعتماد 
عمومی توجه بیشتری شود. وقتی مسوولان صادقانه به مردم 
حقایق را بگویند، طبیعی است که مردم هم ضمن پشتیبانی 
از دولتمردان سطح مطالبات خود را با امکانات موجود تنظیم 

می کنند.

هدف از طرح پروژه »عبور اصلاح طلبان از روحانی« چیست؟

جنگ روانی جدید دلواپسان با هدف بازگشت به قدرت
اخبار

 نماینده مردم تهران در مجلس دهم گفت: بحث 
موضوع  مجلس،  ریاست  برای  لاریجانی  آقای  انتخاب 
جدایی است و این مسئله ارتباطی به این موضوع ندارد. 
درواقع این موضوع ارتباطی به فراکسیون ولایت نداشت 
و صرفاً تعدادی از نمایندگان برای انتخاب رئیس مجلس،  

کنار یکدیگر جمع شدند.
بهروز نعمتی در گفت وگو با ایلنا، با تاکید بر این که در 
هیچ فراکسیونی عضویت ندارد، اظهار داشت: هنوز هیچ  چیز 
معلوم نیست و دقیقاً نمی دانم اوضاع و احوال چگونه است. 
تکلیف فراکسیون ها بالاخره مشخص خواهد شد، اما هنوز 

هیچ چیز مشخص نیست.
او در پاسخ سوالی درباره دلیل عدم تمایل به حضور 
در فراکسیون امید، گفت: در جریان انتخابات در لیستی 

حضور داشتیم، به نام امید و یک سری توافق هایی هم با 
هم داشتیم اما هیچ کدام از این توافق ها در راستای که 
مسائلی که امروز شاهدیم نبود. متاسفانه برخی از دوستان 

اظهارنظرهایی می کنند که درست نیست.
نماینده مردم تهران در گفت: در لیست امید سه  ضلع 
داشتیم. یک ضلع را اصلاح طلبان تشکیل می دادند و دو 
ضلع دیگر را حامیان دولت و اصولگرایان معتدل تشکیل 
می دادند، اما بعد از انتخابات فضا به گونه ای دیگر رقم خورد 

که دلیل آن را نمی دانم.
او در پاسخ به این سوال که چرا اصولگرایان معتدل 
که یکی از اضلاع لیست امید را تشکیل می دادند، پس از 
انتخابات با جبهه پایداری و اصولگرایان تندرو موتلف شده 
و فراکسیون ولایت را تشکیل دادند، گفت: بحث انتخاب 

آقای لاریجانی برای ریاست مجلس، موضوع جدایی است 
و این مسئله ارتباطی به این موضوع ندارد. در واقع این 
صرفاً  و  نداشت  ولایت  فراکسیون  به  ارتباطی  موضوع 
تعدادی از نمایندگان برای انتخاب رئیس مجلس،  کنار 

یکدیگر جمع شدند.
در  عضو   180 عدد  اعلام  به  واکنش  در  نعمتی 
فراکسیون ولایت و به حساب آوردن نمایندگانی همچون 
او جلالی، جعفرزاده، لاهوتی و او تصریح کرد: فعلًا در هیچ 
فراکسیونی حضور ندارم و این فراکسیونی که به عنوان 
احکام آن  نه  نه هیات رئیسه دارد،  ولایت مطرح شده، 
تشکیل شده و نه اساسنامه ای دارد؛ درواقع ما در جلسه ای 
ائتلافی، صرفاً درخصوص ریاست آقای لاریجانی با یکدیگر 

به توافق رسیدیم.

نعمتی عنوان کرد:

فراکسیون ولایت نه هیات رییسه دارد، نه اساسنامه 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان 
انتخابات  اینکه با حضور احمدی نژاد در 
آینده زمینه بیان برخی مسائل که در شرایط 
عادی به دلیل ملاحظات مطرح نمی شد 
فراهم میشود، گفت: این امر به نابودی این 

جریان خواهد انجامید.
مصطفی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
درایتی در گفت وگو با ایلنا، به تحلیل برخی 
اظهار نظرها در خصوص یک دوره ای شدن 
ریاست جمهوری روحانی پرداخت و آن را 
ناشی از نارضایتی برخی به دلیل جمع شدن 

سفره انتفاعشان توسط روحانی خواند.
او در خصوص برخی گمانه زنی ها برای 
انتخابات سال 96 و طرح مسئله یک دوره ای 
گفت:  روحانی  جمهوری  ریاست  شدن 
جریانی که هشت سال از ریاست جمهوری 
احمدی نژاد حمایت کرد تا زمینه حضور 
خودش را در عرصه سیاست ایران فراهم 
کند و از نان و نوای این هشت سال بهره 
برد، طبیعتا از یک دوره ای شدن روحانی 
سود می برد چون احساس می کنند روحانی 
با همه توان و اختیاراتی که در دست دارد، 

تلاش می کند این سفره را جمع کند.
درایتی با بیان اینکه اگر این دوره چهار 
ساله ریاست جمهوری روحانی هشت سال 
شود، طبیعتا افرادی که سفره هایشان در 
این چهار سال جمع شده بود، باز چیزی 
عایدشان نخواهد شد، گفت: ولی به تحلیل 

من  این اتفاق نخواهد افتاد.
چشم مردم بر واقعیت های جامعه  

بسته نیست
ضمن  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
تاکید بر اینکه چشم مردم بر واقعیت های 
جامعه چشم بسته نیست و نقش روحانی 
را در اینگونه مسائل می بینند، گفت: در یک 
سال و نیم اخیر بحث یک دوره ای شدن دوره 
روحانی را از طریق برخی رسانه های دلواپس 
شنیده ایم، اما به نظر من، هم جامعه هم 
جریان عاقل کشور که دایره گسترده ای پیدا 
کرده است و  لزوما اصلاح طلب هم نیست، از 

حضور روحانی حمایت می کند.
درایتی ضمن اشاره به اینکه تبلیغات 
این چنینی که به تک دوره ای شدن ریاست 
جمهوری این دوره می پردازد بیشتر از طرف 
وابستگان به مخالفان دولت است، گفت: 

فرافکنی یکی از راه های خیلی قدیمی این 
دوستان است ولی در نهایت شکلی که از 
طرح این قضیه دیده می شود، می تواند به 

سود دولت تمام شود.
او با بیان اینکه با تغییر مجلس و روی کار 
آمدن پارلمان هم سو که همدلی بیشتری با 
دولت دارد، بیشتر می توان به پیشرفت و 
تاکید کرد: در  بود،  امیدوار  توسعه دولت 
مدت باقیمانده مهم است که روحانی در 
تقویت کادر عملیاتی خود تلاش بیشتری 
کند، چرا که از نظر من برخی کادرهای 
عملیاتی روحانی کادرهای موفقی نبوده اند، 
از این رو ایشان نیاز به یک خانه تکانی جدی 
حتی در این یک سال آینده تا پایان دوره 
اول ریاست جمهوری اش دارد تا جنب و 
جوش تلاش بیشتری برای تحقق آنچه در 

جامعه لازم است صورت بگیرد
درایتی خاطرنشان کرد: به نظر می رسد 
برخی کادرهای اجرایی ایشان کم تحرک و 
غیرپویا هستند. شاید در گذشته می گفتیم 
دست  مجلس  های  محدودیت  دلیل  به 
ایشان در انتخاب افراد بسته بود،  اما الان 
این بهانه وجود ندارد، بنابر این انتظار می رود 
ایشان یک نشاط و انگیزه جدیدی در این 

مجموعه ایجاد کند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در 
برخی حوزه ها مانند حوزه اقتصادی با و جود 
اینکه کارشناسان خوبی در این حوزه وجود 
داشتند، پویایی لازم دیده نمی شود و این 

بخش به شدت نیاز به نشاط جدید دارد.
درایتی با بیان اینکه برخی گمانه زنی ها 
در  روحانی  رقیب  برای  حاضر  حال  در 
انتخابات دوره بعد به برخی اسامی اشاره 
دارد، گفت: به نظر من جریان مقابل به این 
زودی به جمع بندی مناسب نخواهد رسید. 
ممکن است برخی شخصیت ها مطرح شوند، 
ولی افرادی که یکی دو بار آمده اند و موفق 
نشده اند با آمدنشان زحمت خودشان را 

افزایش می هند.
این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: بین 
دوره اول و دوم به جز دوره دوم احمدی 
معمولا  داشت،  متفاوتی  شرایط  که  نژاد 
افراد مطرح وارد گود نمی شوند. به علاوه 
اینکه جریان اصولگرا نیازمند یک فکرت و 
آسیب شناسی جدی برای رفتار گذشته اش 

است، چرا که در غیر این صورت این جریان 
دچار مشکلات بسیار عمیق تری خواهد شد.

اینکه در عین حال جریان  بیان  با  او 
اصلاح طلب، یک جریان قدرتمند و بانشاط 
است گفت: وقتی رقیب ضعیف می شود، 
از ابزار و امکاناتی استفاده می کند که رسم 
مردانگی نیست و مبارزه را از حالت واقعی 
خارج می کند. انتظار ما این است که جریان 
اصولگرا به مثابه یک جریان قوی و باثبات 
که به دنبال ریشه های خود در مردم است، 

عمل کند.
کار احمدی نژاد با وعده یارانه 

250 هزار تومانی درست نمی شود
این فعال اصلاح طلب خاطرنشان کرد: 
مرحله  این  به  رسیدن  برای  اصولگرایان 
نیازمند یک فکر جدی هستند که امیدواریم 
این مرحله را آغاز کرده باشند، چراکه در 
غیر این صورت توان ماندگاری سیاسی شان 
احتمال  به  درایتی  رفت.  خواهد  تحلیل 
کاندیداتوری احمدی نژاد در دوره بعد اشاره 
و تاکید کرد: به شخصه از حضور احمدی نژاد 
استقبال می کنم و معتقدم نباید از آمدن او 
نگران بود چراکه باید ارزیابی جدی نسبت به 

ایشان صورت بگیرد.
از  تومانی  یارانه 250 هزار  به وعده  او 
سوی احمدی نژاد نیز اشاره کرد و گفت: 
کار آقای احمدی نژاد با این حرف ها درست 
نمی شود. تصور او از مردم این است که آنها 
با این وعده ها نگاهشان را بر هشت سال 

تخریب کشور می بندند.
آمدن احمدی نژاد  

زمینه ساز نقد اجتماعی اوست
درایتی آمدن احمدی نژاد را زمینه ساز 
و  خواند  طرفدارانش  و  او  اجتماعی  نقد 
خاطرنشان کرد: این مسئله بد نیست، اگرچه 
معتقدم جریان اصولگرا نخواهند گذاشت که 
ایشان وارد شود و این نه لزوما از طریق رد 
شرایطی  آوردن  فراهم  با  بلکه  صلاحیت 
خواهد بود که مانع ورود احمدی نژاد به 
تصریح  فعال سیاسی  این  رقابت ها شود. 
کرد: اصولگرایان می دانند که نقد جریان 
احمدی نژاد دامن بسیاری از اصولگرایان را 
خواهد گرفت و زمینه تحلیل این جریان را 
فراهم خواهد کرد، از این رو تلاش می کنند 
این اتفاق نیفتد اگرچه تصور ما بر این است 

که نه تنها ورود احمدی نژاد جای نگرانی 
ندارد، بلکه به این دلیل که باعث و بانی 
خیلی از نابسامانی های کشور بوده است، 
زمینه یک نقد جدی را فراهم می کند که در 
نهایت جامعه را نسبت به این مسائل آگاه تر 

خواهد کرد.
درایتی اذعان داشت: این حضور برای 
آگاهی بخشی به جامعه بسیار لازم است، چرا 
که در شرایط عادی بسیاری ملاحظات مانع 
از بیان برخی مسائل شده است که ورود این 
فرد به عرصه سیاست باب ابراز این مسائل 
باز خواهد شد و در مجموع برای جامعه بد 

نخواهد شد.
برگ برنده روحانی در دوره  بعد

 ادامه برجام است
این فعال سیاسی با بیان اینکه در دور 
وعده های  روحانی،  جمهور  ریاست  اول 
مربوط به سیاست خارجی برگ برنده او بود، 
ابراز داشت: حال که بسیاری از جنبه های 
برنده  برگ  است،  محقق شده  وعده  این 

روحانی در دوره  بعد، ادامه برجام است.
او ادامه برجام را هم در ابعاد بین المللی 
و هم در ابعاد داخلی خواند و توضیح داد در 
ابعاد داخلی همان مسئله برجام دو و برجام 
سه است که در نهایت به وفاق ملی خواهد 
انجامید. روحانی تلاش می کند بعد از اینکه 
در عرصه بین المللی بخشی از مشکلات 
را کاهش داد، در بخش داخلی هم زمینه 

همکاری و تفاهم را فراهم کند.
درایتی به اظهارات برخی مخالفان در 
و  دو  برجام  پروژه  کردن  دنبال  خصوص 
برجام سه نیز اشاره کرد و گفت: خود همین 
انتقادها از سوی دلواپسان بیانگر این است 
بر روی جای خوبی گذاشته  که روحانی 
است چرا که اگر این مسئله حائز اهمیت 
نبود، این حساسیت ها نیز ایجاد نمی شد. از 
این رو همین تاکید روحانی بر ادامه برجام 
گلوگاه های  از  که  است  داخلی  در سطح 
مشکل آفرین کشور است که کینه ورزی و 
انتقام گیری را در سطح کشور گسترش داده 
است. ادامه این مسئله زمینه ساز پیشرفت 
خواهد بود و توان کشور را در جهت توسعه 
متمرکز خواهد کرد، لذا تاکید روحانی بر این 
حوزه اقبال اجتماعی را برای ایشان به همراه 

خواهد داشت.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب مطرح کرد:

 ادامه برجام برگ برنده روحانی

و  بررسی  گفت:  بروجردی  علاءالدین 
تصویب پروتکل الحاقی در مجلس زمانی 
قابل مطرح کردن است که اصل توافق برجام 
وارد مرحله عملیاتی بر اساس تعهدات طرف 

مقابل شود.
علاء الدین بروجردی در گفت وگو با 
خانه ملت، درباره رویکرد مجلس دهم برای 
الحاقی، گفت:  بررسی و تصویب پروتکل 
قطعا غربی ها در گام نخست باید برادری 
خود را در بحث برجام به جمهوری اسلامی 
تصویب  دنبال  به  سپس  و  کنند  اثبات 

پروتکل الحاقی در ایران باشند.

نماینده مردم بروجرد در مجلس شورای 
اسلامی، ادامه داد: در شرایط کنونی ایران با 
بدعهدی و عدم اجرای تعهدات آمریکایی ها 
در بحث اجرای برجام مواجه است، از این رو 
تا زمانی که وضعیت به همین منوال باشد، 
بحث  در  اقدامی  هیچ  اسلامی  جمهوری 

پروتکل الحاقی انجام نمی دهد.
به مصوبه مجلس درباره  اشاره  با  وی 
توافق هسته ای، افزود: این مصوبه دست 
نمایندگان مجلس و مقامات کشورمان را 
برای اقدام متقابل در برابر بدعهدی های 
باز گذاشته است و مجلس  آمریکایی ها 

می تواند در این حوزه تصمیمات دیگری را 
اتخاذ کند.

بروجردی تصریح کرد: بررسی و تصویب 
پروتکل الحاقی در مجلس زمانی قابل مطرح 
کردن است که اصل توافق برجام وارد مرحله 
عملیاتی بر اساس تعهدات طرف مقابل شود، 
ویژه  به  غربی  کشورهای  هنوز  که  حال 
آمریکا وارد مرحله عملی نشده اند، صحبت 
کردن درباره پروتکل الحاقی نا به جا است. 
بر اساس متن توافق هسته ای روز انتقالی، 
هشت  سال  پس  از  روز  توافق  خواهد  بود،  
یا  تاریخی  که  مدیرکل  آژانس  گزارشی 

ارائه  نماید، مبنی بر اینکه آژانس به نتیجه 
گیری گسترده تر خود مبنی بر اینکه تمام 
مواد هسته ای در ایران در فعالیت های صلح 
آمیز  باقی  می  ماند،  هرکدام  زودتر  باشد. 
در آن روز، اتحادیه اروپایی و ایالات متحده 
به ترتیب اقدامات مشروحه در بخشهای 20 
و  21 پیوست 5 )تصویب لغو تحریم های 
هسته ای در کنگره و مجالس کشورهای 
1+5( را  انجام  می  دهند  و ایران، منطبق 
با  نقش قانونی  رییس  جمهور و مجلس بر 
اساس قانون اساسی، تصویب پروتکل الحاقی 

را پیگیری خواهد کرد.

بروجردی مطرح کرد:

دست باز ایران برای اتخاذ تصمیمات جدید برجامی

محسن  هاشمی



3 اقتصادی
یکشنبه  بیست وسوم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4023

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,519,000یک مثقال طلا

1,043,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,290,000سکه بهار آزاد ی

10,310,000سکه امامی

5,150,000نیم سکه

2,750,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

در خدمات پس از فروش خودروسازان چه می گذرد؟

 مردم همچنان ناراضی اند 
در حالی که هنوز نتایج ارزیابی وضعیت خدمات پس از فروش خودروسازان و واردکنندگان 
خودرو در سال 1394، منتشر نشده، همچنان اخباری از نارضایتی مصرف کنندگان از این 
خدمات به گوش می رسد.  به گزارش ایسنا، اگرچه مصرف کنندگان از قیمت و کیفیت 
خودروهای داخلی ناراضی هستند اما نارضایتی مصرف کنندگان از خودروسازان داخلی تنها 
محدود به این حوزه نیست.  براساس آخرین ارزیابی رسمی صورت گرفته از وضعیت خدمات 
پس از فروش خودروسازان و واردکنندگان خودرو، بخشی از مصرف کنندگان از کیفیت 
و هزینه خدمات ارائه شده در شبکه خدمات پس از فروش خودروسازان و واردکنندگان 
خودرو ناراضی هستند.  در این زمینه شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران از بیش 
از یک میلیون و 200 هزار نفر از مراجعان به شبکه خدمات پس از فروش خودروسازان 
و واردکنندگان خودرو در سال 1393، نظرسنجی کرده که براساس نتایج آن مشتریان 
از خدمات اصلی ارائه شده از سوی این شرکتها ناراضی هستند.  طبق این نظرسنجی، 
"کمبود یا نبود قطعات یدکی"، "کیفیت پایین خدمات و تعمیرات" و "دریافت هزینه بالا برای 
خدمات و قطعات" از مهمترین دلایل نارضایتی مصرف کنندگان ایرانی از خدمات شرکتهای 
خدمات پس از فروش خودروسازان و واردکنندگان خودرو بوده است.  نتایج این ارزیابی 
مبنی بر نارضایتی مصرف کنندگان از خدمات ارائه شده در شبکه خدمات پس از فروش 
خودروسازان و واردکنندگان خودرو در سال 1393 در حالی است که همچنان اخباری از 
نارضایتی مصرف کنندگان از این خدمات به گوش می رسد.  در چنین شرایطی چندی پیش 
نیز عنوان شد که برخی قطعه سازان، قطعاتی که کیفیت آنها از سوی خودروساز رد و از 
ورود آنها به خطوط تولید خودرو جلوگیری شده است را وارد شبکه نمایندگی های خدمات 
پس از فروش خودروساز می کنند.  در واکنش به این موضوع وزیر صنعت، معدن و تجارت 
از خودروسازان خواست از خرید قطعات بی کیفیت از قطعه سازان خودداری و از توزیع این 
قطعات در شبکه خدمات پس از فروش خود جلوگیری کنند.  محمدرضا نعمت زاده در این 
زمینه دستور داد که "هیچ یک از شرکتهای خدمات پس از فروش خودروسازان حق ندارند 
قطعات بی کیفیت را از خارج از شبکه خودروساز خریداری کنند و تامین همه قطعات یدکی 
باید از قطعات اصلی صورت گیرد".  این وضعیت در حالی است که هنوز نتایج ارزیابی های 
جدید از وضعیت خدمات پس از فروش خودروسازان و واردکنندگان خودرو منتشر نشده 
است با این حال برخی اخبار به گوش رسیده در این رابطه بیانگر ادامه نابسامانی ها در این 

حوزه و نارضایتی مصرف کنندگان است. 

از اواخر سال گذشته که طرح افزایش وام ازدواج به 10 میلیون 
تومان پیش آمد تا به امروز که برای اجرا به بانکها ابلاغ شده، به طور 
حتم در رده پر حاشیه ترین ماجرای های شبکه بانکی در این مدت 
ایستاده است. جریانی که دریافت وام های کلان از سوی کارکنان 

بانکها در مرکز توجه آن قرار دارد.
 به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس نهم در جریان تصویب لایحه 
بودجه 1395، با پیشنهاد ارائه شده به آنها تصمیم به افزایش یکباره 
300 درصدی تسهیلات وام ازدواج که چند سالی بود با وجود فراز 
و نشیب های اقتصادی در حد سه میلیون تومان باقی مانده بود، 

گرفتند.
اولین واکنش مدیران بانکی نسبت به این موضوع منفی بود، چرا که 
بحث نبود منابع قرض الحسنه به میان آمد و عنوان شد در شرایطی 
که بانکها برای پرداخت وام سه میلیون تومانی هم توان چندانی 
ندارند، رشد سه برابری در این وضعیت نتیجه ای جز طولانی شدن 
صف های وام ازدواج نداشته و پرداخت ها به یک سوم کاهش پیدا 

می کند.
این در حالی است که طراحان وام 10 میلیونی و به تبع آن 
نمایندگان موضع دیگری را مطرح کرده و تسهیلاتی که بانکها از 
محل منابع قرض الحسنه به کارکنان خودشان اعطا می کنند را 
مورد توجه قرار دادند. بر این اساس اعلام شد که بانک ها از محل 
سپرده های قرض الحسنه پس انداز که حجم آن طبق آمارهای بانک 
مرکزی بعد از کسر سپرده قانونی به 34 هزار میلیارد تومان می رسد، 
حدود 25 تا 30 درصد از این منابع که معادل بیش از 10 هزار 
میلیارد تومان آن است را بر خلاف قانون به مدیران و کارکنان خود 
در شرایطی ناعادلانه وام داده اند و در مقابل وقتی بحث وام ازدواج 
مطرح می شود، بانک ها می گویند که منابع نداریم! در عین حال که 
بانکها می توانند از محل منابع جاری که بدون هزینه در اختیار ایشان 
قرار گرفته و سود دریافت می کنند برای اعطای تسهیلات ازدواج 

استفاده کنند.
با این حال بانک مرکزی در واکنش به این مصوبه مجلس و موج 
انتقادات نسبت به عدم ورود بانکها برای افزایش سقف وام ازدواج 

اعلام کرد که بارها به مجلس گفته اند که شرایط منابع قرض الحسنه 
چگونه بوده و نمایندگان به خوبی در جریان کسری های این بخش 
قرار دارند. در عین حال عنوان شد که گرچه مانده منابع قرض 
الحسنه 34 هزار میلیارد برآورد می شود ولی این به معنای وجود این 
رقم در شبکه بانکی نیست و گردش منابع در این بخش در سال به 
حدود 5000 میلیارد تومان می رسد که باید سهم بخش های دیگر 
نیز در کنار وام ازدواج از این محل پرداخت شود. از سویی دیگر در 
حال حاضر حدود 450 هزار نفر در صف وام ازدواج قرار دارند که با 
در نظر گرفتن 800 هزار تقاضای سالانه، برای سال جاری حدود 1.2 
میلیون نفر متقاضی خواهد بود. در این شرایط برای اعطای وام 10 
میلیون تومانی باید حدود 12 هزار و 500 میلیارد تومان منابع تامین 

شود که با توجه به گردش موجود بیش از 7000 هزار میلیارد تومان 
کسری وجود دارد.

بانک مرکزی به این هم اشاره داشت که در اواخر سال گذشته 
طرح افزایش وام ازدواج به پنج میلیون تومان را هم نهایی کرده و قرار 
بوده که به شورا پول و اعتبار ببرد ولی با این وضعیت موضوع منتفی 
شده است. به هر حال با همه اما و اگرها، قانون بودجه در اخرین روز 
اردیبهشت ماه امسال به دولت ابلاغ شد و جالب آنکه بانک مرکزی 
با وجود تمامی مخالف های خود و شبکه بانکی، در کمتر از یک هفته 
میزان وام ازدواج را از سه به 10 میلیون تومان افزایش داد. تغییری 
که ظاهرا تاکنون در حد تغییر در سامانه ازدواج و ابلاغ به بانکها بوده 
و خبری از اعطای آن نیست. به طوری که متقاضیان حتی اعلام 

می کنند بانکها در برابر درخواست وام 10 میلیونی از نبود ابلاغیه ای 
در این باره نیز سخن می گویند.

در جریانی که با وجود مواضع متفاوت نسبت به اجرای مصوبه وام 
10 میلیون تومانی اتفاق افتاده، بیش از هر موردی نبود آمارهای 
شفاف موجب ابهامات بیشتر شده است به خصوص در رابطه با 
میزان تسهیلاتی که بانکها در قالب قرض الحسنه به کارکنان خود 
پرداخت می کنند. در این که بانکها تسهیلاتی با سطح مناسب و با 
سودهای پایین به کارمندان خود می پردازند جای تردیدی نیست 
اما آمار متفاوت است، گاها عنوان می شود که این رقم تا 50 درصد 
هم می رسد ولی بانک مرکزی اعلام می کند که در حد 25 درصد 

بیشتر نیست.
در این شرایط به نظر می رسد اگر بانک مرکزی در فضای بلاتکلیفی 
متقاضیان وام ازدواج برای دریافت این تسهیلات و از سویی انتقادات 
به شرایط منابع بانکها و وام دهی آنان به کارکنان خود، آمار مشخصی 
از میزان منابع قرض الحسنه به تفکیک هر بانکی منتشر و اعلام شود 
که چه میزان از آن به پرداخت تسهیلات به کارکنان و سایر حوزه ها 
اختصاص پیدا می کند، می تواند پایان دهنده بسیاری از حواشی باشد.

در عین حال اعلام شود که از زمان ابلاغ مصوبه وام 10 میلیونی 
به بانکها تاکنون صف تقاضای هر بانک چقدر بوده و چه میزان پاسخ 
گوی زوجین بوده اند. مورد دیگر مورد توجه به این بر می گردد که 
اگر منابع بانکها در حد تامین وام 10 میلیون تومانی نبود، چرا در 
فاصله ای اندک این مصوبه به آنها ابلاغ شده و زمان بیشتری برای 
تعیین سازوکاری مشخص برای آن در نظر گرفته نشد. این درحالی 
است که مدیران عامل بانکها اعلام می کنند تاکنون هیچ برنامه ای 
برای تامین مالی جز منابع قرض الحسنه موجود برای پرداخت وام 
10 میلیون تومانی از سوی بانک مرکزی اعلام نشده است. این را هم 
باید یادآور شد که میرمحمد صادقی-مدیر اعتبارات بانک مرکزی- در 
حالی عنوان می کند که این بانک در سال گذشته افزایش وام ازدواج 
به پنج میلیون را در قالب طرحی برای تصویب در شورای پول و اعتبار 
در دست داشته که وی در این مدت بارها به صراحت اعلام کرده بود 

که بانک مرکزی برنامه ای برای افزایش مبلغ وام ازدواج ندارد.

حواشی و ابهامات وام 10 میلیونی ازدواج

اولین جلسه دیوان محاسبات کشور برای بررسی حقوق های 
نجومی برخی مدیران دستگاه های دولتی بویژه بانک ها و بیمه ها 

صبح دیروز برگزار شد تا گزارش کامل آن به مجلس برود.
نجومی مدیران  حقوق های  بررسی  جلسه  نخستین 
دستگاه های دولتی بویژه مدیران بانک ها و بیمه ها در ساختمان 

دیوان محاسبات برگزار  شد.
امین حسین رحیمی دیروز از دستور ویژه علی لاریجانی به 
دیوان محاسبات کشور به منظور بررسی حقوق های نجومی در 
سطح کشور خبر داد و گفت: مقرر شده است دیوان محاسبات 
به زودی گزارش کاملی از وضعیت پرداخت حقوق های نجومی را 
به مجلس ارائه دهد. وی با اشاره به اینکه پرداخت حقوق های بالا 
علل مختلف دارد، افزود: مطابق قوانین و مقررات، نظام پرداخت 
حقوق کشور برای دستگاه های مختلف متفاوت است؛ برخی 
از دستگاه ها مشمول قانون خدمات کشوری هستند و برخی 
مشمول این قانون نیستند.رحیمی ادامه داد: دستگاه هایی که 
مشمول قانون خدمات کشوری نیستند، هر کدام با استفاده 
از قوانین و مقررات مختلف، مجوزی برای نظام پرداخت خود 
گرفته و افزایش هایی اعمال کرده اند؛ لذا یکی از علل حقوق های 
متفاوت، ایراد در نظام پرداخت حقوق های کشور است که حتما 
باید اصلاح شود.وی با اشاره به اتمام زمان اجرای آزمایشی قانون 
مدیریت خدمات کشوری و تمدید چند دوره ای یکساله آن 
در مجلس، اظهار کرد: دولت باید لایحه اصلاح این قانون را به 
مجلس تقدیم کرده و نظام پرداخت حقوق را به صورت عادلانه 

برای تمامی دستگاه ها بر اساس کارکردهای آنها تعریف کند؛ تا بر 
این اساس، حقوق های بالا و پایین در برخی نهادها تعدیل شود.  
رحیمی افزود: با اصلاح قانون مدیریت خدمات کشوری، تمام 
حقوق های دستگاه ها بر اساس شرایط خاص هر کدام، در این 
قانون دیده می شود ولی هم اکنون  در قانون خدمات کشوری 
و برخی قانون های دیگر تعداد دستگاه هایی که مشمول قانون 
نیستند، بیشتر از دستگاه هایی است که مشمول قانون شده اند 
لذا معضل موجود در این قانون باید به صورت ریشه ای حل 
شود.وی با بیان اینکه یکی از علل دیگر پرداخت حقوق های بالا 
مشخص نبودن حداقل و حداکثر دریافتی است، ادامه داد: در 
قانون مدیریت خدمات کشوری حداقل و حداکثر حقوق و مزایا 
مشخص شده، اما حداکثر دریافتی مشخص نشده، لذا حقوق و 
مزایا و دریافتی با یکدیگر متفاوت است.رحیمی یادآور شد: دولت 
هر ساله حداقل حقوق را تعیین کرده و حداکثر آن، 7 برابر 
میزان حداقلی حقوق است، اما این امر مشمول تمامی مولفه های 
حقوق نیست و دریافتی مشمول این حداقل و حداکثر نمی شود، 
لذا در فیش حقوقی یک کارمند مشاهده می شود که حداقل و 
حداکثر حقوق رعایت شده است، اما دریافتی ها تحت عنوان 

پاداش، رفاهی و... رقم بالایی را نشان می دهد.
 مجلس می تواند حداقل و حداکثر دریافتی را 

تعیین و تعدیل کند
رئیس دیوان محاسبات کشور، با بیان اینکه در دستگاه های 
اجرایی مانند سازمان ها و وزارتخانه ها ارقام دریافتی بالا نیست، 

افزود: در برخی نهادها همانند بانک ها، بیمه ها و شرکت ها به 
لحاظ مقررات خاص خود، پرداخت هایی که خارج از حکم 
حقوقی آنهاست، آنچنان بالا بوده که چند برابر حکم حقوقی 
آنها پرداخت می شود.وی ادامه داد: برای تعدیل حقوق های 
بالا باید به جای تعیین حداقل و حداکثر حقوق مستمر، 
کف و سقفی برای میزان دریافتی ها تعیین کرد و با تعیین 
یک معیار و ملاک، هر کارمند دولت حداکثر دریافتی اش، 
از یک میزانی نباید بیشتر شود.رحیمی با بیان اینکه تعیین 
معیار و ملاک برای میزان دریافتی، روزنه ها و راه حل های 
افزایش را می بندد، بیان کرد: اینها ایرادات قانونی بر نظام 
پرداخت حقوق است لذا قانون باید اصلاح شود تا این ایرادات 
مرتفع شود.وی افزود: مطالبی که اخیرا تحت عنوان پرداخت 
حقوق های نجومی مطرح شده، مشمول کسانی می شود که 
قانون و مقررات را رعایت نکرده و در واقع تخلف کرده اند و 
حسابشان جداست، لذا دیوان محاسبات از گذشته به پرونده 
آنها ورود پیدا کرده و به پرونده آنها رسیدگی می کند.رئیس 
دیوان محاسبات با بیان اینکه دستور رئیس مجلس به دیوان 
محاسبات برای تهیه گزارش از میزان دریافتی ها منجر به 
تصویب حداقل و حداکثر دریافتی در مجلس می شود، ادامه 
داد: تا زمانی که دولت قانون مدیریت خدمات کشوری را -که 
زمانبر است- اصلاح کند، مجلس با ارائه یک طرح می تواند 

حداقل و حداکثر دریافتی را تعیین و تعدیل کند.

 طرح اصلاح قانون بانکداری بدون ربا با امضای بیش از یکصد نماینده مجلس دهم آماده تقدیم 
به هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی شد.

رحیم زارع نماینده آباده ، بوانات و خرم بید در مجلس دهم و از طراحان این طرح گفت: این 
طرح 205 ماده ای با هدف ایجاد سازوکارهای جدید در زمینه بانکداری بدون ربا آماده شده که  دو  
کمیته  کمیسیون اقتصادی و کمیسیون برنامه و بودجه مجلس و نیز کمیته ای متشکل از فقهای 
آشنا به مسائل اقتصادی حوزه علمیه قم در بررسی آن نقش داشته اند و نظرات همه جانبه در آن 
گنجانده شده است.به گفته رحیم زارع در این طرح پیش بینی شده است که بانکها برای شفاف 
سازی اطلاعات در مشارکت مدنی با بنگاه های بزرگ سهامدار باشند.به گفته وی هم اکنون نظام 
بانکی کشور دچار نبود شفافیت لازم در این بخش است.این نماینده مجلس گفت: از اهداف دیگر 
این طرح توجه جدی و دقیق به بانکداری بدون ربا، و نیز ایجاد  هماهنگی های لازم میان نظام 

بانکداری  با فناوری های نوین و نظام بانکی دنیا است .وی افزود: دولت نیز لایحه بانکداری بدون 
ربا را آماده کرده است که درصدد ارائه آن به مجلس است، در این حال در صورت ارائه آن،  لایحه 
دولت در اولویت قرار می گیرد و در کمیسیون مربوطه با طرح نمایندگان تلفیق خواهد شد.زارع  
همچنین با اشاره به اینکه  یکی از مزایای قانون اصلاح نظام بانکداری بدون ربا، دادن وکالت به 
سپرده گذاران قرض الحسنه است گفت: متاسفانه در عمل چنین دیده نمی شود و ما با این طرح 
در صدد رفع این مشکلات هستیم.به گفته وی  تاکنون 102 هزار میلیارد تومان سپرده قرض 
الحسنه جاری و پس انداز از مردم در بانکها موجود بوده که از این مبلغ 34 هزار میلیارد تومان به 
صورت قرض الحسنه به مردم پرداخت می شود.سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس نهم افزود: 
از این  34 هزار میلیارد تومان ،  10 هزار میلیارد تومان به صورت قرض الحسنه به کارمندان 
بانک ها و برخی ادارات از سوی بانک ها پرداخت شده است .وی گفت : بنابراین 68 هزار میلیارد 
تومان نزد بانک ها باقی می ماند و می بینیم که بانک ها با داشتن چنین منابع و ودیعه های قرض 
الحسنه ، از پرداخت حتی وام ازدواج نیز به هر دلیلی خودداری می کنند.به گفته نماینده مردم 
آباده، بوانات و خرمبید، بانکها این 68 هزار میلیارد باقی مانده را با نرخ 21 درصد و  6 درصد جریمه 
دیرکرد به مشتریان خود پرداخت می کنند.زارع افزود : ما در این طرح درباره دیرکرد 6 درصدی 
نیز آورده ایم که حسابی نزد بانک مرکزی افتتاح شود که این دیرکرد به این حساب واریز شود و  
در صورتی که بانک از تعهدات پرداختی به مشتری زیان ببیند، بانک مرکزی موظف خواهد بود 
این 6 درصد را به بانک ها برگرداند.زارع گفت : همچنین در این طرح مقرر شده است که این 6 
درصد جریمه دیرکرد که نزد بانک مرکزی خواهد ماند، به ورشکستگانی که قوه قضاییه معرفی 
می کند به عنوان تسهیلات کمکی با سازوکارهای مخصوص خود پرداخت  شود.این نماینده  
مجلس گفت : هم اکنون شائبه هایی وجود دارد که قراردادهای تسهیلاتی بانکها برغم داشتن نام 
اسلامی ، ربوی است و ما در این طرح سعی داریم این شائبه ها را از بین ببریم.قانون بانکداری بدون 

ربا آخرین بار در سال 1363 اصلاح شده است.

 مدیر عامل شرکت سایپا با بیان این که آخرین مراحل 
مذاکره با شرکت سیتروئن فرانسه در حال انجام است، گفت: 
قرار است برای نخستین بار در کشور 50 درصد سهم یک 
شرکت داخلی به سیتروئن واگذار شود که از طریق آن علاوه 
بر سرمایه گذاری مشترک فناوری جدید نیز به کشور منتقل 

می شود. 
به گزارش ایرنا، مهدی جمالی صبح روز شنبه در مراسم 
سالگرد عرضه سهام سایپا در بورس افزود: شرکت سیتروئن 
صادرات  و  مشترک  گذاری  سرمایه  فناوری،  انتقال  از 
محصول استقبال کرده است.وی درباره اثار تحریم بر صنعت 
سال های  در  خودرو  صنعت  گفت:  کشور  خودروسازی 
تحریم با چالش های اساسی مواجه بود، به گونه ای که در 
فاصله سال های 1389 تا 1391 بدترین سال های صنعت 
از  پس  کرد:  اضافه  خورد.وی  رقم  کشور  خودروسازی 
استقرار دولت یازدهم و پیشرفت مذاکرات هسته ای، گروه 
خودروسازی سایپا اقدام به شفاف سازی صورت های مالی 
کرد.وی یادآور شد: به دلیل نبود شفافیت مالی مذاکره با 

شرکت های خارجی در گذشته با مشکل مواجه بود، اما با 
شفاف شدن ترازنامه و صورتحساب های مالی، شرکت های 
خارجی از مذاکره استقبال کردند.مدیرعامل سایپا گفت: 
هم اکنون شرایط به گونه ای شده است که به طور روزانه 
با شرکت های خارجی درباره فاینانس)تامین مالی(، سرمایه 
گذاری مشترک و تولید مواد اولیه مذاکره می شود.جمالی 
افزود: در نظر داریم میزان تولید خودرو را در سال 1395 از 
300 هزار به 530 هزار دستگاه افزایش دهیم که با تحقق آن 
هزینه های سربار شرکت کاهش یافته و سود عملیاتی تحقق 
می یابد.وی با بیان اینکه هم اکنون در حال انتخاب شرکای 
اروپایی و آسیایی برای ادامه همکاری هستیم، گفت: ما در 
نظر داریم علاوه بر بازار داخل در بازارهای صادراتی نیز حضور 
داشته باشیم که برای تحقق آن به سرمایه گذاری مشترک و 

انتقال فناوری نیاز است.
اوراق  انتشار  برنامه  از  همچنین  سایپا  عامل  مدیر 
برای  سرمایه  بازار  در  اسلامی(  مالی  صکوک)ابزارتامین 
اینکه در دوران  با بیان  تامین هزینه ها خبر داد. جمالی 

تحریم هزینه های اضافی بر صنعت خودروسازی تحمیل 
شده بود، گفت: در نظر داریم پس از رفع تحریم ها 8 تا 10 
درصد هزینه های اضافی را کاهش دهیم.وی درباره کیفیت 
محصولات تولید سایپا نیز گفت: یکی از اشتباهاتی که در 
کشور ما برای ارزیابی کیفیت خودروها انجام می شود، بی 
توجهی به قیمت محصول است. بعنوان مثال اگر نمونه 
خارجی پرطرفدارترین محصول با همین کیفیت وارد کشور 
شود بالای 320 میلیون ریال قیمت خواهد داشت و بر همین 
اساس است حتی چینی ها نیز قادر به تولید محصول مشابه 

نشدند.
 ما نمی توانیم از بازار خودروهای چینی

 چشم پوشی کنیم
 جمالی درباره آینده مشارکت با چینی ها پس از رفع 
تحریم ها و ورود شرکت های معتبر اروپایی به کشور گفت: 
قرارداد و سرمایه گذاری هایی که هم اکنون به امضا رسیده 
اند تا زمان داشتن صرفه اقتصادی، تداوم می یابند.مدیرعامل 
سایپا افزود: برخی از شرکت های چینی جزو برندهای معتبر 
جهان به شمار می روند و با شرکت های بزرگ بین المللی 
شریک شده اند.وی گفت: تقاضای زیادی برای خودروهای 
چینی وجود دارد و تا زمانی که این تقاضا وجود دارد ما 

نمی توانیم از بازار خودروهای چینی چشم پوشی کنیم.

 سعید لیلاز گفت:مصوبه حذف 24 میلیون یارانه بگیر که از 
سوی مجلس قبل به دولت تکلیف شد،مصوبه سیاسی است و 
لذا به مجلس جدید پیشنهاد می شود که این مصوبات را دوباره 

بررسی کنند.
سعید لیلاز کارشناس اقتصادی در گفت وگو با خبرآنلاین 
در پاسخ به این سئوال که آثارحذف 24 میلیون یارانه بگیر 
که براساس مصوبه مجلس در سال آخر دولت یازدهم تکلیف 
شده چیست،اظهارداشت: به نظر من این استدلال ضعیفی است 
که بگوییم این حذف بر روی مردم  در حمایت از دولت تاثیر 
می گذارد،زیرا مساله خیلی مهمتراز آثار حذف بر دولت آقای 

روحانی است.
وی افزود: وقتی که یارانه ها برقرار می شد،نه آقای توکلی و 
نه همفکرانش کوچکترین اعتراضی به دولت آقای احمدی نژاد 
نکردند؛ چه وقتی که در مرحله تصویب بود و چه زمانی که 
مصوبه اجرایی نشد .اگر بنا بود که مصوبه درست اجرا شود باید 
مبلغ کل حذف یارانه ها  که ماهانه نفری 27 هزارتومان بود به 

مردم پرداخت می شد.ضمن اینکه از این مبلغ 13 هزار 500 
تومان سهم واقعی مردم بود.

لیلاز تصریح کرد:اما دولت این مصوبه را اجرا نکرد، چون از 
نظر سیاسی نفعی برای دولت آقای احمدی نژاد نداشت. آن 
زمان آقای توکلی از نظر سیاسی در زمره طرفداران و ساکتان 
دولت بود.آنها اعتراض نکردند.  وی با بیان اینکه اگر استدلال 
آقای توکلی یا طراحان حذف 24 میلیون یارانه بگیر درست 
است،چرا آن زمان چنین پرداختی را تصویب کردند، گفت: اول 
اینکه طرح پرداخت یارانه نقدی که در دولت ماقبل احمدی نژاد 
تصویب نشده بود،بلکه خود آنها تصویب کردند .دوم اینکه چرا 
وقتی که دولت تخطی کرد هشدار ندادند و ملاحظات قانونی را 
در نظر نگرفتند؟ چرا از دولت سئوال نکردند که چرا این میزان  
یرانه می پردازد؟  لیلاز عنوان کرد: در واقع آنچه در 5 سال 
گذشته،در مساله یارانه ها اتفاق افتاده این است که از کیسه و 
ذخیره آیندگان می خوریم و این کاری است که آقای احمدی 
نژاد لایحه اش را به مجلس برد و آقای توکلی و همفکرانش 

آن را تصویب کردند. این کارشناس اقتصادی با اشاره به طرح 
قانون بانکداری بدون ربا که در مجلس قبل تهیه شد،یادآور 
شد: در این طرح شروط فقهی برای هر بانک ارایه شده و تلاش 
شده که بانک مرکزی از  تسلط دولت خارج شود و یک طرح 
سیاسی است. هیچ کدام از مصوبات 7 اسفند به بعد مصوبه با 
کار کارشناسی و منطبق بر استدلال نبوده است. وی گفت: لذا 
به نمایندگان مجلس جدید پیشنهاد می شود که تمام مصوبات 
7 اسفند به بعد را با طرحی دوباره بررسی کنند. لیلاز در پاسخ 
به این سئوال که آیا روش حذف 24 میلیون یارانه بگیر در 
عرض یکسال علمی است یا خیر، گفت:همه ما ساختار اجرایی 
و تصمیم گیری دولت در ایران را می شناسیم  و می دانیم که 
درطول  6 ماه امکان حذف 24 میلیون نفر یارانه بگیر بدون 
آسیب جدی به بدنه اجتماعی یارانه گیرندگان ،وجود ندارد. او 
گفت: آقای توکلی هم این موضوع  را می داند؛ بنابراین تصمیم 
آقای توکلی و دوستانشان اساسا یک مصوبه سیاسی بود و این 

مصوبه کارشناسی و اقتصادی نیست.

پاسخی به دغدغه مهم مردم؛

حقوق بگیران نجومی حساب پس می دهند

نخستین طرح مجلس دهم با بیش از 100 امضاء

طرح اصلاح قانون بانکداری بدون ربا کلید خورد 

مدیرعامل سایپا خبرداد: 

کاهش هزینه های تولیدخودرو با رفع تحریم ها

پیشنهاد سعید لیلاز برای یارانه ها؛

مصوبه حذف 24 میلیون یارانه بگیر سیاسی است

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اعلام کرد:

پرداخت وام به متقاضیان خرید خودرو 
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از پرداخت تسهیلات به متقاضیان خرید خودرو در قالب 

اتحادیه های سراسری حمل و نقل و تاکسیرانی خبر داد.
اصغر نورالله زاده در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: سیاست ما در صندوق برای خرید خودرو 
این است که به درخواستهای فردی وام نمی دهیم و اصطلاحا پول به کسی نمی دهیم بلکه 

هدف ما این است که شبکه ای کار کنیم و پرداخت تسهیلات به شکل شبکه ای باشد. 
وی افزود: با توجه به اینکه سیستم نظارت بر اعطای تسهیلات را در صندوق مستقر 
کرده ایم و نظارت مراحل خاصی دارد و تاحدی دشوار است لذا به متقاضیانی که به طور 

انفرادی درخواست بدهند وام پرداخت نمی کنیم که منحرف شود. 
نورالله زاده از توافق با چند خودروساز برای تحویل خودرو خبر داد و گفت: اخیرا طی 
تفاهمی که با اتحادیه آژانس های سراسر کشور و بنیاد شهید داشتیم موفق شدیم شبکه ای 
در حوزه آژانس های تلفن سراسر کشور ایجاد کنیم و شرایط رفت و آمد افراد به هر نقطه 
را تنها با یک تماس تلفنی تسهیل کردیم.  مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ادامه داد: 
یکی دیگر از اقدامات ما در حوزه ساماندهی امدادخودروها بود که با یکی از این شرکتها در 
سطح ملی توافق کردیم که 1200 دستگاه خودرو در تمام شاهراه های کشور حتی راه های 
روستایی از خدمات امداد خودرو استفاده کنند.  او اضافه کرد: همچنین ساماندهی تاکسیرانی 
دو استان البرز و اراک را برعهده گرفتیم به این نحو که در جهت نوسازی و توسعه ناوگان 
حمل و نقل آنها تاکسی های جدیدی که تقاضا داشتند تامین کردیم و حمایت ما به جای 
وام فردی، در قالب خرید و تحویل خودرو بود که بر اساس توافق با خودروساز و سازمان 
تاکسیرانی مربوطه صورت گرفت.  وی در ادامه بیشترین تسهیلات پرداختی را مربوط به 
بخش خدمات دانست و اظهار کرد: 86 درصد تسهیلات صندوق منجر به ایجاد اشتغال و 
فرصتهای کسب و کار شده که از این میزان  50 درصد آن به بخش خدمات و 40 درصد به 
بخش کشاورزی اختصاص یافته است.  نورالله زاده خاطرنشان کرد: در بخش تولید صنعتی 
به دلیل آنکه این بخش سرمایه بر بوده و توان مالی ما برای حمایت از آنها زیاد نیست درصد 
پرداخت تسهیلات کمتر بوده اما سهم خدمات از تسهیلات صندوق بیشتر بوده چون با این 
نوع مبالغ، خدمات بیشتر امکان ایجاد پیدا می کند.  مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: 
با چند برند معتبر توافق کردیم که شبکه لجستیک آنها را ساماندهی و محصولاتشان را به 
مقصد ارسال کنیم در واقع به جای دادن وام، افراد را وارد چرخه تولید تا توزیع کالا کردیم 

که کاملا هدفمند بوده است. 

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور خبر داد؛

شرایط توافق مالیاتی برای صاحبان مشاغل
رئیس کل سازمان امور مالیاتي کشور خبرداد: صاحبان مشاغلي که تا 31 خردادماه 

اظهارنامه ارائه کنند مشمول توافق با اصناف مي شوند. 
به گزارش مهر، سید کامل تقوی نژاد گفت: صاحبان مشاغلي که تا پایان خردادماه نسبت 
به ارائه اظهارنامه مالیاتي خود اقدام کنند مشمول شرایط توافق سازمان امور مالیاتي با اصناف 

مي شوند.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، با اشاره به توافق امسال سازمان امور مالیاتي کشور با 
اصناف کشور، گفت: این توافق با در نظر گرفتن وضعیت اقتصادي سال گذشته و به منظور 
حمایت از بخش تولید و تکریم مودیان محترم مالیاتي انجام گرفته است. وي افزود: در شرایط 
توافق سازمان امور مالیاتي با اصناف عنوان شده است که مودیاني که اظهارنامه مالیاتي 
عملکرد سال 1394خود را با تکمیل خلاصه وضعیت درآمد و هزینه به صورت الکترونیکي 
از طریق سامانه عملیات الکترونیکي مودیان مالیاتي به نشاني WWW.TAX.GOV.IR، در 
موعد مقرر قانوني تسلیم نمایند مشمول توافق مي باشند. رئیس کل سازمان امور مالیاتي 
کشور با بیان اینکه بر اساس توافق، میزان مالیات عملکرد سال 1394 صاحبان مشاغل، 
به میزان مالیات قطعي شده سال 1393 تعیین مي گردد، ادامه داد: مودیاني که مالیات 
عملکرد سال 1393 آن ها تا تاریخ تسلیم اظهارنامه قطعي نشده است )به استثناي مودیاني 
که پرونده آن ها براي عملکرد 1393 به عنوان نمونه انتخاب و مورد رسیدگي قرارگرفته است(، 
مالیات قطعي عملکرد سال 1392 آن ها با رعایت درصد رشد موضوع بند 5 دستورالعمل 
505/94/200 مورخ 25/3/1394 )تا مبلغ 10.000.000 ریال مالیات سال 1392 با رشد 
8 درصد- از مبلغ 10.000.001 ریال تا مبلغ 30.000.000 ریال مالیات با رشد 12 درصد و 
مازاد 30.000.000 ریال با رشد 18 درصد( مبناي مالیات موردتوافق قرار مي گیرد. تقوي نژاد 
خاطرنشان کرد: مودیاني که نسبت به پرداخت کل مالیات متعلق به همراه اظهارنامه اقدام 
نمایند حداکثر تا تاریخ 15/5/1395برگ مالیات قطعي آن ها صادر خواهد شد و مودیاني که 
بخشي از مالیات را به همراه اظهارنامه و باقي مانده مالیات متعلق را تا پایان تیرماه پرداخت 

نمایند، برگ مالیات قطعي آن ها تا 15/6/1395 صادر خواهد شد.

مدیرعامل فرابورس ایران  اعلام کرد: 

تاثیر مثبت کاهش سود بانکی بر بازار بدهی و 
رونق معاملات بورس 

مدیرعامل فرابورس ایران با بیان اینکه سود بانکی و بازار سهام رابطه ای معکوس دارند، 
گفت: درگذشته معمولا در فاصله دو تا سه ماهه تاثیر تغییر نرخ سود بر بازار سهام آشکار می 
شد اما بدلیل حساسیت بازار و سرعت انتقال تحلیل ها، اکنون تاثیر تغییر احتمالی نرخ سود 

در کمتر از یک هفته در بورس خود را نشان دهد. 
امیر هامونی در گفت وگو با ایرنا، درباره تاثیر کاهش نرخ سود بانکی بر رونق بازار سرمایه 
ایران، گفت: بازار سرمایه از دو بازار »سهام و بازار بدهی« تشکیل شده است که کاهش نرخ 
سود بانکی بر هر دوی آنها تاثیر مستقیم برجا می گذارد. مدیرعامل فرابورس ایران اضافه 
کرد: کاهش سود بانکی علاوه بر افزایش تقاضا در بازار بدهی، سبب بالا رفتن استقبال از 
دادوستد سهام نیز می شود. هامونی گفت: شماری از طرح های اقتصادی با نرخ تسهیلات 
25 درصد فاقد توجیه اقتصادی هستند اما با کاهش نرخ سود تسهیلات، صرفه اقتصادی پیدا 
می کنند و شرکت ها می توانند از بازار سرمایه و ابزارهای مختلف تامین مالی استفاده کنند. 
وی با بیان اینکه کاهش نرخ سود بانکی، بر دادوستد سهم و اوراق بهادار نیز تاثیر مستقیم 
و مثبتی برجا می گذارد، افزود: بازار سهام و نرخ سود بانکی رابطه ای معکوس با یکدیگر 
دارند.مدیرعامل فرابورس ایران یادآور شد: در گذشته که نرخ سود بانکی افزایش می یافت 
با تاخیری چندماهه، تاثیر آن بر بازار بورس هویدا شده و میزان معاملات کاهش می یافت. 
همچنین بعد از افزایش نرخ سود بانکی، پس از چند ماه، بازار سرمایه تحت تاثیر قرار گرفته 
و معاملات سهام رونق داشت؛ اما اکنون شرایط تغییر کرده است. به گزارش ایرنا، کارشناسان 
کاهش سود بانکی را برای خروج از رکود و ایجاد رونق در بخش های مختلف اقتصاد ضروری 
می دانند؛ به نظر کارشناسان جذابیت سود بالای بانکی باعث می شود که سرمایه گذاران 
انگیزه ای برای حضور در فعالیت های تولیدی و دارای ریسک نظیر بورس را نداشته باشند.از 
اواخر سال گذشته، بانک مرکزی موضوع کاهش سود بانکی ر اپیگیری کرده و قرار است این 
موضوع در شورای پول و اعتبار بررسی و تصویب شود. در هفته های اخیر، بازار سرمایه نیز 
دچار رکود شده و در محدوده کانال های 75 و 76 هزار واحدی در نوسان است. کارشناسان 

برای خروج از این وضعیت عرضه اولیه سهام و کاهش نرخ سود بانکی را پیشنهاد داده اند.
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 سریال جدایی ستاره ها همچنان ادامه دارد

نفت دود شد و به هوا رفت!

ستاره های نفت هر روز از این تیم جدا شده و راهی تیم های دیگر می شوند تا جایی که از 
تیم اصلی فصل قبل بعید است بیشتر از یکی، دو نفر در این تیم باقی بمانند.

 همان طور که پیش بینی می شد اوضاع نفت هر روز بدتر از روز قبل شد تا جایی که به 
محض بسته شدن پرونده لیگ پانزدهم سرمایه های این باشگاه که سال ها برای جمع آوری 
آنها هزینه شده بود به یکباره به تاراج رفتند تا این سرمایه سر سفره تیم های لیگ برتری از 
جمله استقلال، پرسپولیس و ... قرار بگیرد. اتفاقی که باعث شد تا یکی از تیم های خوب و 

بازیکن ساز فوتبال ایران در یک دهه گذشته در ورطه نابودی قرار بگیرد.
قصه نابودی نفت درست مثل چند باشگاه ریشه دار پایتخت از چند سال پیش و با 
موضوع انتقال به شهری دیگر آغاز شد گرچه با هجمه انتقادی رسانه ها علیه این تصمیم ، 
نفت همچنان در تهران به فعالیتش ادامه داد و دست بر قضا نتایج فوق العاده ای هم گرفت 
اما چه فایده که با گذشت مدت کوتاه دوباره سیاست های وزارت نفت به عنوان مالک و 
متولی این باشگاه در بحث تیم داری حرفه ای تغییر کرد تا نفتی ها یک فصل عجیب و 

غریب را پشت سر بگذارند.
 تیمی که در هفته های پایانی درست مثل تیم های محلی اداره می شد نه هتلی داشت 
که اردو بزند نه پولی که با هواپیما از این شهر به آن شهر برود. بازیکنانش روز بازی چند 
ساعت زودتر در یک نقطه شهر دور هم جمع می شدند، ناهار می خوردند و راهی ورزشگاه 
می شدند تا مقابل حریف خود صف آرایی کنند! اما با این حال خم به ابرو نیاوردند و 

توانستند فصل را با جایگاه نسبتا خوبی به پایان برسانند.
بازیکنان نفت وقتی دیدند مدیران باشگاه در خواب زمستانی فرو رفته و تمایلی ندارند تا 
تکلیف روشن کنند یکی پس از دیگری به پیشنهادات رسیده پاسخ مثبت دادند تا جایی 
که امروز هم دو چهره سرشناس دیگر این تیم راهی دو تیم مطرح پایتخت شدند تا از 
ترکیب 11 نفره اصلی پارسال تا الان بیرانوند، سیدجلال حسینی، وحید امیری، سعید 
لطفی و علی قربانی جدایی شان قطعی شده و به این جمع به احتمال فراوان تا چند 
روز آینده ایمان مبعلی، سیامک کوروشی، وحید شیخ ویسی، ارسلان مطهری و مهدی 
شیری نیز اضافه خواهند شد تا عملا از ترکیب 11 نفره پارسال 90 درصد راهی تیم های 

دیگر شوند.
تیمی که در دو، سه فصل گذشته با سوزاندن رقبای خود نتایجی گرفت فراتر از انتظار 
حالا تا آستانه نابودی پیش رفته و کسی هم نیست به داد این تیم برسد. البته فوتبال ایران 
عادت دارد شاهد این اتفاقات باشد چون کم تیم مثل نفت نبود که در این سال ها به خاطر 

سوء مدیریت این گونه در ورطه نابودی قرار بگیرد.

واکنش سریع به خرید امیری توسط پرسپولیس

تراکتورسازی به دنبال استخدام عالیشاه
بهترین پاسور فصل گذشته لیگ پانزدهم در آستانه جدایی از جمع پرسپولیس قرار دارد.

امید عالیشاه که فصل گذشته موفق شد عنوان برترین پاسور لیگ را به خود اختصاص 
دهد، در آستانه یک انتقال جنجالی قرار دارد.

عالیشاه که پیشنهادی از ترکیه نیز در جیب داشت در وهله اول اعلام کرد که در انتظار 
باشگاه پرسپولیس قرار دارد و در ادامه نیز با توجه به اینکه خبری از این تیم نشد، مسوولان 
تراکتورسازی که با حضور سردار آجرلو با قدرت می خواهند در نقل و انتقالات حضور یابند 
مذاکراتی با این تیم داشت. امیر قلعه نویی که به حضور این بازیکن درترکیب فصل آینده 
اش علاقه نشان داده، به مسوولان این تیم اعلام کرده مقدمات حضورش را در این تیم 
فراهم کنند و به همین منظور مذاکرات ابتدایی با او آغاز شد. با این شرایط و در حالی که 
پرسپولیس در نقل و انتقالات توانسته عملکرد فوق العاده ای از خود به جا بگذارد، با جدایی 
یکی از بهترین مهره های خود در این مقطع مواجه خواهد شد تا در کنار طارمی دو مهره 

هجومی و خطرناک خود را برای لیگ شانزدهم از دست بدهد.

باشگاه قطری به دنبال جذب مهاجم ایرانی

کاوه رضایی در مسیر الخریطیات قطر
در شرایطی که وضعیت بسیاری از لژیونرهای حاضر در قطر مشخص نیست روزنامه های 
این کشور از احتمال حضور چند ایرانی جدید در فصل آینده لیگ ستارگان قطر خبر 

می دهند.
 هر روز خبرهای ضد و نقیضی در ارتباط با پیوستن بازیکنان جدید ایرانی به باشگاه های 
قطری به گوش می رسد اما تا امروز هیچ کدام از تیم های حاضر در لیگ ستارگان قطر 
گامی برای نهایی کردن قرارداد با ایرانی ها برنداشته اند تا بسیاری این اتفاق را بی ارتباط با 

بازارگرمی ستاره های موجود در بازار ندانند.
در همین گیرودار روزنامه الرایه در بررسی شرایط باشگاه الخریطیات بار دیگر بر ادعاهای 
خود مبنی بر شانس بالای حضور مهاجم ایرانی در این تیم تاکید کرد و نوشت:»مربی 
بوسنیایی الخریطیات را باید یکی از فعال ترین مردان بازار نامید چون تیم او بدون هیاهو در 
حال تغییرات مدنظر است .در این بین تنها علامت سئوال بزرگ جلوی این مربی جدایی 
مهاجم مراکشی الخریطیات ادریس و پیوستن او به عجمان است که برای جانشینی مرد 
اول خط حمله اش به دنبال مهاجمانی از آفریقا و ایران است که گزینه ایرانی محتمل تر 
است«. با این تفاسیر باید منتظر ماند و دید الخریطیات با کدام ایرانی به توافق خواهد رسید 
که در این بین گزینه های زیادی هم باقی نمی مانند که پیراهن آبی این تیم را برتن کنند 

جزء کاوه رضایی از ذوب آهن.

پوررحمت الله:

 تابع تصمیم ملوان هستم
هافبک فصل گذشته تراکتورسازی در فصل جدید برای ملوان بازی خواهد کرد.

محمد پوررحمت الله بازیکن سابق ملوان که دو فصل گذشته را برای گذراندن خدمت 
سربازی در تراکتورسازی گذراند، به واسطه قراردادش با ملوان باید به این تیم برگردد.

با اینکه تراکتورسازان برای دریافت رضایتنامه پوررحمت الله از ملوان اقدام کرده اند اما 
انزلی چی ها راضی به این امر نیستند.

محمد پوررحمت الله درباره شرایطش به "ورزش سه" می گوید: من با ملوان قرارداد دارم 
و تابع نظر مسئولان هستم. هرچه قانون بگوید، همان کار را می کنم و اعتراضی ندارم.

وی درباره اینکه باید در لیگ دسته اول برای ملوان به میدان برود، تاکید می کند: گفتم 
که اعتراضی به چیزی ندارم. هر تصمیمی باشگاه بگیرد، می پذیرم.

یک نفتی دیگر هم پرید !

سعید لطفی به سایپا پیوست
سعید لطفی، مدافع فصل گذشته نفت تهران در باشگاه سایپا حاضر شد و قراردادش را 

با این باشگاه امضا کرد.
تیم نفت تهران که وضعیت نامشخصی دارد بزرگترین تغذیه کننده تیم های لیگ  در 
فصل نقل و انتقالات است . سایپا که ترک چندانی در فصل نقل و انتقالات نداشت ، با 

خرید لطفی کار خود را آغاز کرد .

حاج صفی مشکلی برای جدایی ندارد
اگر چه احسان حاج صفی یک فصل دیگر با تیم  اف اس وی فرانکفورت قرارداد دارد اما 

مشکلی برای جدایی از این تیم نخواهد داشت.
 در یکی از بندهای قرارداد احسان آمده که در صورت سقوط تیم به دسته پا ئین تر وی 
می تواند بدون هیچ مشکلی تیم را ترک کند.قرارداد احسان با باشگاه فرانکفورت به مدت 
1.5 و به ارزش 900 هزار یورو تنظیم شده بود.گفته می شود استقلال در تلاش است 

حاج صفی را آبی پوش کند.

دروازه بان سوم پرسپولیس؛

بازیکن تیم ملی جوانان با پرسپولیس 5 ساله بست
دروازه بان تیم ملی جوانان و باشگاه راه آهن با قراردادی 5 ساله به جمع پرسپولیسی ها 

پیوست.
ابوالفضل درویش وند، دروازه بان جوان و زیر 23 ساله تیم ملی امید و باشگاه راه آهن با 
حضور در  باشگاه پرسپولیس و مذاکره با مسوولان این تیم قراردادی 5 ساله با سرخپوشان 

به امضا رساند.

انصاری فرد: 

بعد از بازگشت به یونان درباره آینده ام 
تصمیم می گیرم

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران گفت که هنوز برای فصل آینده تصمیمی نگرفته است و 
وضعیتش پس از بازگشت به یونان مشخص خواهد شد.

کریم انصاری فرد در مورد بحث ماندن یا جدایی اش از تیم پانیونیوس عنوان کرد: بعد از 
ترک یونان بلافاصله به اردوی تیم ملی آمدم و فرصتی وجود نداشت تا با مسئولان باشگاه 
صحبت کنم. آنها برای فصل آینده خواهان تمدید قرارداد من هستند ولی هنوز وضعیتم 
مشخص نیست. در حال حاضر در ایران مشغول استراحت هستم و بعد از بازگشت به 
یونان، وضعیتم برای فصل بعد مشخص خواهد شد. مهاجم تیم ملی در مورد پیشنهاد 
دو باشگاه پائوک و آ.ا.ک و اینکه گفته می شود از مارسی فرانسه و یکی دو کشور اروپایی 
پیشنهاد دارد گفت: پیشنهاد دو باشگاه یونانی به قبل از پایان لیگ مربوط می شود و این 
مسائل توسط مدیربرنامه هایم مورد بررسی قرار می گیرد. برای فصل آینده باید بهترین 
تصمیم را بگیرم چون سال گذشته شرایط بسیار خوبی داشتم و می خواهم این روند 
صعودی را ادامه دهم. من روزهای بسیار خوبی در پانیونیوس داشتم و مطمئنا یکی از 
اولویت هایم ماندن در همین تیم خواهد بود اما پیشنهادهای دیگر را هم بررسی خواهم کرد 
چون باید بهترین تصمیم را بگیرم. انصاری فرد در مورد بحث محرومیت باشگاه پانیونیوس 
از حضور در یورولیگ که توسط سایت رادیو ورزش یونان منتشر شد گفت: اطلاعات 
زیادی در این زمینه ندارم و من هم اخبار را از طریق سایت ها دنبال کرده ام. امیدوارم  در 
نهایت این مشکل برطرف شود و باشگاه ضرر نکند. وی که در بازی دوستانه تیم ملی 
مقابل قرقیزستان 2 گل به ثمر رساند در مورد 2 بازی اخیر تیم ملی اظهار داشت: فکر 
می کنم این بازی ها به ما کمک خواهد کرد تا هماهنگی بیشتری پیدا کنیم. کی روش در 
این دو بازی بازیکنان جدیدی را به زمین فرستاد و خوشبختانه جوان های خوبی در تیم 
ملی حضور دارند که می توانند در آینده برای تیم ملی مفید باشند. دو بازی خوب انجام 
دادیم و این مسابقات مطمئناً به کادرفنی تیم ملی کمک خواهد کرد تا شناخت بیشتری 
از وضعیت بازیکنان پیدا کنند. این بازیکن در مورد رقابت فشرده مهاجمان تیم ملی و کار 
سخت کی روش برای انتخاب دو مهاجم تصریح کرد: خوشحالم که تیم ملی مهاجمان 
خوبی دارد و رقابت سالمی بین مهاجمان وجود دارد. این موضوع به سود تیم ملی کشور ما 
خواهد شد و دست کادرفنی تیم ملی هم باز است. خوشبختانه رقابت در تیم ملی همیشه 
وجود دارد و این به پیشرفت تیم ملی ایران کمک می کند. انصاری فرد در مورد اینکه آیا 
تیم ملی می تواند به جام جهانی روسیه صعود کند به تسنیم گفت: در دوره گذشته کار 
سختی داشتیم اما دیدید که چگونه در 3 بازی پایانی همه چیز را عوض کردیم. تیم ملی 
بازیکنان بسیار خوبی دارد، از همه مهمتر اینکه یک مربی باتجربه روی نیمکت داریم و با 

بودن کی روش رفتن به جام جهانی به هیچ عنوان سخت نخواهد بود.

اعتراض استقلال خوزستان به کار منصوریان؛

پورقاز را به استقلال نمی دهیم عزت الله پورقاز
سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان در واکنش به مذاکره استقلال تهران با مدافع 
ملی پوش، گفت: ما با عزت الله پورقاز توافق کرده ایم و انتظارمان از منصوریان این است که 

سراغ گزینه دیگری برود.
 مذاکره باشگاه استقلال تهران با عزت پورقاز مدافع ملی پوش تیم ملوان انزلی با اعتراض 
شدید باشگاه خوزستانی همراه شد. این بازیکن چند روز پیش با تیم خوزستانی به توافق 
نهایی دست یافته بود اما قراردادی امضا نکرد تا همتای تهرانی برای به خدمت گرفتن وی 
آستین بالا بزند. پورموسوی سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان در گفتگو با خبرنگار 
مهر، ماجرای مذاکره باشگاه استقلال با پورقاز را اینگونه تشریح کرد: جمعه شب منصوریان 
با من تماس گرفت و خواست کسب اجازه کند که با پورقاز وارد مذاکره شود. من در پاسخ 
وی گفتم که با این بازیکن توافق کردیم و به او نیاز داریم اما منصوریان خیلی اصرار داشت 
و من هم عنوان کردم باید با مدیریت باشگاه در این باره صحبت کنم. وی با بیان اینکه 
موضوع را با مسئولان باشگاه در میان گذاشت، ادامه داد: وقتی با مدیریت باشگاه صحبت 
کردم آنها گفتند که مسئولان استقلال تهران حق مذاکره با پورقاز را ندارند و تحت هیچ 
شرایطی به آنها اجازه این کار را نمی دهیم. یکی از مسئولان باشگاه با منصوریان بارها تماس 
گرفت و پیامک هم فرستاد ولی او دیگر پاسخی نداد و بعدا دیدیم که در برنامه تلویزیونی 
حضور یافته است. سرمربی استقلال خوزستان در پاسخ به این سوال که وضعیت نهایی 
پوقاز چه خواهد شد، گفت: زمانی که او در اردوی تیم ملی حضور داشت با او صحبت 
کردیم و به توافق نهایی دست یافتیم. قول اخلاقی طرفین از قرارداد هم مهمتر بود و وکیل 
این بازیکن هم اصرار دارد پورقاز به استقلال خوزستان برود. امروز هم این بازیکن مصاحبه 
کرد و گفت بازیکن استقلال خوزستان هستم بنابراین انتظار ما از منصوریان این است  
سراغ گزینه های دیگر برود. این مربی در واکنش به اینکه شما با پورقاز قراردادی ندارید و او 
از حق مذاکره با باشگاه دیگر برخوردار است، گفت: از استقلال تهران بعنوان همنام باشگاه 
ما انتظار داریم به احترام مردم خوزستان این کار را انجام ندهد. ما با مدافع ملوان به توافق 

نهایی رسیدیم و اخلاقا آنها نباید چنین کاری انجام دهند.

رئیس هیأت شنا، شیرجه و واترپولو استان قم از فعالیت بیش از یک صد مربی این رشته 
ورزشی برای آموزش و ارائه خدمات رشته شنا به مردم و شهروندان قم خبر داد.

مسعود حسین جمال اظهار کرد: این تعداد مربی شنا قم در تمامی استخرها و در هر دو بخش 
آقایان و بانوان ارائه دهنده خدمات مورد تقاضای علاقمندان به شنا هستند تا این رشته ورزشی 

در مسیر رشد و پیشرفت گام بردارد.
وی ادامه داد: ما در فصل تابستان به دلیل اینکه با اوقات فراغت دانش آموزان و نسل نوجوان 
و جوان جامعه مواجه می شویم، بیشتر شاهد تقاضای خانواده ها و شهروندان برای آموزش 
این رشته ورزشی ویژه فرزندان خود هستیم و بر همین اساس مربیان ما کار بسیار مهم و 

حساسی دارند.
رئیس هیأت شنا، شیرجه و واترپولو استان قم ابراز کرد: همیشه اعتقاد ما و توصیه ای که به 
مربیان این رشته ورزشی داشته ایم این است که فصل تابستان فرصت شناسایی استعدادها و 
نخبه های شنا است و مربیان ما می توانند با توجه به این موضوع تاثیرگذاری بسیار ویژه ای در 

تحول شنا قم داشته باشند.
وی یاد آور شد: درست است که امکانات حرفه ای و استاندارد رشته شنا و حتی شیرجه و 
واترپولو را در قم نداریم اما این دلیل بر رها کردن کار و تلاش نکردن برای رشد و توسعه شنا 
و دیگر رشته های زیر مجموعه این هیأت نیست، بنابراین کار مربیان ما در فصل تابستان بسیار 

حساس و نقش آنها فوق العاده تعیین کننده است.
حسین جمال بیان کرد: مربیان شنا قم در هر دو بخش آقایان و بانوان کار آموزش را با 
نظارت مستقیم این هیأت انجام می دهند و تمام علاقمندان به شنا به ویژه خانواده و شهروندان 
قمی می توانند با مراجعه به دفتر هیأت شنا، شیرجه و واترپولو استان قم در مجموعه ورزشی 
جهان پهلوان تختی منطقه دورشهر، به طور کامل در جریان برنامه های ویژه ما در فصل تابستان 

و اوقات فراغت قرار بگیرند.
وی خاطرنشان کرد: با توجه چند روزی است وارد ماه مبارک رمضان شده ایم، باید به اطلاع 
عموم مردم قم برسانم که فعالیت های آموزشی هیأت شنا، شیرجه و واترپولو استان قم در این 

ایام انجام نمی شود و ما برنامه های متنوع خود به ویژه در موضوع آموزش شنا را بعد از این ماه 
مبارک آغاز خواهیم کرد.

رئیس هیأت شنا، شیرجه و واترپولو استان قم افزود: برای اینکه اهمیت برنامه های مختلف 
فصل تابستان را به مربیان شنا قم یادآوری کنیم و همچنین با هدف به روز کردن دانش و علم 
این رشته ورزشی نزد مربیان فعال در شنا قم، دوره بازآموزی مربیان شنا را در قم برگزار کردیم.

وی خاطرنشان کرد: با توجه به استقبال مربیان عزیز شنا قم برای ثبت نام در کلاس بازآموزی 
سال 95 این دوره به عنوان آخرین مهلت صدور مجوز فعالیت مربیان در بیست و یکمین روز 
خرداد ماه برگزار شد و فعالیت مربیان شنا قم در تابستان امسال و دیگر ایام سال مشروط به 

گذراندن این دوره بود.
حسین جمال در پایان تصریح کرد: به تمام خانواده ها و شهروندان قمی تاکید می کنم که 
مراقب افراد سودجو در موضوع آموزش شنا برای فرزندانشان باشند و به هیچ وعده، تبلیغات 
محیطی یا قول و قرارهای آنچنانی برای آموزش این رشته توجه نکنند و اطلاعات کافی را فقط 
از دفتر هیأت شنا، شیرجه و واترپولو قم واقع در مجموعه ورزشی جهان پهلوان تختی منطقه 

دورشهر قم دریافت کنند.

ملی پوش تیم فوتبال صبای قم همراه با تیم ملی به منظور 
کسب آمادگی حضور در مسابقات قهرمانی زیر 19 سال آسیا 

به کشور آلمان اعزام می شود.
در شرایطی که رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
کشور بعد از پایان لیگ پانزدهم در تعطیلی به سر می برد، 
تیم های ملی فوتبال کشورمان در سه رده سنی نوجوانان، 
جوانان و بزرگسالان زیر نظر کادر فنی خود درگیر برنامه های 

آماده سازی هستند.
تیم های ملی فوتبال نوجوانان و جوانان ایران بعد از کسب 
مجوز صعود از مرحله مقدماتی رقابت های فوتبال نوجوانان 
زیر 16 و جوانان زیر 19 سال قهرمانی آسیا اکنون زیر نظر 
مربیان خود و با ترکیبی از بهترین های این دو رده سنی آماده 

بازی های مرحله نهایی قهرمانی قاره کهن می شود.
پایه  سنی  رده های  ملی  تیم های  پیش روی  مسابقات 
فوتبال کشورمان به سبب توزیع سهمیه آسیا در مسابقات 
جهانی سال 2017 نوجوانان و جوانان از اهمیت بالایی 
برخوردار است و به همین دلیل این دو تیم در کنار تیم 
ملی بزرگسالان که آماده بازی های مرحله نهایی انتخابی 
جام جهانی می شود، سخت به کارهای آماده سازی مشغول 

هستند .
زیر 19  جوانان  سنی  رده  فوتبال  ملی  تیم  بازی های 
سال کشورمان به دلیل حضور یک نماینده از تیم فوتبال 
صبای قم در ترکیب تیم ملی جوانان برای فوتبال دوستان 
قمی از اهمیت بیشتری نسبت به تیم های ملی نوجوانان و 

بزرگسالان ایران برخوردار شده است.
تیم ملی فوتبال جوانان ایران بعد از صعود موفقیت آمیزی 
که با درخشش بازیکنان آینده دار خود از جمله نیما داغستانی 
بازیکن ملی پوش تیم های فوتبال امید و بزرگسالان صبای قم 
به مرحله نهایی رقابت های فوتبال قهرمانی زیر 19 سال آسیا 
داشت، اکنون یکی از تیم های مدعی صعود به رقابت های 

جهانی نیز محسوب می شود.
نیما داغستانی بازیکن آینده دار تیم های امید و بزرگسالان 
صبای قم که در نقل و انتقالات پیش فصل پانزدهمین دوره 
لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور به تیم صبای قم ملحق 
شد با اینکه در لیگ پانزدهم نتوانست برای تیم بزرگسالان 
صبا به میدان برود اما برای تیم امید صبا در لیگ برتر امید 

ایران مهره ای موثر و موفق بود.
سوی  از  دیگر  ملی پوش   27 همراه  به  بازیکن  این 

امیرحسین پیروانی سرمربی تیم ملی فوتبال جوانان به 
اردوی جدید آماده سازی تیم ملی دعوت شده اند تا در دقیقا 
در فاصله چهار ماه تا نخستین مسابقه خود از مرحله نهایی 
رقابت های فوتبال جوانان آسیا یک مرحله اردوی دیگر را 

تجربه کنند. 
این در شرایطی است که با برنامه ریزی فدراسیون فوتبال 
و کادر فنی تیم ملی جوانان، اردوی تدارکاتی این تیم از 
امروز شنبه بیست و دوم خرداد ماه در تهران آغاز می شود 
و با نظر امیرحسین پیروانی سرمربی تیم ملی فوتبال زیر 
19 سال، بازیکنانی از آذربایجان شرقی، خوزستان، تهران، 
کرمان، اصفهان، مازندران، گیلان، قم، بوشهر، خراسان رضوی 

و فارس در این اردو حضور خواهند یافت.
 بازیکنان تیم ملی جوانان از 22 تا 24 خرداد ماه در تهران 
تمرینات خود را برگزار خواهند کرد و سپس از روز 24 تا 
31 خرداد ماه در شهرستان بیرجند استان خراسان جنوبی، 
فعالیت های تمرینی را زیر نظر کادر فنی پیگیری می کنند تا 
بعد از بازگشت مجدد به تهران، صبح روز پنجشنبه سوم تیر 
ماه تهران را به مقصد آلمان به منظور برگزاری کمپ 10 روزه 

و انجام سه بازی دوستانه ترک کنند.

سرمربی تیم فوتسال یاسین پیش رو قم در لیگ برتر کشور گفت: بازیکنان و کادر فنی تیم 
یاسین پیش رو قم به صورت کامل بلاتکلیف بوده و به همین دلیل در برابر پیشنهاداتی که 

از سوی سایر تیم ها مطرح می شود نیز هنوز پاسخ ندادند.
سید مهدی غیاثی خاطرنشان کرد: ما از تیم های دیگر لیگ برتری پیشنهاداتی را دریافت 

کردیم ولی تا تعیین تکلیف نماینده فوتسال قم در لیگ برتر، ناچار باید صبر کنیم.
وی ادامه داد: بهتر است وضعیت این تیم هر چه زودتر مشخص شود و باشگاه نیز در 

انتخاب کادر فنی و بازیکنان خود مختار است ولی باید زودتر تعیین تکلیف شود.
غیاثی بیان داشت: فوتسال قم ظرفیت بالایی در لیگ برتر دارد و باید نماینده این رشته 

ورزشی در لیگ برتر مورد حمایت جدی مسئولان قرار گیرد.
وضعیت تیم فوتسال یاسین پیش رو قم در لیگ برتر فوتسال هنوز مشخص نیست.

این تیم در فصل قبل رتبه ششم لیگ برتر را کسب کرد.

پسران مستعد و آینده دار جودو استان قم در تلاش برای 
کسب عناوین برتر مسابقات جودو قهرمانی نونهالان کشور با 

حریفان خود به رقابت می پردازند.
بر اساس برنامه ریزی فدراسیون جودو و کوراش کشورمان 
امسال چهارمین دوره مسابقات جودو رده سنی نونهالان 
قهرمانی پسران کشور برگزار می شود و استعدادهای این 
رشته از استان های مختلف در آن به رقابت خواهند پرداخت.

چهارمین دوره رقابت های جودو قهرمانی نونهالان پسر 
کشور به صورت انفرادی و در هر دو بخش کاتا و مبارزه در 

قالب یک جشنواره از یازدهم شهریور ماه به مدت دو روز 
برابر با قوانین و مقرارت داوری بین المللی جودو در یکی از 
استان های داوطلب به انجام خواهد رسید.این در حالی است 
که هر استان امکان اعزام دو تیم به این رقابت ها را دارد و 
جودوکاران متولد یازدهم دی ماه سال 1380 تا دهم دی ماه 
سال 1383 مجاز به شرکت در این رقابت ها هستند و شرکت 
کنندگان در تلاش برای کسب عنوان های برتر باید در 12 
وزن با یکدیگر رقابت کنند.هر تیم شرکت کننده در مسابقات 
جودو قهرمانی نونهالان کشور متشکل از 11 ورزشکار به 

همراه یک سرپرست، یک مربی در هر دو بخش کاتا و مبارزه 
مجموعا به تعداد 16 نفر امکان حضور در رقابت ها را دارد 
و جودوکاران باید تمام مدارک از جمله بیمه ورزشی سال 
1395 نیز به همراه داشته باشند.پسران جودوکار قم در 
حالی به این رقابت ها اعزام می شوند که قم در سال قبل در 
رده سنی نوجوانان مسابقات لیگ جودو باشگاه های کشور 
یکی از تیم های شگفتی ساز بود و توانست با شایستگی خود 
را از مرحله مقدماتی به مرحله نهایی رسانده و در نهایت به 

جمع چهار تیم برتر کشور صعود کند.

رئیس هیأت شنا، شیرجه و واترپولو استان قم خبر داد

فعالیت بیش از 100 مربی شنا قم در فصل تابستان

از سوم تیر ماه به مدت 10 روز صورت می گیرد

اعزام ملی پوش صبای قم به اردوی تدارکاتی آلمان

 سرمربی تیم فوتسال یاسین پیش رو قم:

کادر فنی و بازیکنان تیم یاسین پیش رو قم، بلاتکلیف هستند

در 11 وزن انجام می شود

اعزام پسران جودوکار قم به رقابت های قهرمانی نونهالان کشور

حالا با آرامش به اردوی تیم ملی می روم

امیری: با ندای قلبم پرسپولیسی شدم
هافبک جدید تیم فوتبال پرسپولیس گفت: با 
توجه به اینکه تمرینات را در اردوی تیم ملی انجام 
می دادیم، باید تمرکزمان را آنجا می گذاشتیم، اما 

فکرمان انتخاب تیم بعد هم بود.
باشگاه  با  قرارداد  عقد  از  بعد  امیری  وحید 
پرسپولیس در نشست خبری گفت: ما در اردوی تیم 
ملی بودیم و شرایط خیلی سختی داشتیم. با توجه به 
اینکه تمرینات را در اردوی تیم ملی انجام می دادیم، 
باید تمرکزمان را آنجا می گذاشتیم، اما فکرمان روی 

انتخاب تیم بعد هم بود.
حضور در پرسپولیس خواسته خودم و 

خانواده ام بود
وی ادامه داد: من به ندای قلبم گوش کردم و به 
پرسپولیس آمدم و این خواست خودم و خانواده ام 
بود که پرسپولیسی شوم. امیدوارم بتوانیم این فصل 
با پرسپولیس نتایج خوبی را رقم بزنیم. من دیشب تا 
صبح نخوابیدم و این موضوع نه از استرس و هیجان و 
بلکه بیشتر از خوشحالی بود. خدا خواست در این ماه 
عزیز این اتفاق در زندگی من رخ بدهد و همه چیز را 

به فال نیک می گیرم.
برانکو مربی بادانشی است

خاطر  پرسپولیس  فوتبال  تیم  جدید  هافبک 
نشان کرد: امیدوارم سال خوبی برای من و باشگاه 
پرسپولیس باشد و با هواداران و هم تیمی هایم سال 
خوبی را پشت سر بگذاریم. برانکو هم مربی بادانشی 
را نشان داده و خدا خواسته که من  این  است و 
شاگردش باشد. هواداران هم در این مدت که از نفت 
جدا شدم همیشه به من لطف داشتند و ندای قلب 
من هم همین بود و باید از حمایت آنها تشکر کنم. 
امیدوارم در لیگ برتر، لیگ قهرمانان آسیا و جام 

حذفی اتفاقات خوبی برای پرسپولیس رقم بخورد.
در مورد حضور در استقلال 

صحبتی نکرده بودم
برای  او  قول  از  که  صحبت هایی  درباره  امیری 
رفتن به استقلال منتشر شده بود، بحث گفت وگوی 
در  برادرش  به  که  حملاتی  وی،  با  منصوریان 
اینستاگرام شد و اینکه آیا این مسائل در روند او 
تأثیر می گذارد یا نه، گفت: خدا را شاهد می گیرم 
این مسائل در زندگی من نبوده و در شخصیت من 
هم تأثیری ندارد. زندگی من در مدت کوتاهی به 
این شکل شده و آدم باید در زندگی برای خودش 
خیر بخرد و من هم همیشه به همین شکل رفتار 
کرده ام. خیر خریدن هم با کمک کردن یا محبت 
کردن به دست می آید. من باید از رسانه ها تشکر 

کنم، اما برخی مواقع از قول من صحبت هایی منتشر 
می شد که واقعیت نداشت، چون من اصلًا صحبتی 
نکرده بودم. با این حال چیزی نگفتم، چون دیدم اگر 
رسانه ها هم این صحبت ها را منتشر نکنند بازارشان 

خراب می شود و از هیجان می افتند.
حالا با آرامش به اردوی تیم ملی می روم

هافبک جدید سرخپوشان با بیان اینکه انتخاب 
کردن تیم فصل آینده اش در روند او در تیم ملی 
هم تأثیر داشته است، خاطرنشان کرد: خوشحالم 
توانستم تیمم را انتخاب کنم و با آرامش به اردوی 
پیش روی تیم ملی بروم. باید از همه کسانی که در 
این مدت برای من زحمت کشیدند تشکر کنم. از گل 
محمدی و منصوریان که مربیان من در نفت بودند و 
مدیریت مجموعه از جمله علیپور، قنبرزاده، ایرانیان و 

میرشیبانی که همیشه کمک کردند.
یکی از عوامل پیشرفت من بعد از 

گل محمدی، منصوریان بود
وی ادامه داد: به نظرم دیگر نباید به بحث های 
در  سال  سه  من  است  درست  بپردازیم.  گذشته 
نفت بودم و دو سال آن با منصوریان بوده است و 
به همین دلیل هم باید از او تشکر کنم، در حال حاضر 

بازیکن پرسپولیس هستم. منصوریان در حق من 
بزرگی و لطف کرد و یکی از عوامل پیشرفت من 
بعد از گل محمدی، منصوریان بود. من اکنون بازیکن 
پرسپولیس هستم و تمام توان و غیرتم را برای تیم 
خودم می گذارم و تا جایی که بتوانم برای موفقیت آن 

تلاش می کنم.
نقش ترکاشوند و بیرانوند در پرسپولیسی 

شدن امیری
امیری درباره اینکه آیا همشهری بودن علیرضا 
بیرانوند با او در پرسپولیسی شدنش تأثیر داشته 
یا نه، گفت: از خیلی وقت پیش ترکاشوند با من 
تماس می گرفت. ما همزبان هستیم و زبان هم را 
بهتر می فهمیم. نزدیک یک ماه و نیم تا دو ماه است 
که من و ترکاشوند باهم صحبت می کنیم. نه اینکه 
صحبت ما از اول برای آمدن به پرسپولیس باشد، 
بلکه او همزبان ماست و مایه افتخار ما لرها محسوب 
می شود و افتخار می کنم به عنوان یک برادر کوچک تر 
در کنار ترکاشوند هستم. از یک طرف هم بیرانوند 
بود که 20 روز در تیم ملی هم اتاق بودیم و در یک 
محله هم زندگی می کنیم و تقریباً هم خانه هستیم. 
او یکی از بهترین دوستان من است و شخصیتی 

دوست داشتنی هم دارد که در این مدت به من 
محبت داشته است. امیدوارم پاسخ محبت های او را با 

بازی های خوبم بدهم.
از حالا به بعد بحث من و منصوریان برادری 

و دوستی است
پرسپولیس  در  حضورش  آیا  اینکه  درباره  وی 
باعث ناراحتی منصوریان شده است، چون او گفته 
بود استقلال و پرسپولیس باعث شدند قیمت امیری 
بیشتر از حد استاندارد بالاتر برود، اظهار داشت: از اول 
زندگی و زندگی فوتبالم اتفاقاتی افتاده که من به آنها 
به دید معجزه نگاه می کنم. یک زمان می خواستم به 
لیگ برتر بیایم که نشد، اما همان تیم در آن سال 
به لیگ دسته اول سقوط کرد و اگر می آمدم شاید 

نابود می شدم. 
من و منصوریان پیش از این بحث بین مان مربی و 
بازیکن بوده و از حالا به بعد بحث برادری و دوستی 
است. شاید دو تیم پرسپولیس و استقلال رقابت 
داشته باشند، اما این قضایا نباید در رفاقت ما تأثیر 
داشته باشد. منصوریان برای من بزرگی کرد و این 
روزهای فوتبالی هم زودگذر است. به نظرم فوتبال 
باید کاری کند ما به هم نزدیک شویم. امیدوارم این 

اتفاقات که رقم می خورد، شرایط دوستی ها را را تغییر 
ندهد و رفاقت ها ادامه داشته باشد. ما و استقلال با هم 
رقابت داریم، اما هستند بازیکنانی در تیم رقیبت که 

رفیق و برادر ما هستند.
اگر لقمه ای به خانه می برم باید از حلال بودن 

آن اطمینان داشته باشم
هافبک جدید تیم فوتبال پرسپولیس در واکنش 
به این مسئله که آمار گلزنی اش در فصل گذشته 
بسیار پایین بود، خاطرنشان کرد: اگر بخواهیم حساب 
کنیم، باید این را هم ببینید که نفت با چه مشکلاتی 
به مصاف حریفان می رفت. ما در لیگ قهرمانان آسیا 
بازی داشتیم، اما پول هتل و شام هم در باشگاه نبود. 
متأسفانه این مسائل روی بازیکن تأثیرگذار است، 
به خصوص روی بازیکنی که تازه متأهل شده و به 
پول بیشتری احتیاج دارد. مشکلات مالی در روند 
بازیکنان تأثیرگذار است، هرچند من سعی کردم 
این مسائل را در فوتبالم دخیل نکنم و تأثیرگذار 
نباشد. در پرسپولیس شرایط طور دیگری است و باید 
تمام تلاش مان را به کار بگیریم و اگر هم مشکلی 
هست بیرون زمین بگذاریم. نفت هوادار نداشت، اما 
پرسپولیس پر هوادارترین تیم آسیاست و باید تمام 
تلاش مان را کنیم تا آنها راضی باشند و ما هم باید 
طوری تلاش کنیم که هواداران راضی باشند. من 
هم اگر لقمه ای به خانه می برم، باید از حلال بودن 
آن اطمینان داشته باشم و این همیشه سرلوحه من 

بوده است.
یکی از آدم های پاک فوتبال گفت 

پرسپولیسی شوم
امیری درباره اینکه گویا یکی از مسئولان باشگاه 
نفت شب گذشته با او صحبت کرده و اصرار داشته 
که به پرسپولیس نرود، گفت: نمی دانم خبر این اتفاق 
چطور به شما رسیده، اما این فرد من را راهنمایی کرد 
که پرسپولیس را انتخاب کنم، نه اینکه از این تیم دور 
شوم. من همیشه مشورت می گیرم و این مشورت ها 
در زندگی من خیلی تأثیرگذار بود. حرف و نیت 
این فرد هم این بود اگر می خواهم تیمی را انتخاب 
کنم، باید پرسپولیس را انتخاب کنم. نمی دانم این 
خبرها چطور می رسد، اما اینجا جای مطرح کردن 
این سؤال ها نیست. این فرد هم یکی از آدم های پاک 

فوتبال است.
فرقی ندارد پیراهنم شماره چند باشد

وی درباره شماره پیراهنش در پرسپولیس اظهار 
داشت: برای من فرقی ندارد و هر پیراهنی بدهند، 

می پوشم.
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دانشمندان دانشگاه کلمبیا برای نخستین بار دی اکسیدکربن منتشر شده از یک نیروگاه برق 
را ذخیره کرده و پس از پمپاژ به زیر زمین، آن را جامد و به شکل سنگ درآوردند.

 این نخستین گام به سوی ضبط ایمن کربن و ذخیره آن است. دانشمندان در نیروگاه زمین 
گرمایی هلیشیدی در ایسلند توانستند گازهای آتش فشانی غنی از دی اکسید کربن را به درون 
تشکل های بازالت زیرزمین پمپاژ کرده، آن ها را با آب ترکیب و بطور شیمیایی این گاز را جامد 
کنند. زمانی که سنگ آتش فشانی بازالت که 70 درصد سطح زمین را می سازد، در معرض 
آب و دی اکسیدکربن قرار می گیرد، یک واکنش شیمیایی رخ می دهد و گاز را به ماده جامد 
گچ مانندی تبدیل می کند. دانشمندان پیش از این تصور می کردند امکان ندارد بتوان کربن را 
به این شیوه ضبط و ذخیره کرد زیرا تحقیقات پیشین نشان داده بود که تبدیل مقادیر زیاد 
دی اکسیدکربن به گچ ممکن است هزاران سال بطور بینجامد. محققان در حال کار بر روی 
پروژه ای موسوم به CarbFix توانستند این کار را طی دو سال انجام دهند. بدون ضبط و ذخیره 
کربن، غیرممکن است که بتوان از گرم شدن جهانی بیش از دو سانتیگراد زمین جلوگیری 
کرد. تاکنون پیشنهادات برای کار شامل ضبط انتشارات دی اکسیدکربن در نیروگاهها و ذخیره 
آن ها به شکل مایع در زیر زمین بوده که به طور نامحدود در آنجا باقی می مانند.  برخی 
دانشمندان گفته اند که ممکن است خطرات زیادی در مورد ضبط و ذخیره کربن وجود داشته 
باشد از جمله اینکه د ی اکسیدکربن ضبط شده ممکن است از طریق شکاف های زمین به جو 

نشت کند. تبدیل این انتشارات به سنگ می تواند این مشکل را رفع کند.

ساخت الکترود تحریکات مغزی برای درمان پارکینسون و اعتیاد

روش جدیدی برای تشخیص یک ماده خطرناک در آب

آب زدایی از نفت خام با کمک فناوری نانو
دانشجوی دکتری واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد 
اسلامی برای اولین بار طرحی را در قالب پایان نامه خود با 
عنوان »استفاده از فناوری نانو در فرایند آب زدایی از نفت 
خام و بررسی تأثیر آن روی شرایط عملیاتی فرایند« ارائه 

کرد.
مهندسی  رشته  دکتری  دانشجوی  فرخی،  فاطمه   
شیمی واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی با بیان 
این که این پایان نامه با راهنمایی دکتر محمدرضا جعفری 
نصر و دکتر محمدرضا رحیم پور و مشاوره دکتر سیدعلی 
وزیری یزدی و دکتر مهدی ارجمند ارائه شده است، اظهار 
کرد: با توجه به پیشرفت صنایع و نیاز روزافزون به انرژی در 
جهان و کاهش ذخایر نفت خام مرغوب، صنایع پالایش به 
استفاده از نفت خام سنگین که شامل مواد نامطلوبی مثل 
نمک زیاد است، روی آورده اند. فرایند پالایش این نوع نفت 
خام علی رغم سودآوری بالا، مخاطرات فراوانی از جمله 
افزایش میزان خوردگی و آلودگی های محیط زیست را در 

پی دارند.
نمک  وجود  مساله  در حال حاضر  اینکه  بیان  با  وی 
به همراه نفت تولیدی، در بسیاری از مناطق مشکل ساز 
است، افزود: استخراج و تولید نفت خام عموما همراه با 
امولسیون های پایدار آب - نفت خام است که در صورت 
باقی ماندن آنها، سبب افزایش مصرف انرژی برای انتقال 
مشکلات  و  خطوط  خوردگی  لوله،  خطوط  در  سیال 
عملیاتی سایر واحدهای پایین دستی صنایع نفت خواهند 

شد.
فرخی ادامه داد: امولسیون آب-نفت خام دارای گرانروی 

بالا و چسبناک است که سبب مسموم شدن کاتالیستهای 
جریان پایین دستی می شود، بنابراین جداسازی کامل آب 
از فاز نفت خام قبل از انتقال و انجام فرایندهای پالایش 

بسیار ضروری است.
وی با بیان اینکه برای فرایند جداسازی آب از نفت از 
امولسیون شکن ها استفاده می شود، افزود: از جدیدترین 
امولسیون شکن ها، نانو امولسیون شکن های مغناطیسی 
آب دوست هستند. این مواد می توانند به طور موثری لایه 
فیلمی امولسیون را شکسته و قطرات آب را به هم پیوند 

 دهند که بازده آب زدایی را چند برابر می کنند.
فرخی با اشاره به پایان نامه خود گفت: در این پایان نامه 
از نانوامولسین شکن Basrorol P DB-9935 که از نوع 
مغناطیسی است، برای بررسی تأثیر آن روی بازده فرایند 
آب زدایی از نفت خام، دمای عملیاتی و زمان ماند فرایند 
بر سه نوع نفت خام سبک هنگام، نیمه سنگین مارون و 

سنگین خارک استفاده شده است.
وی با بیان اینکه با تنظیم آزمایشات به روش »طراحی 
هر  روی  بر  آزمایش  تاگوچی«،50  روش  به  آزمایشات 
یک از انواع نفت خام صورت گرفته است، تصریح کرد: 
نتایج حاصل نشان داد که با حضور نانوذرات، در مقایسه 
با روش های رایج در صنعت نمک زدایی، با مقدار کمتری 
امولسیون شکن و در دمای کمتر عملیاتی و همچنین 
زمان ماند کمتر، بالاترین میزان جداسازی آب از نفت خام 
حاصل می شود.فرخی خاطرنشان کرد: در این پژوهش 
مواردی نظیر بررسی معادلات دو پارامتری و سه پارامتری 
به منظور پیش بینی و محاسبه بازده فرایند آب زدایی بر 

حسب غلظت نانوامولسیون شکن، دمای عملیاتی و زمان 
ماند، محاسبه غلظت بهینه نانوامولسیون شکن و دمای 
عملیاتی فرایند آب زدایی برای انواع نفت خام، بررسی تأثیر 
میدان مغناطیسی روی بازده جداسازی آب، تخمین دمای 
بهینه فرایند آب زدایی بر اساس API نفت خام با کمک 

مدلسازی ریاضی نیز انجام گرفت.

چین به دنبال ساخت آزمایشگاه در 3 
کیلومتری زیر دریا!

کشور چین قصد دارد یک آزمایشگاه استراتژیک را در عمق سه کیلومتری دریای جنوب 
چین بسازد.

 این پلت فرم دریایی در اعماق آب برای جستجوی منابع نفت و گاز و همچنین انجام 
عملیات نظامی استفاده خواهد شد.

این پروژه در برنامه اقتصادی پنج ساله کنونی چین قرار گرفته و رتبه شماره دو را در میان 
100 اولویت علم و فناوری این کشور دارد.

شی جین پینگ، رئیس جمهور چین ماه گدشته در یک نشست علمی ملی اظهار کرد: 
اعماق دریا حاوی گنج هایی است که ناشناخته و توسعه نیافته باقی مانده اند. به منظور 
دستیابی به این گنج ها، ما باید فناوری های کلیدی را برای دسترسی به اعماق دریا، اکتشاف 

و توسعه آن کنترل کنیم.
هنوز مشخص نیست این پلت فرم اعماق دریا چه زمانی ساخته خواهد شد و هزینه آن 
چقدر خواهد بود، اما موقعیت آن بسیار کلیدی است، چرا که دریای جنوب چین به عنوان 
یکی از راههای اصلی کشتیرانی در میان کشورهایی مانند چین، ویتنام و فیلیپین بسیار 

مورد مناقشه است.
چین مدعی کنترل بر روی بیش از 80 درصد این دریا بوده و هفت جزیره مصنوعی را به 
همراه بندرگاهها و تاسیسات راداری در آن ساخته است. توسعه یک ایستگاه دریایی برای 

کمک به حفاری دریا و عملیات نظامی احتمالی برای چین بسیار استراتژیک است.
یکی از اهداف این ایستگاه زیردریایی که میزبان دهها محقق برای یک ماه خواهد بود، 
کمک به چین برای تبدیل شدن به یک ابرقدرت جهانی تا سال 2030 است. این اخبار چند 
ماه پس از رونمایی از برنامه چین برای دیوار بزرگ زیردریایی آن منتشر شده که شامل 
شبکه ای از حسگرها برای کمک به تشخیص زیردریایی های آمریکایی و روسی در دریای 

جنوب چین است.

تبدیل دی اکسیدکرین به سنگ محقق شد

رئیس مرکز تحقیقات سلولی و مولکولی و علوم اعصاب 
دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: در حال حاضر در صدد 
هستیم تا الکترودی برای تحریکات مغزی بسازیم تا در درمان 

بیماری های مثل پارکینسون به کار ببریم.
محمد تقی جغتایی، مشاور دبیر ستاد توسعه علوم شناختی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و مجری طرح » پروژه 
DBS « در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: این یک روش علمی از 
ترکیب علوم فنی مهندسی و پزشکی است که برای مطالعات 

رفتاری بسیاری از بیماران مغزی به کار می رود.
وی افزود: از این روش برای مطالعات رفتاری بیماری های 
مغزی به ویژه بیماران مبتلا به پارکینسون به کار می رود؛ در 
آینده می توان از این مطالعه برای اعتیاد که در آن قاعده مغز 
با مشکل روبه رو می شود، استفاده کرد. جغتایی با بیان اینکه 
پروژه تحریکات مغزی 3  فاز دارد، گفت: در فاز اول این پروژه، 
تیم مهندسان دانشکده برق و کامپیوتر دانشگاه تهران، نسبت 
به ساخت الکترودها که تحریکات مغزی را ایجاد می کنند ، 
اقدام کردند؛ در حال حاضر این الکترودها که در جراحی های 
مغزی مورد استفاده قرار می گیرد در حیوانات کوچکی همچون 
موش و حیواناتی بزرگی مانند میمون آزمایش شده است. وی 

با بیان اینکه  این پروژه از دو سال پیش آغاز شده و فاز سوم 
آن آزمایش روی انسان است، گفت: در سال گذشته آزمایش 
روی موش با موفقیت انجام شد؛ از ابتدای امسال آزمایش روی 
میمون را آغاز کردیم و اگر این آزمایش هم با موفقیت انجام 
شود به نتیجه می رسیم که روی انسان پاسخ می دهد. وی 
گفت: این الکترودی که روی میمون آزمایش می شود مشابه 

الکترودی است که در انسان استفاده می شود.
مشاور دبیر ستاد توسعه علوم شناختی معاونت علمی و 
فناوری با بیان اینکه هم اکنون در دنیا ، تحریکات مغزی به دو 
شکل سطحی و عمقی انجام می شوند، عنوان کرد: تحریکات 
عمقی مغز بسیار پیچیده بوده و با توجه به اینکه هزینه ساخت 
و کاشت الکترودها در مغز بسیار زیاد است، اجرای آن برای 
بیماران در ایران امکانپذیر نبود؛ از سوی دیگر این الکترودها 
وارداتی هستند. به گفته وی، اگر این پروژه تحقیقاتی به نتیجه 
برسد با اجرای آن می توانیم از واردات الکترودی که در حال 
حاضر از کشورهای خارجی به کشور می آید، جلوگیری کرد. 
رئیس مرکز تحقیقات سلولی و مولکولی و علوم اعصاب دانشگاه 
علوم پزشکی ایران ادامه داد: امیدواریم کاربرد این مطالعات را در 
بسیاری از بیماریهای علوم اعصاب و اختلالات مغزی و تکاملی 

شاهد باشیم. وی افزود: این پژوهش با عنوان پروژه DBS به 
سفارش ستاد توسعه علوم شناختی و با همکاری دانشکده برق 
و کامپیوتر پردیس فنی دانشگاه تهران و مجتمع آموزشی و 

درمانی حضرت رسول اکرم )ص( در حال انجام است.

آزمایشگاهی  روش  اصفهان  صنعتی  دانشگاه  محققان 
از  یکی  اندک  مقادیر  دقیق  اندازه گیری  برای  را  جدیدی 

مهم ترین آلاینده های آب معرفی کرده اند.
 »کلروفنل ها« یک دسته از ترکیبات شیمیایی سمی و 
بی رنگ هستند که حتی مقادیر کمشان در محیط  زیست 

خطرات بسیاری را به دنبال خواهد داشت.
در دو دهه  اخیر اندازه گیری این ترکیب در نمونه های 
زیستی علاقه  بسیاری از محققان را به خود جلب کرده است. از 
»کلروفنل ها« به عنوان مواد نگهدارنده چوب، ضدعفونی کننده، 
آفت کش ها و علف کش ها استفاده می شود. ضدعفونی آب 
آشامیدنی به وسیله  کلر نیز می تواند موجب ایجاد این ماده  
سمی و سرطان زا در محیط آبی شود. بنابراین تعیین مقادیر 

اندک آن ها به  منظور تأمین سلامت جامعه گامی ضروری 
است.محمد سراجی مجری طرح اظهار داشت: هدف از انجام 
این پژوهش توسعه  یک روش جدید و دوست دار محیط  
زیست برای اندازه گیری »کلروفنل ها« در آب آشامیدنی و 
آب رودخانه بوده است.وی با بیان اینکه استفاده از این روش 
موجب افزایش کارایی در تعیین مقادیر کلروفنل ها می شود، 
افزود: این روش علاوه بر اینکه روشی دوست دار محیط زیست 
است از حساسیت بالا و حد تشخیص پایینی نیز برخوردار 
است.سراجی در رابطه با نحوه  تشخیص و اندازه گیری مقدار 
»کلروفنل« در این روش جدید گفت: در این روش، ابتدا 
ترکیبات »کلروفنل« از طریق غشاء یک فیبر توخالی به درون 
محلول درون فیبر استخراج می شوند؛ فیبر، لوله ای توخالی 

از جنس پلی پروپیلن با ارتفاع یک و نیم سانتی متر و قطر 
شش دهم میلی متر است که بعد از استخراج ترکیبات به درون 
محلول درون فیبر، کلروفنل های استخراج شده توسط یک 
نانوجاذب جامد که بر روی یک سیم قرار گرفته است، جذب 
می شوند.وی ادامه داد: در حین فرایند جذب، کلروفنل های 
استخراج شده با استیک آنیدرید واکنش داده و به مشتقات 
استری خود تبدیل می شود؛ سپس نانوجاذب سیمی شکل 
به کمک یک وسیله  مخصوص درون دستگاه کروماتوگرافی 
گازی تزریق شده و ترکیبات کلروفنل جذب شده اندازه گیری 
می شود.به گفته سراجی، این روش که بر پایه  یک نانوجاذب 
عمل می کند، می تواند به عنوان یک روش تشخیصی دوست 

دار محیط زیست در آینده مورد استفاده قرار گیرد.

برای طول عمر بیشتر، هندوانه بخورید!
میوه ای خوش رنگ و لذیذ که همراه خوبی برای روزهای داغ تابستانی است. برای از بین 
بردن عطش و گرمازدگی روزهای تابستان به خصوص در ماه رمضان هندوانه را به برنامه 
غذایی خود اضافه کنید. هندوانه یک میوه بسیار مغذی و مفید است که با پیشگیری از 

بیماری های مختلف باعث افزایش طول عمر ما می شود. 
سرشار از انواع ویتامین که علاوه بر کمک به حفظ آب بدن نقش مهمی در شفافیت و 
تمیزی پوست ایفا می کند. رنگ قرمز هندوانه خبر از وجود آنتی اکسیدان لیکوپن در این 
میوه می دهد. نوعی از آنتی اکسیدان که نقشی مهم در دور کردن سکته مغزی از انسان 
ایفا می کند. بنابر نتایج به دست آمده از تحقیقات متعدد، افرادی که لیکوپن بیشتری 
در خونشان دیده می شود 55 درصد کمتر از دیگران به سکته مغزی دچار می شوند. 
لیکوپن موجود در هندوانه به تقویت سیستم ایمنی بدن نیز کمک می کند و برای مبارزه 
با سرماخوردگی موثر است. از بین بردن سلول های سرطانی دیگر ویژگی است که هندوانه 
را از سایر میوه ها متمایز می کند، ویژگی که بیش از هر چیز در بهبود سرطان های سینه 
و پروستات خودش را نشان می دهد. کافی است شب ها یک برش هندوانه بخورید و از بی 
خوابی های آزار دهنده خلاص شوید. چرا که این میوه به دلیل برخورداری از نوعی ویتامین 

Bموسوم به کولین موجی تنظیم ساعت بدن می شود.
هندوانه به دلیل وجود پتاسیم به درمان دردهای عضلانی و تنظیم عصب های درون 
عضلات نیز کمک می کند. پتاسیم موجود در این میوه با حفظ کلسیم درون بدن در قوی 
شدن استخوان ها و گردش خون منظم تأثیر به سزایی دارد. اگر نگران چاقی و افزایش وزن 
هستید می توانید با خیال راحت هندوانه بخورید زیرا 90 درصد این میوه را آب تشکیل 
می دهید و چربی آن صفر درصد و کالری آن 40 درصد است. هندوانه به دلیل وجود 
پتاسیم به درمان دردهای عضلانی و تنظیم عصب های درون عضلات نیز کمک می کند. 
پتاسیم موجود در این میوه با حفظ کلسیم درون بدن در قوی شدن استخوان ها و گردش 

خون منظم تأثیر به سزایی دارد.

خطر نوشیدن آب سرد هنگام افطار
در روزهای گرم و طولانی تابستان، تشنگی به روزه داران فشار می آورد. بنابراین افراد در 
هنگام افطار بیش از هر چیزی میل به نوشیدن آب سرد دارند. اما نوشیدن آب سرد در 
اول افطار خطرات بسیاری برای بدن دارد و به معده آسیب می زند و حتی شاید منجر به 

مرگ شود. 
نوشیدن آب سرد در اول ا فطار و پیش از هر نوشیدنی و غذای دیگری باعث آسیب دیدن 
جدی معده و بزرگی آن می شود. نوشیدن آب سرد شاید خطر مرگ را نیز درپی داشته 
باشد زیرا یک عصب از معده به قلب کشیده شده است که این عصب با مصرف آب سرد 
ممکن است باعث مرگ شود. جالب است بدانید  فرماندهان ارتش در زمان جنگ سربازان 
بسیار تشنۀ خود را از نوشیدن آب زیاد منع می کنند زیرا تجربه نشان داده است که برخی 
از سربازان با نوشیدن آب فراوان جان خود را از دست داده اند. متخصصان تغذیه توصیه 
می کنند در هنگام ا فطار روزه خود را با خرما باز کنید و بعد از گذشت چند دقیقه شروع به 
مصرف آب و دیگر نوشیدنی ها کنید. در هنگام ا فطار حتی اگر بسیار تشنه  هستید به جای 
آب سرد، کمی آب گرم یا چای میل کنید. خوردن چای شیرین کم رنگ، شیرگرم، فرنی، 
سوپ یا آش و حلیم بی روغن در آغاز ا فطار مناسب است. نوشیدن آب یخ یا نوشابه خیلی 
سرد برای معده خالی زیان بخش است. از نوشیدن آب فراوان در وسط غذا خودداری کنید. 
آب در وسط غذا سبب رقیق شدن شیره گوارشی و اختلال در هضم می شود. در زمان بین 

ا فطار تا سحر، البته با رعایت فاصله با غذا، آب کافی بنوشید. 

برای جلوگیری از تشنگی چای سبز بنوشید
متخصصان تغذیه می گویند در تابستان چای سبز و در زمستان چای سیاه بنوشید. 
گرچه چای سبز و سیاه هر دو از برگ کاملیا سیننسیس بدست می آیند، اما تفاوت هایی در 
پردازش این دو نوع چای وجود دارد. چای سبز یک نوشیدنی کامل برای تابستان و برای 

سلامت قلب هم مفید است.
نوشیدن چای روزانه از مهم ترین موارد در وعده های غذایی و برای از بین بردن خستگی 
است و قبل یا بعد از وعده های غذایی استفاده می شود. بسیاری از افراد نه تنها برای فواید 
چای بلکه از روی عادت چای می نوشند. مصرف چای سبز در تابستان توصیه شده و برای 
جلوگیری از تشنگی، کمک به گرمازدگی و در از بین بردن مواد سمی بدن مفید است. 
کافئین موجود در چای سبز در بهبود عملکرد مغز و کاهش وزن مفید است، اما مصرف 
بیش از اندازه آن توصیه نمی شود. چای سیاه به عنوان نوشیدنی عالی فصل زمستان 
توصیه شده و شامل پروتئینی برای هضم غذا است.مزیت چای سبز بر چای های دیگر 
این است که کمتر تحت تاثیر فرآیند قرار گرفته و ترکیبات موجود در آن پایدار باقی مانده 
است. چای سبز ضدسرطان و آنتی اکسیدان است.این خصوصیات مربوط به ماده ای به نام 
کاتچین است که فعالیت آنتی اکسیدانی آن بسیار بالا بوده و نسبت به آنتی اکسیدان های 
معروفی چون ویتامین های C و E بسیار قوی تر عمل می کند. نوشیدن چای سبز می تواند 
احتمال ابتلا به بیماری های مختلف را کاهش دهد. مصرف روزانه 5 فنجان یا بیشتر از این 
چای می تواند تا 61 درصد از بروز بیماری های قلبی بکاهد. مصرف یک فنجان چای سبز 
در بین وعده های غذایی روشی مناسب در کاهش تری گلیسیرید خون است. همچنین 
چای سبز قادر است جذب روده ای گلوکز و چربی را کاهش دهد و به این وسیله منجر به 

کاهش وزن در فرد می شود.

منشاء سردردهای ماه رمضان چیست؟ 
سرپرست مرکز تحقیقات تغذیه دانشگاه علوم پزشکی یزد گفت: سردردهای بعد از افطار، 
نتیجه مصرف مواد غذایی حجیم نظیر  برنج،  گوشت، مرغ، نان و سیب زمینی بلافاصله بعد 

از افطار است.
دکتر آزاده نجارزاده در گفت و گو با ایسنا ،   با اشاره به ضرورت مدیریت صحیح مصرف انواع 
مواد غذایی در فصول مختلف به ویژه در ماه مبارك رمضان، تاکید کرد: روزه داری در فصول 

گرم سال،   مستلزم رعایت شرایط ویژه در مصرف موادغذایی است.
وی در این رابطه مصرف سحری را از جمله ضروریات روزه داری دانست و بیان کرد: 
استفاده از موادغذایی پروتئینی مانند گوشت، تخم مرغ و حبوبات، نقش مهمی در به تعویق 

انداختن حس گرسنگی در فرد روزه دار ایفا می کند.
نجارزاده با بیان این که اندوخته  مواد غذایی برای تحمل گرسنگی از ویژگی های مصرف 
مواد پروتئینی در وعده سحری است، عنوان کرد: روزه داران می توانند به منظور مدیریت 
مصرف مواد غذایی در ایام ماه رمضان، نسبت به مصرف انواع غذاهای حاضری و مواد غذایی 

دارای پروتئین به صورت گردشی در وعده های سحری و شام اقدام کنند.
این متخصص تغذیه در همین ارتباط تاکید کرد: روزه داران باید از خوردن غذای اصلی 
بلافاصله پس از افطار خودداری کنند و روزه  خود را با آب جوش، شیر گرم، خرما، عسل و 

مواد غذایی مشابه، افطار و  حداقل نیم ساعت بعد از آن، غذای اصلی را میل کنند.
وی با تاکید بر اینکه در وعده افطار غذاهایی که سریع هضم می شوند، مصرف شوند، 
خاطرنشان کرد: سردردهای بعد از  افطار، نتیجه مصرف مواد غذایی حجیم نظیر  برنج،   
گوشت، مرغ، نان و سیب زمینی بلافاصله بعد از افطار است. نجارزاده در مورد راه های 
جلوگیری از تشنگی نیز اظهار کرد: روزه داران می توانند با مصرف میوه و سبزیجاتی از 
قبیل کاهو، کلم و هویج و غیره که حاوی مقادیر قابل توجهی آب هستند، در هنگام صرف 

وعده های سحر و افطار، آب مورد نیاز بدن را در طول مدت روزه داری تأمین کنند.
سرپرست مرکز تحقیقات تغذیه و امنیت غذایی دانشگاه علوم پزشکی یزد در پایان نیز 
تصریح کرد: مدیریت صحیح مصرف لبنیات، کربوهیدرات ها و سبزیجات در ماه رمضان 

می تواند موجب تعویق گرسنگی، تشنگی و هضم مناسب مواد غذایی شود.

موز باعث چاقی می شود یا لاغری؟
موز یک میوه بسیار مغذی است که مصرف آن برای حفظ سلامتی بدن به افراد توصیه 
می شود. اما بعضی افراد به دلیل اینکه فکر می کنند موز باعث چاقی و اضافه وزن آنها 
می شود، از مصرف این میوه صرف نظر می کنند. در این مطلب بررسی می کنیم که آیا واقعا 

موز باعث چاقی می شود یا برعکس به لاغری و کاهش وزن کمک می کند!
 موز سرشار از فیبر است

یک موز متوسط فقط با 105 کالری، حدود 12 درصد از مقدار فیبر توصیه شده روزانه 
شما را فراهم می کند. فیبر نقش مهمی در سلامت دستگاه گوارش ایفا می کند و از یبوست 
پیشگیری می کند. خوردن مقدار زیادی فیبر باعث کاهش خطر بیماری قلبی، برخی 
سرطان ها و کاهش وزن می شود.  فیبر باعث می شود به مدت بیشتری احساس سیری 
کنید، که ممکن است به شما کمک کند در دراز مدت، کالری کمتری مصرف نمایید و در 

نتیجه به کاهش وزن و تناسب اندام شما کمک می کند. 
موز نارس برای لاغری بهتر است

موزهای سبز و نارس، سرشار از نشاسته های مقاوم هستند، در حالیکه موزهای زرد 
و رسیده، بیشتر حاوی قند می باشند. نشاسته های مقاوم، زنجیره های طولانی از گلوکز 
)نشاسته( هستند که نسبت به هضم، مقاوم می باشند. نشاسته مقاوم ممکن است چربی 
سوزی را افزایش دهد و از سرعت جذب قند از مواد غذایی نیز بکاهد در نتیجه سطح قند 

خون را ثابت نگه می دارد و ایجاد احساس سیری می کند.
لاغر کننده یا چاق کننده؟

هیچ شکی وجود ندارد که موزها سالم و مغذی هستند. آنها حاوی مقدار زیادی فیبر، 
کربوهیدرات، و برخی ویتامین ها و مواد معدنی ضروری هستند. آنها همچنین سرشار از 
فیبر، اما کم کالری می باشند. موزهای نارس دارای شاخص قند خون پایین تا متوسط 
هستند و در مقایسه با سایر غذاهای پر کربوهیدرات، باعث افزایش زیادی در سطوح قند 

خون نمی شوند. بنابراین می توان موز را یک ماده غذایی مفید برای کاهش وزن دانست.

سالانه میلیون ها نفر در سرتاسر جهان دچار مشکلات گوارشی می شوند. معمولا بعد از سن 
چهل سالگی مشکلات گوارشی افزایش پیدا می کنند، چون دستگاه گوارش با گذر عمر تغییر 
کرده و به نوعی پیر می شود. در این مطلب قصد داریم هفت عامل شناخته شده بروز مشکلات 
گوارشی را بررسی کنیم. شما می توانید با کنترل این عوامل، بروز چنین مشکلاتی را تا حد 

امکان به تاخیر بیاندازید.
برنامه غذایی

آیا شما هم جزو افرادی هستید که بدون در نظر داشتن احتمال بروز نفخ، سوزش معده یا 
اسهال هر آنچه را دوست دارید میل می کنید؟ باید بدانید هر ماده غذایی که در بیست سالگی 
می خورید، می تواند چهل در سالگی برایتان دردسرساز شود. واقعیت این است با گذشت زمان 

و بالا رفتن سن، غذاهای حاوی ادویه ها، لاکتوز یا قند زیاد به سختی هضم می شوند. 
توصیه می کنیم یک دفترچه یادداشت غذایی تهیه کنید و لیستی از خوراکی ها و غذاهایی 
که باعث بروز علائم نامطلوب می شوند را در آن یادداشت کنید. در مرحله بعدی باید مصرف 
این قبیل مواد غذایی را کاهش دهید. در این صورت می توانید امیدوار باشید که در آینده کمتر 

دچار مشکل می شوید.
کم تحرکی

معمولا اکثر مردم زمانی که به 40 سالگی می رسند، بقدری حواسشان به مراقبت از اطرافیان 
است که یادشان می رود باید تحرک بدنی داشته باشند. نتایج بررسی های محققان مایوکلینیک 

نشان می دهد که کم تحرکی می تواند باعث بروز یبوست شود. 
ممکن است هضم غذا در افرادی که تحت استرس های شدید هستند به کندی صورت 

گیرد یا حتی متوقف شود.
کمی ورزش روزانه مانند دویدن آهسته قبل از صبحانه، یوگا، بالا و پایین کردن از پله ها به 
جای استفاده از آسانسور یا یک پیاده روی معمولی بعد از صرف غذا می تواند به بهبود عملکرد 

دستگاه گوارش کمک کرده و از یبوست پیشگیری کند.
تداخلات دارویی

ابتلا به مشکلاتی مانند دیابت، فشارخون بالا و آرتریت که معمولا بعد از سن چهل سالگی 
خود را نشان می دهند، پزشک را وادار به تجویز داروهای مختلف می کند. برخی از این داروها 
بعد از ورود به معده احساس گرسنگی زیادی ایجاد می کنند و باعث بروز مشکلاتی مانند 
سوءهاضمه، یبوست یا حالت تهوع می شوند. برخی دیگر از این داروها تاثیر منفی روی 

ویتامین ها یا مکمل ها می گذارند و در جذب آنها اختلال ایجاد می کنند. 
برای کاهش مشکلات گوارشی ناشی از مصرف داروها، حتما با پزشک یا داروساز مشورت 
کنید. لازم است که شرح کاملی از تمام داروها، مکمل ها و ویتامین های مصرفی تان در اختیار 
پزشک قرار دهید تا وی در جریان شرایط سلامتی تان باشد. در این صورت نیز پزشک با 
دیدی باز دارو تجویز می کند و احتمال هر نوع واکنش یا تداخل دارویی را در نظر می گیرد 
تا احتمال بروز مشکلات گوارشی به حداقل برسد. در کل اگر با مصرف هر نوع دارویی دچار 

مشکلات گوارشی می شوید، مشکل را با پزشک تان در میان بگذارید.
استرس بالا

امان از این استرس! استرس کار، بچه ها، سلامتی والدین سالمند، استرس مسائل مالی و 

هزاران استرس دیگر. این استرس ها هر انسانی را از پا در می آورند و با گذشت عمر نیز موثرتر 
عمل می کنند. با افزایش میزان استرس معمولا دستگاه گوارش به طور مستقیم تحت تاثیر 

قرار می گیرد. 
ممکن است هضم غذا در افرادی که تحت استرس های شدید هستند به کندی صورت 
گیرد یا حتی متوقف شود. در این صورت نیز بروز دردهای شکمی یا اسهال دور از ذهن نیست. 
برای مقابله با استرس ورزش ها و روش های کنترل کننده آن را بیاموزید. نفس عمیق بکشید 

و سبک زندگی تان را تغییر دهید.
عدم مصرف آب کافی

گاهی فعالیت های روزمره مانند کارهای خانه، آشپزی، کارهای اداری، کنترل آمد و رفت 
بچه ها به قدری وقت گیر است که خیلی از افراد فراموش می کنند به میزان کافی آب بنوشند. 
اما یادتان باشد که عدم تامین آب بدن باعث ایجاد تاثیرات منفی روی دستگاه گوارش شده 
و عملکرد آن را کند می کند. در نتیجه مشکلاتی مانند یبوست و دردهای شکمی غیرقابل 

اجتناب هستند. 
برای مقابله با یبوست باید در طول روز به میزان کافی آب بنوشید. یادتان باشد همیشه 
یک بطری آب داخل کیف، ماشین یا روی میز کارتان داشته باشید تا دسترسی به آن ساده 
باشد. توصیه می کنیم در طول روز از مصرف میوه ها و سبزیجات، چای و انواع دمنوش ها 

غافل نشوید.
 داشتن یک برنامه غذایی متعادل و مناسب، به تامین آب بدن و پیشگیری از یبوست کمک 

زیادی می کند.
تغییرات هورمونی

به هم خوردن تعادل دستگاه گوارش و بروز مشکلاتی مانند گاز معده، نفخ، یبوست و اسهال 
در خانم های 45 تا 55 ساله معمولا به دلیل تغییرات هورمونی ناشی از یائسگی است. در واقع 
خانم ها در این سنین بیشتر با مشکلات گوارشی مواجه می شوند. اگر شما نیز در یائسگی از 

این مشکلات رنج می برید می توانید آن را با پزشک در میان بگذارید.
عدم مراقبت درست از دندان ها

مرحله اول گوارش غذاها در داخل دهان صورت می گیرد. جویدن کامل مواد غذایی و 
برداشتن لقمه های کوچک غذا به بهبود هضم آن کمک می کند. اما یادتان باشد که مسواک 

نزدن و عدم استفاده از نخ دندان می تواند باعث بروز مشکلات دهان و دندان شود. 
عدم رعایت بهداشت دهان و دندان باعث بروز خونریزی لثه ها، پوسیدگی دندان، افتادن 

دندان ها و بیماری های دهان می شود. 
در این صورت دردهای دندانی شروع می شود که عمل جویدن صحیح مواد غذایی را سخت 
و دشوار می کند. در این صورت نیز معده مجبور می شود سخت تر و بیشتر کار کند تا جبران 

مافات کرده باشد. فشار به معده نیز ممکن است به بروز گاز و نفخ منجر شود. 
برای پیشگیری از بروز چنین مشکلاتی لازم است که به طور مرتب وضعیت دندان هایتان 
را مورد بررسی قرار دهید. روزانه حداقل دو مرتبه مسواک بزنید و بعد از هر غذا، نخ دندان 
بکشید. هنگام صرف غذا، کاملا لقمه هایتان را بجویید تا مشکلات ناشی از جویدن ناکافی غذا 

به حداقل برسد.

7عامل بروز مشکلات گوارشی
عوارض کشیدن دندان های شیری کودکان 

یك جراح و دندانپزشك گفت: مراقبت از دندان های شیری کودکان اهمیت بالایی دارد و 
والدین باید به آنها توجه ویژه ای داشته باشند.

 دکتر ملیحه قربانی ، افزود: در سنین کودکی با رویش دندان های شیری، فرم دندان ها 
صورت می گیرد و به همین دلیل مراقبت صحیح از این دندان ها بسیار حائز اهمیت است.

وی اظهار داشت: دندان های شیری الگویی برای رویش دندان های زیری هستند و مسیر 
رویش دندان های زیری را تعیین می کنند و در صورت کشیدن آنها، دندان های اصلی راه 

خود را برای رویش گم می کنند.
قربانی بیان کرد: متاسفانه بعضی از والدین برای کشیدن دندان های شیری کودکان شان 
به دندانپزشکی مراجعه می کنند و این در حالی است که می توان 99 درصد دندان های 
شیری کودکان را حفظ کرد. این دندانپزشك در ادامه گفت: کشیدن دندان های شیری 
علاوه بر موارد ذکر شده، بر جویدن کودك هنگام خوردن و حتی تکلم کودك نیز تاثیر 

بسیاری می گذارد که این امر بعضا تا سال ها باعث رنج کودك می شود.
وی اظهار داشت: در صورت کشیدن دندان های شیری کودکان، دندان های اطراف آن، 
خود را به سمت جای خالی کج می کنند که این امر باعث بر هم خوردن فرم دندان های 
کودك شده و علاوه بر آن با کشیدن این دندان ها، فرم استخوانی فك کودك نیز ناقص 
می شود. ملیحه قربانی در پایان افزود: والدین می توانند با مراجعه به دندانپزشك و مشورت، 
بهترین تصمیم را در خصوص دندان های کودکان شان بگیرند و حتی با مشورت پزشك 
می توانند از دندان های شیری کودکان شان مراقبت و آنها را حفظ کنند و در صورت 

کشیدن آنها نیز با استفاده از روکش و فضانگهدار می توان از عواقب آن جلوگیری کرد.

برای اینکه بتوانید راحت تر روزه بگیرید
 مزاج خود را بشناسید!

مزاج شناسی علمی بسیار وسیع و گسترده است که کاربردهای فراوانی برای تشخیص و 
درمان مشکلات جسمی و روحی دارد.

میر غضنفری دکتری فیزیو لوژی و  طب سنتی و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی آجا ،ضمن تاکید بر اینکه نمی توان نسخه غذایی واحدی برای همه مبتلان به 
دیابت نوشت ،افزود : تعیین مزاج مهمترین پایه در تجویز نسخه تغذیه ای در عموم افراد 
به ویژه مبتلایان به دیابت است که از دیدگاه  طب سنتی دوگروه گرم مزاج و سرد مزاج 
وجود دارند که هر یک از این گروه ها باید از دستور العمل های تغذیه ای و حتی درمانی 
خاص برخوردار شوند که بارعایت چند اصل اساسی به ویژه در طول ایام روزه داری 
همه افراد می توانند ماه مبارک رمضان را با کمترین مشکل سپری کنند .  وی با تقسیم 
مزاج های غذایی به گروه گرم و تر ، سرد وتر گفت: سرد و تر ها )بلغمی( دارای جثه های 
کوچک و چاق هستند که مصرف لبنیات بویژه ماست، دوغ و نیز ترشیجات آبدار به مقدار 
زیاد در آنها توصیه نمی شود در حالیکه گروه گرم و تر افرادی تنومند و عضلانی تری 
هستند که باید در مصرف گوشت قرمز ، شیرینی ها و ادویه های فراوان زیاده روی نکنند 
و کمتر از این خوراکی ها مصرف کنند . این متخصص فیزیولوژی و طب سنتی با بیان 
گروه دیگری از مزاج ها تحت عنوان گرم و خشک و سرد و خشک نیز تاکید کرد: گرم و 
خشک )صفراوی( تقریبا استعداد چاقی ندارند اما  مصرف ادویه های تند و گرمی همچون 
فلفل سیاه، دارچین ، نمک، و غذاهای پرچرب بویژه سرخ کردنی ها به این گروه چندان 
توصیه نمی شود در حالیکه افراد دارای مزاج های سرد و خشک با داشتن اندامی لاغر و 
بدون استعداد چاقی نباید خوراکی هایی همچون ترشیجات فراوان، بادمجان و حبوباتی 

نظیر عدس را مصرف کنند . 



اجتماعی 6

آیت الله اعرافی در دیدار مدیر کل کمیته امداد استان قم؛

به مسائل فرهنگی مددجویان بیشتر توجه کنید

امام جمعه قم توجه به مسائل فرهنگی مددجویان را از مهمترین رویکردهای کمیته امداد 
امام خمینی)ره( در سال های اخیر عنوان کرد و ابراز داشت: به مسائل فرهنگی مددجویان 

بیشتر توجه کنید.
به گزارش سایت خبری کمیته امداد امام خمینی )ره( ، آیت الله اعرافی در دیدار عبد الله 
جلالی مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم و معاونین که در آغاز ماه مبارک 
رمضان و در سازمان مرکزی جامعه المصطفی )ص( انجام شد ضمن تقدیر از خدمات این 
نهاد انقلابی در سطح کشور و بویژه قم ، در خدمت رسانی به نیازمندان، تصریح کرد: کمک به 

بندگان خدا از بهترین کارهاست که مورد عنایت حضرت حق تعالی قرار دارد.
وی در ادامه با بیان این که از ادارات و نهادهای قم انتظار می رود که در تراز فراخور قم 
حرکت نمایند، یادآور شد: قم پایگاه علم و معارف الهی و تشیع است، از این رو از نهادهای قم 
انتظار می رود شأن و جایگاه ویژه ای در زمینه الهام گیری داشته باشند، چرا که از اقیانوس 
علم و معرف سیراب می شوند. امام جمعه قم یادآور شد: تمام ادارات استان قم، باید جایگاهی 
برای ارتباط با حوزه های دینی و معرفتی ترسیم نموده، فضایی را برای انتقال اندیشه های 
معرفتی به مجموعه های کلان اداری باز نمایند؛ باید تأثیر معارف الهی در بسترهای اداری 
استان قم نمود بیشتری داشته باشد. وی بایسته های نظام خدمات رسانی در منطق اسلامی 
را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: اسلام از نگاهی فلسفی، فقهی و اخلاقی در خدمت 
رسانی برخودار است؛ از این رو در حوزه های علمیه باید ابعاد فقهی، کلامی، حدیثی و  فلسفی 

عرصه های فعالیتی خدمت رسانی استخراج شود.
نهادهای اداری قم باید از نگاهی جامع برخوردار باشند

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به این که نهادهای اداری قم، باید از نگاه فنی 
اسلامی جامعی، برخودار باشند، تصریح کرد: اسلام با منطقی استوار، قرض دادن را به مراتب 

ارزشمندتر از کمک بلاعوض می داند.
آیت الله اعرافی فرهنگ سازی نسبت به نوع دوستی و ترحم درست در جامعه را امری 
مهم عنوان کرد و اذعان داشت: فرهنگ تعاون، نوع دوستی و حس معنویت باید بیشتر مورد 
اهتمام جوامع انسانی قرار گیرد؛ این امر در بسیاری از موارد برطرف کننده معضلات اجتماعی 

در گام های نخستین شکل گیری است.
افزایش درجات کمال آدمی، گسترش دهنده خیمه وجودی انسان برای حمایت دیگران

رئیس جامعه المصطفی ابراز داشت: از نشانه های انسان کامل این است که دایره انسانیت او 
از منیت اش بالاتر است؛ به گونه ای که هرچه درجات کمال آدمی بالاتر باشد، خیمه وجودی 

او انسان های بیشتر را تحت پوشش خود قرار می دهد.
وی با بیان این که نهادهای خیریه ای می توانند با فعال نمودن بخش های فرهنگی گام 
های موثرتری در حل معضلات اجتماعی بردارند، خاطرنشان کرد: آموزش و پرورش نیز به 
نوبه خود، می تواند حس نوع دوستی، همگرایی، همدلی و یگانگی با دیگران را در وجود بچه 

ها، در همان دوران کودکی نهادینه نماید.
حل مشکلات اجتماعی کودکان در همان فضای مدرسه

امام جمعه قم یادآور شد: مدارس آموزش و پرورش باید به گونه ای اداره شوند، که 
مشکلات اجتماعی کودکان در همان فضای مدرسه حل شود؛ تلنگر زدن به نهاد ها از لحاظ 

فرهنگ سازی وظیفه ای است که از نهادهای انقلابی انتظار می رود.
وی ضمن اشاره به اهمیت هماهنگی میان بخشی ادارات افزود: متاسفانه در تفکیک وظایف 
ضعف های قانونی مشاهده می شود؛ بسیاری از این موارد را می توان با روحیه تعاون و 

هماهنگی ادارات در درون استان حل نمود.
تأکید بر توجه به مسائل فرهنگی مددجویان

آیت الله اعرافی توجه به مسائل فرهنگی مددجویان را از مهمترین رویکردهای کمیته امداد 
امام خمینی)ره( در سال های اخیر عنوان کرد و ابراز داشت: بخشی از معضلات در درون 
خانواده به سوء تدبیر در منزل بر می گردد و بسیاری از افراد از ظرفیت پذیری فرهنگی تدبیر 
زندگی و اداره خانه برخوردار هستند که باید برنامه های هدفمندی برای ایشان ترسیم گردد.

وی به نقاط ضعف و قوت موسسات خیریه ای اشاره نمود و با بیان این که متاسفانه 
موسسات ورزیده، کارآزموده و تخصصی کم داریم، اظهار داشت: موسسات خیریه باید به 

صورت هوشمند و تخصصی در فضاهای ترسیمی فعالیت نمایند.
شبکه ای از موسسات مردمی تخصصی و مخلص فعال سازی شود

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی یادآور شد: باید شبکه ای از موسسات مردمی درون زا، 
تخصصی، آموزش دیده وکارورزیده و مخلص ترسیم و فعال سازی گردد.

وی آموزش های قبل از ازدواج و برگزاری دوره های مشاوره ای را بسیار مهم عنوان 
کرد و گفت: علی رغم ایرادات فراوان در نظام مشاوره ای، این مهم در بحث های خانوادگی  
پیشگیری کننده، بسیاری از معضلات اجتماعی است؛ خشکاندن روح تکدی گری و ذی حق 

دانستن به هر مبلغ؛ فعالیتی است که باید مورد توجه قرار گیرد.
امام جمعه قم با اشاره به این که دانش فنی و راه اندازی موسسات و توانمندی های نرم 
افزاری بشر دوستانه را می توان به کشورهای جهان انتقال داد، اظهار داشت: باید در عرصه 
توان افزایی طلاب و آشنایی ایشان با مهارت های خیریه ای کارهای هدفمندی صورت گیرد.

نشست و برخاست با فقرا نورانیت انسان را افزایش می دهد
وی در بخش پایانی سخنان خود با بیان این که روح قرآن توجه به فقرا و روح رمضان 
فقر زدایی است، اظهار داشت: اسامی ماه رمضان، جلوه ای از ابعاد به هم پیوسته این ماه 

مبارک است.
آیت الله اعرافی با بیان این که اعمال زمانی که در مکانی بهتر روی دهد، ارزش بیشتری 
خواهد داشت، افزود:  هر اندازه شرایط نیازمندان سخت تر باشد، ارزشمندی عمل خیر والاتر 
خواهد بود؛ نباید از ظرفیت های ماه مبارک رمضان غافل شویم، نشست و برخاست با فقرا 

نورانیت انسان را افزایش می دهد. 
 عبد الله جلالی مدیر کل کمیته امداد استان قم  در ابتدای این  دیدار گزارشی از فعالیت 
های این نهاد ارائه کرد و گفت: 21 هزار خانواده تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( 
استان قم قرار دارد که از این تعداد 14 هزار خانوار مربوط به خانواده های بدون سرپرست 

هستند.
وی توانمندی ، اشتغال و خدمات فرهنگی به منظور ارتقاء سطح  علمی و دانشی 
مددجویان، ساخت مسکن ، خدمات درمانی و کمک به ازدواج جوانان را از راهبردهای 
اساسی کمیته امداد امام خمینی)ره( برشمرد و یادآور شد: کمیته امداد امام خمینی)ره( در 
بخش مسکن فعالیت های چشم گیری انجام داده است. توجه به مشکل مسکن خانواده ها، 

به نوعی بیش از 60 درصد معضلات خانواده های تحت پوشش را در بر می گیرد.
مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم توجه به دغدغه سلامت محرومین را از 
دیگر هدف گذاری های کمیته امداد عنوان کرد و اظهار داشت: سال گذشته بیش از 14 
میلیارد تومان در بخش بیمه ، درمان و سلامت خانواده های تحت پوشش کمیته امداد امام 

خمینی)ره( هزینه شده است.
جلالی توجه به بحث ازدواج جوانان را از دیگر اقدامات ارزشمند کمیته امداد، برشمرد و 
اذعان داشت: به علت آماده سازی های بحث مشاوره و آموزش های قبل از ازدواج، آمار طلاق 
در خانواده های تحت پوشش این نهاد انقلابی بسیار کمتر از میانگین آمار کشوری طلاق 
است. وی توسعه مشارکت های مردمی و توجه به افزایش اعتماد مردم را از دیگر رویکردهای 
کمیته امداد امام)ره( عنوان کرد و ابراز داشت: علی رغم شرایط بد اقتصادی حاکم بر جامعه، 
شاهد افزایش 43 درصدی کمک های مردمی به محرومین در دو ماه اول سال جاری نسبت 
به سال گذشته هستیم.  مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم با بیان این که 
روزانه بالغ بر 30 میلیون تومان از صندوق های کمیته امداد جمع آوری می شود، خاطرنشان 
کرد: استان قم نسبت به درصد جمعیت ، رتبه نخست جمع آوری صدقات را به خود 
اختصاص داده است. جلالی با بیان این که علی رغم ارتقاء کمی و کیفی خدمات، فاصله های 
زیادی با نقطه مطلوب داریم، اظهار داشت: طرح شفاء برای بیماران صعب العلاج نیز طرحی 
موفق است که در آن اکثر بیماران ثبت شده در طرح از حمایت های مردمی برخودار هستند.

وی با بیان این که متاسفانه در جامعه تظاهر به فقر نمود بیشتری پیدا کرده است، تاکید 
کرد: باید شأن و جایگاه مردم در سیاست های اجتماعی و اقتصادی افزایش پیدا کند و 
کمک های نقدی را به سمت حمایت های پوششی سوق دهیم. مدیر کل کمیته امداد امام 
خمینی)ره( استان قم فقر فرهنگی را ریشه بسیاری از فقرهای اقتصادی حاکم بر طبقات 
ضعیف جامعه دانست و اظهار داشت: ممکن است در برخی از موارد، کمک های صورت 
گرفته به سرپرستان خانواده ها، بر اساس اولویت های اجتماعی خانواده هزینه نشود. وی 
در ادامه ضمن ابراز نگرانی از ناهماهنگی های صورت گرفته در میان موسسات خیریه، 
خاطرنشان کرد: متأسفانه کمک های خیر خواهانه برخی از موسسات خیریه، بدون توجه 
به مولفه های تخصصی در حوزه های اجتماعی، نتیجه ای عکس را به دنبال دارد. مدیر کل 
کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم با تأکید بر این که کمیته امداد امام خمینی)ره( تمام 
تلاش خود را برای حفظ شأن نوامیس ملت به کار می گیرد، تصریح کرد: ورود تخصصی به 

حیطه کمک های خیر خواهانه باید جدی گرفته شود.
جلالی یادآور شد: متأسفانه سیاست بازی های صورت گرفته در نظام اداری نکته نگران 
کننده ای است که در بسیاری از موارد انرژی هایی که باید در خدمت سازندگی و پیشرفت 

نظام مقدس اسلامی باشد را کاهش می دهد و از این بابت مردم نگران هستند.
وی نگاه انتفاعی را یکی از آسیب های مجموعه نظام های اداری عنوان کرد و اذعان داشت: 
متأسفانه در بسیاری از نظام های اداری فلسفه وجودی شکل گیری برای خدمت به کنار 

گذاشته شده، بهره برداری و بهره کشی از ارباب رجوع مهم شمرده می شود.
جلالی در پایان با اشاره به این که هر اندازه مردم به سمت فعالیت های خیرخوانه هدایت 
شوند، اثرگذاری بیشتر و عمیق تری در حل معضلات اجتماعی رقم خواهد خورد، خاطرنشان 
کرد: در عصر کنونی علی رغم شرایط نا مناسب اقتصادی، خیرین همچنان در راستای اعطای 

کمک های اسلامی بشردوستانه، قدم های مستحکم تری بر می دارند.

 حسین آقا ممتحنی مشهور به حمید سبزواری شاعر 
معاصر ایران سال 1304 در سبزوار متولد و سحرگاه 
شنبه 22 خرداد 1395 مصادف با روز پنجم ماه مبارک 
رمضان و در سن 91 سالگی در یکی از بیمارستانهای 
تهران به علت بیماری و کهولت سن دارفانی را وداع 

گفت.
مرحوم حسین ممتحنی، مشهور به استاد حمید 
خانواده  در  و  سبزوار  در   1304 سال  در  سبزواری 
ای مسلمان و معتقد چشم به جهان گشود.پدرش 
»عبدالوهاب«، پیشه ور ساده ای بود که قریحه شاعری 
داشت و جدش »ملا محمد صادق ممتحنی« شاعری 

»مجرم«  را  خویش  شاعرانه  تخلص  که  مردمی بود 
برگزیده بود. شاعری که آثارش در سفری به مشهد، 
در حمله راهزنان به یغما رفت.مرحوم حمید سبزواری 
قبل از رفتن به مدرسه، در خانه، نزد مادرش، قرآن را 
آموخت و به همین دلیل وقتی به مدرسه رفت فارسی 
را خیلی خوب و سلیس می خواند و از همگنان پیشتر 
بود. در سال 1311 و در سن هفت سالگی در مدرسه 
شیخ حسن داورزنی که مدرسه مردمی بود به تحصیل 
علم و دانش مشغول شد.این استاد شعر دوره معاصر 
علاوه بر این مطالعات خارج از درس نیز داشت و نزد 
میرزا حبیب جوینی، جامع المقدمات را خواند و مدتی 

نزد روحانی دیگری با نام محمدعلی محمدی درس 
به  شروع  14سالگی  سن  از  سبزواری  خواند.حمید 
سرودن شعر کرد و اشعارش را در دفتری با نام »فریاد 
نامه« می نوشت که بیشتر اشعارش اجتماعی بود و این 
بیشتر به علت جریانهای سال 1320 و ورود متفقین به 
ایران و مشکلات اقتصادی و معشیتی مردم بود.دوران 
جوانی خود را در شهر سبزوار گذراند و به علت مشکلات 
معیشتی، تحصیلاتش گسیخته ماند.وی ابتدا به سرودن 
تصنیف پرداخت که در آن زمان معمول و مرسوم 
بود و سروده های خود را در کتابفروشی می فروخت.

حمید سبزواری با شرکت در آزمون استخدامی آموزش 

و پرورش در بین هشتاد نفر رتبه سوم را کسب کرد.
از  وی در سال 1331 ازدواج کرد اما یک سال بعد 
برای حمید  مرداد 1332  کودتای 28  وقوع  ازدواج، 
گرفتاری هایی به وجود آورد که تحت تعقیب قرار گرفت 
و مدتی متواری بود و مدتی را در اسفراین به اختفاء 
زیست.پس از این دوره وی مدتی در شرکتی که سنگ 
معدن استخراج می کرد در اطراف سبزوار و شاهرود 
کار کرد و مدتی را نیز با اجاره حمام در سبزوار گذراند.

مرحوم استاد سبزواری بعد از انقلاب، ضمن کار در بانک، 
برای انقلاب اسلامی مردم ایران شعر و شعار می ساخت 
که در راهپیمایی ها و نماز جمعه با استقبال خوانده 
می شد.یکی از این شعرهای معروف »آمریکا، آمریکا، 
مرگ به نیرنگ تو« و دیگری سروده »خمینی ای امام« 
بود.وی بعدها احساس کرد که باید کاملا در خدمت 
انقلاب باشد و از طریق شعر و سرود انقلابی حرکت 
کند؛ به این دلیل خود را بازنشسته کرد و به صدا و سیما 
رفت و از آن زمان در شورای شعر رسانه ملی مشغول 
انقلاب  زمانمند  خدمت شد.شعر حمید، شناسنامه 
یا رویدادی است  اسلامی است زیرا که کمتر حادثه 
که انعکاسی از آن در شعر او نباشد.این شاعر توانمند 
با حساسیت ویژه خویش، هر رویداد مهم تاریخی معاصر 
ایران را با گلواژه های آثار خویش ثبت نموده است.آثار و 
سروده های استاد سبزواری به دو بخش تقسیم می شود؛ 
قسمتی از آن محصول و مولود دوران اختناق است که 
شاعر با شجاعت و شهامت و ایمان راسخ برحکومت 
تاخته و اوضاع نابسامان آن را نکوهش کرده است و در 
میان آن آثار، به حق سخنانی بس بلند و فاخر و شور 
انگیز یافت می شود که از قدرت طبع و صفای قریحه 
ومهارت شاعر حکایت دارد.بخش دوم آثار وی پس از 
پیروزی انقلاب است که در این زمان تلاش این شاعر 
بزرگ، انتقال هر چه بهتر پیام انقلاب و دفاع از ارزشها و 
باورهای اصیل اسلامی است. مرحوم استاد سبزواری در 
طول مدت فعالیت ادبی خود به افتخارات زیادی نائل 

آمد که بخشی از آن به قرار زیر است:

1- سرایش سرود خاطره انگیز خمینی ای امام که 
همزمان با ورود حضرت امام )ره( به ایران در فرودگاه 
مهرآباد اجرا و همه گیر شد. به خاطر اثر بخشی، زیبایی 
و اثرگذاری فوق العاده ای که دارد، در فهرست آثار 

معنوی کشور ثبتشده است.
2-سرایش تعداد بسیار زیاد دیگری از اشعار خاطره 
انگیز و ترانه های پرمعنی برای انقلاب اسلامی ایران ،دفاع 
چهره های  و  مردمی وشخصیت ها  مقدس،حرکتهای 
برجسته کشور در دهه های اخیر،که بسیاری از این 
سرودها به ویژه در سالهای ابتدایی انقلاب ورد زبان همه 

مردم ایران شده بود.
برخی  از  خمینی)ره(  امام  تقدیر  و  تحسین   -3
سروده های حمید سبزواری؛ به طوری که امام خمینی 
با شنیدن ترانه »ای مجاهد شهید مطهر« که در رثای 
آیت الله مطهری سروده شده بود ، فرمودند: انقلاب ما 

امروز به چنین سرودها و موسیقی هایی نیازمند است.
از  یکی  بر  رهبری  معظم  مقام  نویسی  4-مقدمه 
کتاب های شعر حمید سبزواری؛ به طوری که مرحوم 
سبزواری تنها شاعری است که مقام معظم رهبری 

تاکنون برای کتاب وی مقدمه نوشته اند.
5- انتخاب استاد سبزواری به عنوان کارمند نمونه 

کشور در دهه 70
6- دریافت نشان درجه یک فرهنگ و هنر از دست 

ریاست جمهوری وقت ایران در دهه70
7- انتخاب یکی از کتاب های شعر استاد به نام سرود 

سپیده به عنوان کتاب سال
8- برگزیده شدن این استاد فقید به عنوان چهره 
ماندگار شعر و ادبیات کشور در سومین دوره از همایش 

چهره های ماندگار کشور در سال 1382
حمید  مرحوم  پیکر  تشیع  مراسم  است  گفتنی 
سبزواری ساعت 10 صبح یکشنبه 23 خردادماه از حوزه 
هنری تا تالار وحدت برگزار می شود و از آن جا پیکر 
این شاعر فقید جهت خاکسپاری به زادگاهش سبزوار 

منتقل خواهد شد.

از دوربین استفاده  تا دیروز وقتی می خواستیم عکس بگیریم   
می کردیم و اگر دوربین در حدی نبود که قابل تنظیم باشد و چهار پایه 
ای هم برای نصب دوربین نداشتیم، آن وقت مجبور بودیم از شخص 

دیگری ، چه دوست یا غریبه خواهش کنیم که از ما عکس بگیرد. 
گاهی اوقات کسی که از ما عکس می گرفت اگر خیلی درقبال 
عکسی که می گرفت، احساس مسئولیت می کرد گوشه ای می ایستاد و 
منتظر می شد تا نظری به عکس های گرفته شده از دوربین دیجیتالی 
بیاندازیم اگر عکس به دلمان می نشست که از عکاسمان سپاسگذاری 
می کردیم اما اگر به دلمان نمی نشست از او می خواستیم که دوباره یا 
سه باره شاید هم برای بار چهارم و پنجم عکس بگیرد. خلاصه عکس 
گرفتن با فرایند یا پروسه ای وقت گیر رخ می داد.اتفاقا برخی غریبه ها 
که از ما عکاسی می کردند کمی تا قسمتی ذوق هنری هم داشتند؛ آن 
وقت بود طریقه ژست گرفتن را هم به ما توصیه می کردند که مثلا 
چگونه بایستیم ، کجا بایستیم یا بنیشینم و نزدیک تر بیاییم یا دورتر 
بروم؛ ما هم با خوشحالی از نظرشان استقبال می کردیم.در این میان 
نکته ای قابل توجه بود که شاید در وهله نخست به چشم خیلی ها 
نمی آمد و آن بروز ارتباطی اجتماعی هرچند در حدی جزئی با غریبه 
یا آشنای عکاس بود؛ یعنی اول، سلام وعلیکی و بعد تقاضایی از او برای 
عکاسی و بعد هم تشکری که بدرقه راهش می کردیم. و اما این روزها، 
عکاسی رنگ وبویی دیگر گرفته است. اصلا خیلی ها یادشان رفته است 
که دوربین، وسیله ای است برای عکاسی؛ چون تلفن همراه یا همان 
موبایل هوشمند یا نسبتا هوشمندی دارند که می تواند کار دوربین را 
انجام دهد.یعنی نوبتی هم که باشد از نظر خیلی ها نوبت گوشی هایی با 
قابلیت عکاسی است ، آنوقت برای همین خیلی ها دیگر فرقی نمی کند 
این گوشی ها چگونه عکس می گیرند و یا چگونه می توان با آنها عکس 

گرفت فقط برایشان مهم این است که با گوشی به هر طریقی عکس 
بگیرند.اینجاست که پدیده سلفی گرفتن پیش می آید یعنی کاری که 
به سختی می توانستیم با دوربین عکاسی آنهم به شرط داشتن چهار 
پایه انجام دهیم، این موبایل است که می تواند آن را انجام دهد.اگر قبلا 
عکاسی برای مردم، فرایندی تعریف شده داشت و مکان و زمان برای 
عکاسی با دوربین نسبت به موبایل محدودتر بود و مردم ، هر جایی، 
نمی توانستند مثلا در مراسم ختم، عکس بگیرند امروزه این کار به 
میمنت ورود موبایل های دوربین دار ساده شده است و قابل انجام است. 
همه می توانند در تنهایی و خلوت که تقریبا در هر موقعیتی و مکانی هم 
که باشند از خودشان به صورت »تکی« و یا با دوستان عکس بگیرند.

آنقدر مد سلفی گیری زیاد شده است که شاید بتوان گفت به عادت 
برخی مبدل شده است که به این زودی از سرشان نمی افتد؛ کار به 
جایی رسیده است که همین بعضی ها بدون ملاحظه اینکه در کجا و 
در چه شرایطی هستند سلفی خود را می گیرند؛ بدون توجه به اینکه 
دیگران چه برداشتی از آنان می کنند.به هر حال این روزها، سلفی اینجا 
، سلفی آنجا و سلفی همه جا را می بینیم. سلفی گیری از مراسم ختم 
خواننده جوانی همچون مرحوم »مرتضی پاشایی« و یا فوتبالیستی مثل 
زنده یاد »مهرداد اولادی« گرفته تا سلفی از اتفاقی آزاردهنده همانند 
صحنه حلقه آویزی مردی از میله های فلزی پل میرداماد، مصداق هایی 
از این جنس اند.  نمونه ای دیگری هم خاطرنشان می شود و آن حضور 

و شرکت در مراسم ختم با لباس مشکی است، آن وقت است که 
سلفی بگیران، آخر مراسم یا وسط مراسم اقدام به سلفی گرفتن از خود 
و یا دیگران می کنند و این کار را بدون آنکه توجه ای به این مطلب 
که چقدر سوهان روح اطرافیان به ویژه صاحبان عزا شده اند، انجام 
می دهند.اینکه آیا به هر مراسمی که رفتیم، یله و رها و بدون توجه 
به دور و اطراف خود ، سلفی بگیریم خوب است یا بد ، سوال ما از 
صاحبنظران است . براستی انگیزه سلفی گیری افراد در مراسم مختلفی 
مثل ختم و سوگواری و یا حتی حوادث دهشتناک چیست؟ سلفی 

بگیران در زمان سلفی گرفتن خود به چه می اندیشند؟
 سلفی گرفتن افراد در مراسم نشان عزت نفس پایین است 
 حسین اسد بیگی، روانشناس بالینی است؛ او معتقد است که  سلفی 
گرفتن افراد در مراسم خاصی مثل عزاداری و ختم عزیزی تازه رخت 
بسته، نشات گرفته ازخودشیفتگی، کمبودعزت نفس واعتماد به نفس 
پایین افراد است که البته نشان بی حرمتی به دیگران هم هست. سلفی 
بگیرها تلاش دارند تا عزت نفس پایین خود را با سلفی گرفتن درمراسم 
افراد مشهور و یا افراد خاص افزایش دهند.  این روانشناس، اظهار 
می دارد: سلفی بگیرها همچنین با سلفی گرفتن در مراسمی خاص 
قصد دارند تا حضور خود را درآن مراسم به دیگران نشان دهند و مورد 
توجه قرار گیرند یعنی نیاز به توجه دیگران، خاص این افراد است. وی 
ادامه می دهد:  این افراد، شاید دهها یا صدها، عکس سلفی خود را در 

مراسم مختلف به نمایش می گذارند و تلاش دارند تا توجه دیگران 
را به خود جلب کنند. حتی موارد زیادی مشاهده شده که فرد برای 
گرفتن سلفی و نشان دادن خود در مکان های خطرناک جان خود را 

از دست داده است. 
 تایید شدن از سوی دیگران هدف سلفی بگیران 

 افشین طباطبایی، پژوهشگراجتماعی یکی ازعمده دلایل سلفی 
گیری افراد در انواع مراسم را جلب توجه بیشتر و تایید گرفتن از 
دیگران بیان کرده است.وی می گوید: افراد با استفاده از ابزارهای نوین 
ارتباطی و با سلفی گرفتن از خود تلاش می کنند تا خود را هرچه بیشتر 
به دیگران عرضه کنند و ازاطرافیان خود تایید اجتماعی کسب کنند.

طباطبایی در عین حال سلفی گرفتن افراد را خلاء روحی و یا نقص 
روانی نمی داند و می گوید: تایید گرفتن ازدیگران خصلتی است همگانی 
و تنها شامل افراد سلفی بگیر نمی شود؛ اما سلفی گرفتن های مکرر افراد 
در انواع مراسم امری غیرقابل قبول است و باید علل آن ریشه یابی شود. 
گفته می شود که کشور هند یکی از کشورهایی است که مردم آن در 
سلفی گرفتن مقام نخست را به خود اختصاص داده اند.پیش از پایان 
این مطلب باید اذعان داشت که سلفی گرفتن معلوم نیست تب است 
و پس از مدتی از مد می افتد و یا اینکه ادامه خواهد داشت؛ در این 
مطلب کسی قصد نگاه منفی به سلفی گیری ندارد اما آنچه که مهم 
است رعایت حریم دیگران و احترام به آنان است که باید هنگام سلفی 
گیری به آن توجه داشت به عبارت دیگر نباید آدم های دور و برمان را 
از یاد ببریم، حواسمان به حفظ حریم آنان باشد، آن هنگام که شریک 
غم و شادیشان می شویم. یادمان باشد با سلفی گیری در مراسم غم و 
شادی اطرافیانمان، حریم ها را نشکنیم و با آزرده خاطرکردنشان آنان 

را از خود نرنجانیم.

نگاهی به زندگی حمید سبزواری

پدر شعر انقلاب درگذشت 

هدف سلفی بگیران  چیست؟

خودم و سلفی و یک جمع 

یکشنبه  بیست وسوم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4023

رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان قم خبرداد:

کشف 45 کیلوگرم تریاک در قم
رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان از کشف 45 کیلو گرم تریاک در قم خبر داد. 
پلیس،  خبری  پایگاه  خبرنگار  با  گو  و  گفت  بلُفکه"در  عباس  سرهنگ"غلام 
اظهارداشت:در پی کسب خبری مبنی بر اینکه یکی از قاچاقچیان مواد مخدر قصد دارد 
با یک دستگاه تریلی مقادیر قابل توجهی مواد مخدر را از یکی از استان های جنوبی حمل 
و از حوزه استحفاظی استان قم عبور کند، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران پلیس 

مبارزه با مواد مخدر استان قرار گرفت. 
به گفته وی ضمن هماهنگی با مقام قضائی و انجام اقدامات اطلاعاتی و همچنین 
کنترل خودروهای عبوری در محورهای مواصلاتی سرانجام خودرو مذکور شناسایی و 

متوقف شد. 
رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان قم افزود:با انتقال تریلی به پلیس مبارزه با 
مواد مخدر در بازرسی از آن 45 کیلوگرم تریاک در قالب 136 بطری نوشابه کشف شد. 
سرهنگ بلفکه افزود: نهایتاً راننده و سرنشین خودرو پس از تشکیل پرونده جهت سیر 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رئیس پلیس آگاهی استان  قم خبرداد:

کشف محموله 375میلیونی
 یخچال قاچاق در قم

رئیس پلیس آگاهی استان از کشف محموله 375میلیونی یخچال قاچاق در قم خبر 
داد. 

سرهنگ احمد کرمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، با اشاره به خبر 
فوق افزود:مأموران پلیس آگاهی استان قم در اجرای طرح تشدید مقابله با قاچاق کالا و 
ارز در یکی از محورهای مواصلاتی استان حین کنترل خودروهای عبوری یک دستگاه 

کامیون ایسوزو را متوقف کردند.
 به گفته وی خودرو حامل 5 دستگاه یخچال بوده که بر روی کارتن یخچال ها بر 
چسب ساخت کشور چین نصب اما با بررسی های صورت گرفته مشخص شد یخچال ها 

ساخت کشور آلمان است.
 رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت:در ادامه با هماهنگی مقام قضایی استان کامیون 
به یگان دلالت و راننده در تحقیقات اذعان داشت یخچال ها را از جنوب کشور به مقصد 

تهران بارگیری کرده است.
 سرهنگ کرمی با اشاره به ارزش 375میلیونی محموله قاچاق، افزود: نهایتاً با شناسایی 
صاحب بار، متهمان پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی تحویل مرجع 

قضائی استان شدند.

معاون مبارزه با سرقت پلیس آگاهی ناجا خبر داد 

تجهیز گشتی های آگاهی به دوربین
 پلاک خوان 

معاون مبارزه با سرقت پلیس آگاهی ناجا از تجهیز خودروهای گشتی پلیس آگاهی 
سراسر کشور به دوربین های پلاک خوان برای کشف خودروهای مسروقه به عنوان یکی 

از برنامه های این پلیس خبر داد. 
به گزارش پایگاه خبری پلیس سرهنگ رضا موذن گفت: پلیس آگاهی در راستای 
بهره گیری از تکنولوژی روز دنیا و سامانه های مکانیزه برای کشف جرم برنامه هایی در 
دست اقدام دارد که طرح تجهیز خودروهای گشتی پلیس آگاهی استان ها به دوربین های 

پلاک خوان برای کشف خودروهای مسروقه از جمله آنهاست.
موذن، تصریح کرد: سال گذشته با استفاده از توانایی شرکت های دانش بنیان و داخلی 
کشور، هفت دستگاه از این دوربین ها روی خودروهای پلیس آگاهی استان های تهران 

بزرگ، البرز، اصفهان، فارس و خراسان رضوی نصب شد.
معاون مبارزه با سرقت پلیس آگاهی ناجا اضافه کرد: قرار است امسال هم 10 دستگاه 
دیگر از این نوع تجهیزات خریداری شود.وی گفت: از مزایای اجرای این طرح و تزریق 

تجهیزات، افزایش سرعت عمل ماموران در بررسی اصالت خودروهاست.

 رئیس پلیس فتا استان تهران از دستگیری فردی به جرم کلاهبرداری از چهار شهروند 
متقاضی دریافت اقامت کشور آمریکا، خبر داد. 

سرهنگ  اصغر باقریان  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: در پی شکایت 
چهار نفر از شهروندان مبنی بر اینکه فردی با سوء استفاده از اعتماد آنها و با وعده خرید 
ویلا و خودرو در کشور آمریکا، مبلغی نزدیک به چهار میلیارد ریال را از آنها دریافت کرده و 
متواری شده است، پرونده ای در پلیس فتا تشکیل شد. باقریان، ادامه داد: با توجه به این که 
فرد بزهکار از طریق فضای مجازی با شاکیان پرونده ارتباط برقرار و ایمیل های جعلی به نام 
کنسولگری آمریکا برای آنها ارسال می کرد، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارشناسان 

پلیس فتا قرار گرفت.
 این مقام انتظامی، ادامه داد: بنابراین با تحقیقات و بررسی های فنی گسترده، محل اقامت 
کلاهبردار اینترنتی از طریق فضای مجازی شناسایی و طی عملیاتی در شهرستان شهریار 

دستگیر شد. 
سرهنگ باقریان، افزود: متهم ابتدا در بازجویی ها، منکر بزه انتسابی شد اما پس از مواجهه 
با مدارك و مستندات پلیس، چاره ای جز بیان حقیقت نداشت و به بزه خود اعتراف کرد، 
مبنی بر این که در سفرهایی که به کشور آمریکا داشته است با ارسال تصاویر خود در کنار 
ویلاها و خودروهای شهروندان این کشور، شاکیان پرونده را با این ترفند که تصاویر ویلاها و 

خودرو های ارسالی برای آنها خریداری شده است، آنها را فریب می داد. 
 وی، عنوان کرد: با توجه به اعترافات متهم، پرونده اولیه تکمیل و به مرجع قضائی ارسال 
شد. رئیس پلیس فتا غرب استان در پایان از شهروندان خواست به هیچ عنوان به افراد 

شیادی که در فضای مجازی و خارج از چارچوب رسمی و قانونی ادعای اعزام افراد به 
کشورهای خارجی و یا خرید مسکن و خودرو در این کشورها را دارند، اعتماد نکنند و برای 

انجام امور اقامتی خود به مراجع قانونی مراجعه کنند. 

 جانشین فرمانده انتظامی شهرستان قدس از دستگیری 
پلیس  توسط  اینترنتی  ریالی  میلیون  کلاهبردار 100 

فضای تولید و تبادل اطلاعات این شهرستان خبر داد.
علی  باشگاه خبرنگاران جوان، سرهنگ  گزارش   به 
محمد احمدی در تشریح این خبر گفت: با مراجعه یکی 
از شهروندان و اعلام گزارش سرقت 100 میلیون ریالی 
از حساب بانکی اش ،موضوع به صورت ویژه در دستور 
کار کارشناسان پلیس فتای این شهرستان قرار گرفت.این 
مقام انتظامی بیان کرد: کارشناسان پلیس فتا با استعلام 
از بانک های عامل صورتحساب گردش مالی شاکیه را 
دریافت و در برسی ها زمان برداشت و محل انتقال وجه 

مشخص گردید.سرهنگ احمدی افزود: ماموران پلیس فتا 
با استفاده از مکاتبات اداری و اخذ فیلم دوربین مدار بسته 
موفق به شناسایی چهره سارق "م-ح"شده و بلافاصله پس 
از کسب دستور مقام قضایی در یک عملیات حساب شده 
و سریع متهم را دستگیر و و به پلیس فتا دلالت دادند.

بیان داشت: متهم  نحوه کلاهبرداری  وی در خصوص 
مدتها پیش به خاطر معامله با برادر شاکیه از وی مبلغ 
50 میلیون ریال طلب داشته و با نقشه برادر شاکیه در 
یک فرصت مناسب کارت وی را با ترفند براشت مبلغ 
بسیار کم از وی گرفته وکارت به همراه رمز در اختیار 
اقدامی ناپسند  نیز در یک  قرار می گیرد که وی  متهم 

اقدام به کسب مال غیر و برداشت مبلغ 100 میلیون 
ریال می کند .این مقام انتظامی تصریح کرد: با اعترافات 
صریح متهمان،پرونده مقدماتی مبنی بر کسب مال غیر 
و برداشت غیر مجاز تشکیل و متهمان به جرم خیانت در 

امانت تحویل مراجع قضایی شدند.
گفت:  شهروندان  به  توصیه  در  احمدی  سرهنگ 
شهروندان تحت هیچ عنوانی کارت بانکی خود را در اختیار 
دیگران قرار ندهند و علی رغم فعال نمودن اس ام اس 
بانک کارت خود ، رمز کارت بانکی خود را نیز به صورت 
ماهانه تعغیر دهند و هر گونه موارد مشکوک را سریعأ به 

پلیس 110 گزارش دهند.

 فرمانده انتظامی استان سمنان از شناسایی و دستگیری سارق سابقه دار توسط ماموران 
انتظامی شهرستان آرادان خبرداد و گفت: متهم به 25 فقره انواع سرقت به ارزشی بالغ بر یك 

میلیارد و 550 میلیون ریال اعتراف کرده است. 
 سردار روح الامین قاسمی  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس اظهارداشت: در پی 
وقوع سرقت در منطقه علی آباد آرادان، کارآگاهان پلیس و کارشناسان انتظامی این شهرستان 
پیگیر موضوع شدند. وی افزود: ماموران در تحقیقات اولیه خود دریافتند که سرقت های 
صورت گرفته توسط فردی بومی و سابقه دار انجام شده است. قاسمی ادامه داد: در تحقیقات 
تخصصی و گسترده پلیس مشخص شد متهم مورد نظر پس از انجام سرقت ها به جرم حمل 
و نگهداری 72 گرم ماده مخدر هروئین دستگیرشده و هم اکنون در زندانی در تهران دوران 

حبس خود را می گذراند. این مسئول انتظامی با اشاره به هماهنگی های صورت گرفته با مقام 
قضائی و تحویل متهم از زندان گفت: این سارق سابقه دار در بازجویی های فنی پلیس به انجام 
25 فقره سرقت اعم از منزل، مغازه، احشام، سیم و کابل و... به ارزشی با لغ بر یك میلیارد و 

550 میلیون ریال اعتراف کرد. 
سردار قاسمی با اعلام تحویل مجدد متهم به دستگاه قضائی پس از تکمیل پرونده 
خاطرنشان کرد: در قالب قرارگاه مشترك مبارزه با سرقت، برنامه ریزی ها و اقدامات گسترده 
ای برای برخورد قاطع با سارقان پیش بینی و اجرا شده است. فرمانده انتظامی استان بر این 
نکته نیز تاکیدکرد که در کاهش جرائم و آسیب ها، تمام مردم و دستگاه ها باید وظایف خود را 

بشناسند و پلیس را در تحقق این امر یاری کنند.

 رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان از کشف 70 دستگاه 
لپ تاپ و 40 دستگاه تبلت قاچاق و دستگیری یك قاچاقچی 

کالا خبر داد. 
سرهنگ کارآگاه  ستار خسروی  در گفت و گو با خبرنگار 
پایگاه خبری پلیس گفت: در راستای تحقق تشدید مقابله با 
قاچاق کالا و ارز ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالای پلیس 

اصفهان پس از هماهنگی با مقام قضائی به یك انبار تخلیه بار 
اعزام شدند. وی ادامه داد: ماموران به سه کارتن که به صورت 
ماهرانه بسته بندی شده بود، مشکوك شدند و آنها را مورد 
بازرسی قرار دادند که 70 دستگاه لپ تاپ و 40 دستگاه 
تبلت فاقد هرگونه مدارك معتبر گمرکی کشف شد. سرهنگ 
خسروی، بیان کرد: ارزش این کالاها دو میلیارد ریال برآورد 

شده است که در این زمینه یك متهم دستگیر و جهت سیر 
مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شد. رئیس پلیس 
آگاهی اصفهان در پایان خاطر نشان کرد: قاچاق کالا ضربات 
جبران ناپذیری به اقتصاد داخلی کشور می زند که در این 
خصوص نیروی انتظامی با قاچاقچیان کالا و برهم زنندگان 

نظم اقتصادی جامعه برخورد قانونی خواهد کرد. 

رئیس پلیس فتا استان تهران  خبرداد:

کلاهبرداری میلیاردی از 4 متقاضی سفر به آمریکا 

جانشین فرمانده انتظامی شهرستان قدس خبر داد:

دستگیری کلاهبردار 100 میلیونی اینترنتی 

فرمانده انتظامی استان سمنان :

سارق یک و نیم میلیاردی در زندان غافلگیرشد 

رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان  خبرداد:

کشف 2 میلیارد ریال تبلت و لپ تاپ قاچاق 
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آیت الله سید محمد غروی:

دولت روحانی موفق بوده است
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: دولت روحانی درزمینه های مختلف 

به خصوص سیاسی، اقتصادی و سیاست خارجی موفق بوده است.

آیت الله سید محمد غروی با تأکید بر دولت تلاش داشته شعارهای خود را عملیاتی کند، 
اظهار داشت: دولت به اندازه ای که توان و امکانات داشته، به مردم خدمت کرده است و باید 
به این نکته اذعان کنیم که دولت با توجه به مشکلاتی که داشته و دارد، توفیقات خوبی را 

چه در بخش اقتصادی، چه در بحث سیاست خارجی به دست آورده است.
وی با تأکید بر اینکه دولت توانسته تورم را کنترل کند، افزود: تحریم نفتی ایران موضوع 
ساده ای نبود، اما خدا را شکر این مشکل حل شد و این موضوع می تواند بسیار در کشور 
تأثیرگذار باشد چراکه درگذشته، نفت به 130 دلار هم رسید و فرصت هایی به وجود آمد، 

ولی دولت گذشته شرایط را به گونه دیگری رقم زد.
عضو جامعه مدرسین قم با اشاره به اینکه دولت دکتر روحانی توانست اقدامات خوبی را 
در حوزه نفت و رفع تحریم های آن انجام دهد، خاطرنشان کرد: در دوران تحریم، صادرات 
نفتمان به کمتر از یک میلیون بشکه رسیده بود اما امروز بنا بر آمار اعلام شده نزدیک به دو 

میلیون بشکه نفت صادر می کنیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به عملکرد اقتصادی و سیاسی دولت نیز اشاره کرد 
و بیان داشت: دولت تدبیر و امید توانست در مسائل سیاسی و اقتصادی نیز راه های خوبی 

را باز کند، بنابراین نباید انسان نسبت به این دولت بی انصافی کند.
غروی با اشاره به موانع پیشروی دولت تأکید کرد: موانع مختلف سر راه دولت قرار دارد 
که با اسم بردن از این موانع نمی توانیم آن ها را رفع کنیم، گاهی مواقع، ممکن است مجلس 

مانع سازی کند و گاهی ممکن است مشکل از خود دولت باشد. 
عضو جامعه مدرسین قم در ادامه به موضوع سیاست خارجی دولت نیز اشاره کرد و 
گفت: با گستردگی ارتباطات با خارج، مسئله کنترل و مدیریت صادرات ممکن است درست 
انجام نشود، در بحث سرمایه گذاری و اینکه در چه زمینه هایی این سرمایه گذاری انجام 

بگیرد نیز باید دقت شود که خدای ناکرده زمینه ای برای نفوذ به وجود نیاید.
وی اطلاع رسانی صحیح از عملکرد و اقدامات دولت را بسیار ضروری دانست و افزود: 
برای برخی ها واقعاً برجام جا نیفتاده، علی الخصوص بعضی از کسانی که تریبون دستشان 
است، آن ها می گویند که با برجام هیچ مسئله ای اتفاق نیفتاده که این سخنان درست 

نیست. 
آیت الله غروی بابیان اینکه دولت باید اطلاع رسانی بهتری در مورد دستاوردهای خود 
انجام دهد، گفت: اقداماتی که انجام شده، باید روشن و شفاف توضیح داده شود، بالاخره 
فرصت هایی پدید آمده که باید با مردم در میان گذاشته شود، آن موقع است که نتایج 

کار دیده می شود.
عضو جامعه مدرسین قم با تأکید بر اینکه عدم اطلاع رسانی صحیح از دستاوردهای 
برجام می تواند برای دولت اثر منفی داشته باش، افزود: دولت باید صبور باشد و خودش را 
درگیر با افراد و اشخاص نکند و توجه داشته باشد که کدام بخش کار آسیب دارد و این 

آسیب ها را برطرف کند و از همه مهم تر این آسیب ها را اطلاع رسانی نماید.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا در انتخابات سال 96 امکان حمایت اصولگرایان از 
روحانی وجود دارد یا خیر؟ گفت: نمی دانم اصولگرایان برای انتخابات سال آِینده چه کار 
می کنند، مگر آن ها در اختیار ما هستند؟ بدون تعارف گاهی مواقع آن ها از ظرفیت ما 

استفاده می کنند.
وی تصریح کرد: ما خودمان را جزو اصولگراها نمی دانیم، ما روحانی هستیم و اعتقادمان 
این است که روحانیت فوق این جریان ها است. ممکن است در برخی از زمینه ها اصولگرایان 
را به خودم، آن هم ازنظر فکری نزدیک ببینم. بااین حال، نمی دانم این ها چه تصمیمی در 
سردارند. ولی به نظر من، به خصوص درزمینه های اقتصادی، سیاسی و سیاست خارجی، 

دولت موفق ظاهرشده است.

خبـــر

جمعی از نمایندگان مجلس خبرگان رهبری، مجلس شورای 
اسلامی و فعالان احزاب و تشکل های سیاسی با تاکید بر این که 
مردم به تبعیت از رهبر معظم انقلاب باید پشتیبان دولت ها باشند، 
تصریح کردند که پیشرفت کشور با وحدت بین مردم و دولت امکان 

پذیر است.
به گزارش ایرنا، رهبر معظم انقلاب اسلامی در مراسم بیست 
و هفتمین سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( فرمودند: هرکسی در 
مقاطع مختلف ممکن است از دولتی خوشش بیاید یا نیاید که 
البته ایرادی ندارد اما اتحاد ملت و دولت، نباید در هیچ حالتی بر هم 
بخورد. حضرت آیت الله خامنه ای ادامه دادند: البته انتقاد و مطالبه 
از دولت بی اشکال است و با وحدت منافاتی ندارد اما همانگونه که 
در زمان همه دولت ها این توصیه را بیان کرده ام، باید مراقب بود 
نقار و کدورت به وجود نیاید و همه در مقابل تهدیدها و دشمنی 
ها، هم دوش و هم دل باشند. ایشان با تأکید بر »وحدت قوای سه 
گانه« افزودند: وحدت، منافاتی با عمل به وظایف قانونی قوا ندارد 
اما نباید با احساسات شخصی یا جناحی، همدلی و همراهی قوا را 
خدشه دار کرد. حضرت آیت الله خامنه ای تصریح کردند: باید از 
بیان حرف هایی که »دو جریانی«، »دو قطبی گری« و »تخاصم« 
به وجود می آورد، خودداری کرد تا دشمن، همه ایران را یکپارچه 
ببیند. رهبر معظم انقلاب اسلامی تصریح کردند: نقِار به وجود نیاورید، 
کدورت به وجود نیاورید، اتّحاد دولت و ملّت را حفظ کنید؛ این یکی 
از توصیه های بنده است در همه  دولت ها. در همه  دولت هایی که 
بنده بعد از رحلت امام مسئولیّت داشتم، این توصیه  من بوده است؛ 
با اینکه دولت ها سیاست های مختلفی داشتند، جهت گیری های 
مختلفی داشتند لکن ملّت باید با دولت همراه باشد، اتّحاد را حفظ 
کند؛ این منافات ندارد با انتقاد کردن یا حرف زدن یا مطالبه کردن؛ 
اینها اشکالی ندارد؛ رقابت های انتخاباتی به جای خود. جمعی از 
نمایندگان مجلس خبرگان رهبری، مجلس شورای اسلامی، احزاب 
و تشکل های سیاسی در گفت وگو با خبرنگاران ایرنا با تاکید بر این 
که مردم به تبعیت از رهبر معظم انقلاب، پشتیبان دولت ها هستند، 
پیشرفت و توسعه کشور با وحدت بین مردم و دولت محقق می 
شود. آنان تصریح کردند که پیشرفت، ترقی و تعالی جامعه و کشور 
با وحدت بین مردم و دولت امکان پذیر است و کسانی که به دنبال 
شکاف بین دولت و ملت هستند، با خودنظام بینی می خواهند دولت 

را به هر بهانه ای از چپشم ملت بیندازند.
این گفت و گو را در ادامه می خوانید:

دستورالعمل های دولت
 را بدون چون و چرا بپذیریم

آیت الله اسدالله ایمانی نماینده مردم استان فارس در مجلس 
بر  انقلاب مبنی  خبرگان رهبری درباره فرمایشات رهبر معظم 
ضرورت حفظ وحدت بین ملت و دولت گفت: اگر بخواهیم کشور 
موفقی داشته باشیم که یک صدا از آن خارج شود و به بیرون انعکاس 
پیدا کند راه آن وحدت، تعامل و همدلی بین ملت و دولت است. وی 
ادامه داد: همانگونه که رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند دولت ها با 
افکار و اندیشه های متفاوت می آیند و هیچگاه یک رئیس جمهوری 
با 100 درصد آرای مردم انتخاب نمی شود بلکه با اکثریت آرا برگزیده 
می شود. نماینده ولی فقیه در استان فارس همچنین گفت: عده ای 
برنامه رئیس جمهوری را قبول کردند که اکثریت هستند و عده ای 
قبول نکرده اند که اقلیت هستند، این اقلیت دیگر نمی توانند در 
مقابل دولت و مواضع دولت عکس العمل علنی داشته باشند جز 
نقد منصفانه و اصلاحی که در مواردی توام با بیان نقاط قوت و نقاط 

ضعف است.
آیت الله ایمانی افزود: اگر این رعایت نشود خواه ناخواه دشمن از 

آن سوء استفاده می کند و کشور به سمت دوقطبی بودن حرکت 
می کند. وی یادآور شد: در حال حاضر در کشورهای مختلف منطقه 
شاهد هستیم که دولتی یک راه می رود و مردم آن راه دیگری می 
روند، در قبل از پیروزی انقلاب اسلامی نیز در ایران دولت یک راه 
و هدف را دنبال می کرد و مردم نیز یک راه و اهداف دیگر داشتند. 
امام جمعه شیراز گفت: امروز همه باید نسبت به دستورالعمل های 
دولت که برگرفته از قوانین مجلس و قانون اساسی است بدون چون 
و چرا بپذیریم ولو احساس کنیم که اشتباه است. آیت الله ایمانی 
همچنین درمورد این سخنان رهبر معظم انقلاب که انقلابی گری، 
تنها راه پیشرفت و تحقق اهداف است، تصریح کرد: کشور با روحیه 
انقلابی به پیروزی رسید و از گرفتاری ها نجات پیدا کرد و برای دوام 
استقلال، عزت و آبروی کشور باید انقلابی بودن و انقلابی عمل کردن 
حفظ شود و این چیز طبیعی و عادی است. وی ادامه داد: انقلاب برای 
یک عصر و زمان خاصی نیست که بگوییم دوران انقلاب تمام شده و 
اکنون دوران وابستگی و کنار آمدن با قدرت ها است. نماینده مردم 
استان فارس در مجلس خبرگان رهبری یادآور شد: این سخن اولین 
بار از سوی مهندس بازرگان در دولت موقت مطرح شد، وی به طور 
رسمی از طریق سیمای جمهوری اسلامی عنوان کرد که شما مردم 
انقلاب کردید، دست شما درد نکند و حال به دنبال کسب و کار و 
زندگی خود بروید و کارها را به ما بسپارید تا ما کارها را دنبال کنیم.

آیت الله ایمانی ادامه داد: این سخن از آن روز مطرح شده و از 
آن زمان تا کنون نیز جسته و گریخته در جامعه مطرح بوده است.

و  آزادی  استقلال،  توانیم  نمی  ما  هیچوقت  کرد:  تاکید  وی 
جمهوری اسلامی را بدون پشتوانه روح انقلابی ماندن و انقلابی 
عمل کردن حفظ کنیم. نماینده ولی فقیه در استان فارس گفت: 
بهترین شاخص برای انقلابی بودن و انقلابی عمل کردن ضابطه هایی 
است که امام راحل در زندگی به عنوان محکمات سخنانشان مطرح 
فرمودند. آیت الله ایمانی یادآور شد: امام یک منظومه فکری دارند 
که در این منظومه فکری محکمات و غیرمحکماتی است، به آن 
محکمات دل بستن و عمل کردن و در زندگی پیاده کردن، انقلابی 
بودن می گویند. وی ادامه داد: دشمن شناسی، به شرق و غرب تمایل 
پیدا نکردن، حمایت از محرومان، مومنان و انقلابیون را حمایت کردن 
و دریافتن و به طور کلی افکار و اندیشه های امام در قالب چارچوب 
محکمات دنبال کردن مصداق انقلابی بودن و انقلابی عمل کردن 

است و تفسیر آن محکمات را ما امروز می توانیم در بیانات رهبر 
معظم انقلاب پیدا کنیم.

مردم با تبعیت از رهبر انقلاب
 پشتیبان دولت ها هستند

شمس الله شریعت نژاد نماینده مردم تنکابن در مجلس شورای 
اسلامی نیز در این باره گفت: همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند 
از هر دولتی حمایت می کنم، ما مردم هم باید از این موضوع تبعیت 

کنیم اما این امر منافاتی با نقد منصفانه ندارد.
شریعت نژاد اظهار داشت: تاکنون مردم به تبعیت از رهبری، 
پشتیبان همه دولت ها بوده اند و به شکل های مختلف از آنها حمایت 
کرده اند. وی با تاکید بر این که همدلی و همکاری با دولت باید 
مضاعف شود، ادامه داد: اینکه یک گروهی دولتشان رای نیاورده است، 
علیه دولت روی کار شعار دهند و تخریب کنند، سنگ روی سنگ 

بند نمی شود، باید به آرای مردم احترام گذاشت.
نماینده مردم تنکابن در مجلس خاطرنشان کرد: با توجه به 
شرایط سخت اقتصادی ایران، امروز بیش از هر زمان دیگری نیاز به 
وحدت داریم، چرا که کشور در شرایط خاصی است و همکاری در 
این مقطع باید افزایش یابد تا استکبار جهانی و دشمنان انقلاب و نظام 
مایوس شوند. شریعت نژاد همچنین با اشاره به دغدغه رهبر معظم 
انقلاب در حوزه اقتصادی و فرهنگی تصریح کرد: رهبر انقلاب سال 
هاست این دغدغه را مطرح می کنند. این مشکلات حاصل فعالیت 
دولت های مختلف و دستاوردها نیز برگرفته از تلاش های آنان است.

 وحدت رمز تعالی یک جامعه
آباده در مجلس شورای  نماینده مردم  زارع  همچنین رحیم 
اسلامی درباره فرمایشات رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت حفظ 
وحدت بین ملت و دولت اظهارداشت: این جمله معظم له یک جمله 
کلیدی بود چرا که اگر وحدت نباشد هم افزایی وجود نخواهد داشت. 
وی ادامه داد: جامعه ای می خواهد پیشرفت، ترقی و تعالی کند با 

وحدت می تواند به این پیشرفت دست یابد.
نماینده مردم آباده، بوانات و خرمبید در مجلس شورای اسلامی 
همچنین گفت: اگر وحدت بین مردم و دولت نباشد از توانمند سازی 
خبری نیست و بخش خصوصی بوجود نمی آید. زارع تاکید کرد: رمز 
موفقیت جامعه ای که می خواهد رشد، ترقی و تعالی داشته باشد 

وحدت است که این وحدت باید بین جناح ها و گروه های مختلف 
جامعه وجود داشته باشد. وی یادآور شد: اینکه رهبر معظم انقلاب در 
مراسم بزرگداشت ارتحال امام راحل خطاب به مردم فرمودند بگذارید 
من بگویم، بعد شما اظهارنظر کنید به خاطر این است که دولت در 

اجرای امور تقویت شود.

 برخی به نام ملت
علیه دولت پژواک می دهند

محمدعلی وکیلی عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی نیز 
در این زمینه معتقد است: کسانی که به دنبال شکاف بین دولت و 
ملت هستند، با خودنظام بینی می خواهند دولت را به هر بهانه ای 

از چشم ملت بیندازند.
وی اظهار داشت: این عده به نام ملت و خودمردم انگاری تلاش 

می کنند صدای اقلیت خود را علیه دولت پژواک دهند.
داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
فرمایشات رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه »کدورت به وجود 
نیاورید، اتّحاد دولت و ملّت را حفظ کنید« پاسخی بود به این اقلیت 
که وحدت دولت و ملت در شرایط فعلی ضروری است و همدلی 
دولت و ملت در سال کنونی به طور حتم راهبردی و پیش برنده 

منافع نظام است.

وحدت ملت ودولت منجر استحکام
 پایه های نظام می شود

همچنین حسین کنعانی مقدم دبیر کل حزب سبز به طرح 
ارتباط  این  اگر  افزود:  و  کرد  اشاره  ودولت،  ملت  ارتباط  موضوع 
مستحکم و دوطرفه باشد می تواند منجر به وحدت شود و براین 
اساس که دولت با رای مردم روی کار آمده و مورد اعتماد مردم است 
باید به تعهدات و شعارهایی که به مردم داده عمل کند و از طرفی 
مردم نیز به تعهدی که به دولت داده اند در زمینه حمایت از آن در 
مسیر تحقق آرمان های انقلاب، پایبند باشند. دبیر کل حزب سبز 
اظهارداشت: وحدت میان دولت و ملت می تواند منجر به مشارکت 
سیاسی مردم و استحکام پایه های نظام شود چراکه دولتها بر پایه 

های رای مردم استوار هستند.
کنعانی مقدم در خصوص وظایف نمایندگان برای این که مجلس 
همواره در در راس امور باقی بماند، گفت: اعتبار هر مجلسی بستگی 
به اقداماتی دارد که مجلسیان انجام می دهند تا حقوق ملت را رعایت 
کنند و به سوگندی که در آغاز مجلس خورده اند پایبند باشند و به 
آن عمل کنند. وی افزود: نمایندگان مجلس باید بر رفتار و کردادر 
خود نظارت داشته باشند و از موقعیت به دست آمده نه در مسیر 
شخصی یا گروهی و حزبی خود بلکه در جهت منافع و امنیت ملی 
و مصالح جامعه و ایفای حقوق ملت عمل کنند. دبیر کل حزب سبز 
اضافه کرد: نمایندگان مجلس شورای اسلامی با قدرتی که قانون 
اساسی در اختیار آنها قرار داده است و نظارت صحیح براجرای قوانین 
می توانند حرف اول و آخر را بزنند و ریل گذاری صحیحی برای 
اجرای امور در اختیار سایر قوا قراردهند و در صورتی که این ریل 

گذاری به خطا انجام شود تبعات جبران ناپذیری خواهد داشت.
کنعانی مقدم با اشاره به موضوع اقتصاد مقاومتی و معیشت مردم 
گفت: رسیدگی به امور اقتصادی و معیشت مردم براساس سیاست 
های ابلاغ اقتصاد مقاومتی از اولویتهای مجلس دهم است وباید از 
حاشیه هایی که ممکن است به وجود آید و موجب تلف شدن وقت 
مجلس شود دوری کند. وی افزود: اگر نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی در طول چهار سال خدمت خود پایه های اقتصاد مقاومتی 
را مستحکم کنند هم مردم از آنها راضی خواهند بود و هم مطالبات 

رهبری را در مسیر تحقق آرمان های انقلاب محقق کرده اند.

را پشت سر گذاشته؛ شعب  مجلس دهم دو هفته ی کاری 
تشکیل شده اند و حالا در زمان تعیین نمایندگان برای عضویت در 
کمیسیون های تخصصی مشخص شده که تنها چهار نفر متقاضی 
کمیسیون فرهنگی هستند؛ کمیسیونی که می تواند در بخش 

فرهنگ، گام های بلندی بردارد و تاثیرگذار باشد.
به گزارش ایسنا،  کسادی کمیسیون فرهنگی در حالی است که 
تعداد زیادی از نمایندگان برای عضویت در کمیسیون هایی مثل 
امنیت و اقتصادی داوطلب شده اند. نواب رئیس مجلس هم تا به حال 
نتوانسته اند نمایندگان را قانع کنند که از کمیسیون های پرترافیک به 

کمیسیون های خالی مثل فرهنگی،  شوراها و قضایی بروند.
از نمایندگانی که در مجلس نهم عضو کمیسیون فرهنگی بودند، 
نصرالله پژمانفر، احمد سالک و جمشید جعفرپور برای عضویت در 
کمیسیون فرهنگی اعلام آمادگی کرده اند؛  علی مطهری هم برای 
کمیسیون آموزش نام نویسی کرده؛ جایی که سرلیست امید در تهران 
یعنی محمدرضا عارف قرار است حضور داشته باشد. هشت عضو دیگرِ 
کمیسیون فرهنگی در مجلس نهم هم از راهیابی به مجلس دهم 
بازمانده اند. با حضور علی لاریجانی،  رئیس مجلس شورای اسلامی، 
داوطلبان کمیسیون فرهنگی به 4 نفر می رسد و بدین ترتیب این 

کمیسیون هنوز برای رسیدن به حد نصاب  15 عضو کم دارد.
برخی به دنبال جمع کردن کمیسیون فرهنگی هستند

نصرالله پژمانفر، عضو کمیسیون فرهنگی در مجلس نهم، عوامل 
زیادی را در عدم تمایل نمایندگان به کمیسیون فرهنگی ذی نفع 
می داند و می گوید: کم ترین ارجاعات به کمیسیون فرهنگی است. 
بسیاری از موضوعاتی که به کمیسیون فرهنگی مربوط است به 
کمیسیون های دیگر ارجاع داده می شود. خیلی تعجب دارد که 

مباحث فرهنگی از قبیل فضای مجازی به کمیسیون هایی مثل 
اجتماعی و حتی صنایع و معادن فرستاده می شود.

او ادامه می دهد: اگر برخی رویشان می شد، این مساله را مطرح 
می کردند که به کمیسیون فرهنگی نیاز نداریم. البته این حرف را 
به طور غیررسمی مطرح کرده اند؛ آنها بنا بر جمع آوری کمیسیون 
فرهنگی دارند و می خواهند برخی مسائل را به کمیسیون اجتماعی و 

برخی را به کمیسیون شوراها ببرند.
پژمانفر تاکید می کند:  نتیجه این نگاه ها این است که از مجموع 
300 نماینده فقط چهار نفر برای عضویت در کمیسیون فرهنگی 
اعلام آمادگی می کنند. در نهایت یک سری افراد را به کمیسیون 
فرهنگی می آورند اما این معنای خیلی بدی دارد که افراد با اختیار به 
این سمت نیایند. در مجلس نهم هم چنین افرادی داشتیم که مدتی 
در کمیسیون بودند و هیچ فعالیتی نداشتند؛ درنهایت هم در اواسط 

مجلس، تغییر کمیسیون دادند.
عدم اقبال به کمیسیون فرهنگی نگران کننده است

غلامعلی جعفرزاده، نماینده مردم رشت، عدم اقبال نمایندگان 
به کمیسیون فرهنگی را ضعفی نگران کننده می داند و می گوید: 
عدم استقبال از کمیسیون فرهنگی در بیرون نماد خوبی ندارد و 
باعث می شود عقب افتادگی فرهنگی مان تشدید شود. حق این بود 
که حداقل روحانیون مجلس و کسانی که سبقه فرهنگی دارند در 
کمیسیون فرهنگی جمع شوند. البته این نماینده مجلس معتقد است: 
این مساله در حکمیتی که شعبه ها انجام می دهند تا حدودی برطرف 
می شود. عبدالرضا مصری، نماینده کرمانشاه هم که در مجلس نهم 
عضو هیات رئیسه مجلس بود، تاکید می کند: این یک مشکل جدی 
در مجلس است که بعضی از کمیسیون ها مثل فرهنگی،  قضایی و 

اصل 90 متقاضی کمی دارند.
کسی که به دنبال آب شرب مردم است

 عضو کمیسیون فرهنگی نمی شود
شاید بتوان یکی از مهم ترین دلایل بی توجهی نمایندگان به 
کمیسیون فرهنگی را دغدغه ها و مشکلات اقتصادی کشور دانست؛ 
دغدغه هایی که شعارهای انتخاباتی بسیاری از نمایندگان را تشکیل 
می دهد و حالا نمایندگانی که با شعارهای اقتصادی از مردم رای 
گرفته اند، در گام نخست باید به عضویت یکی از کمیسیون های 
اقتصادی مجلس دربیایند تا بتوانند اهداف و شعارهای خود را پی گیری 
کنند. دغدغه های اقتصادی، مساله ای است که علی لاریجانی،  رئیس 
مجلس هم بر آن تاکید کرده و می گوید: وقتی مشکلات اقتصادی در 
کشور زیاد است، ذهن نمایندگان به سمت حل این مسائل می رود. 
عبدالرضا مصری هم این مساله را در انتخاب نمایندگان بی تاثیر 
نمی داند: در حوزه های انتخابیه شهرستان ها انتظارات و توقعات کسانی 
که به نماینده رأی می دهند رفع مشکلات زندگی است. مواردی مثل 
اشتغال، گرانی، امکانات و مشکلات عمرانی از مسائلی هستند که جزو 
انتظارات مردم حوزه های انتخابیه از نمایندگان محسوب می شوند. او 
ادامه می دهد: به اعتقاد من نمایندگانی که از مرکز استان ها یا تهران 
می آیند، باید بیشتر در کمیسیون فرهنگی عضو شوند تا نمایندگانی 
که هنوز به دنبال آب شرب مردم هستند. طبیعتاً  کسی که به دنبال 
آب شرب مردم است، عضو کمیسیون فرهنگی نمی شود. این امری 
طبیعی است و مردم به نمایندگان رأی داده اند که مشکلات حوزه 
انتخابیه شان را حل کنند؛ گرچه به نظر من با وضعیت عمرانی که ما 

داریم،  آن مشکلات هم حل نمی شود.
پروانه سلحشوری،  عضو فراکسیون امید هم با تاکید بر اهمیت 

مسائل اقتصادی از دیدگاه نمایندگان،  به خبرنگار ایسنا می گوید: به 
نظرم نمایندگانی که از شهرستان ها می آیند دغدغه  اقتصادی زیادی 
برای حوزه های انتخابیه خود دارند چرا که باید از نظر اقتصادی و 
معیشتی به مردم خود پاسخگو باشند. این دسته از نمایندگان 
اولویت شان را کمیسیونی می گذارند که بتوانند نسبت به مردم خود 

پاسخگویی داشته باشند.
رای مخفی، آخرین راهِ تعادل کمیسیون ها

به گزارش ایسنا، بر اساس آیین نامه مجلس، در صورتی که تعداد 
افراد معرفی  شده براى هر کمیسیون بیش از تعداد لازم باشد مجموع 
افراد معرفی  شده براى هر کمیسیون با دعوت یکی از نواب رئیس 
تشکیل جلسه می دهند تا در مورد افراد مورد نیاز در کمیسیون 
به توافق برسند. اگر توافق لازم به عمل نیاید، افراد مورد نیاز هر 
کمیسیون در جلسه اى با دعوت یکی از نواب رئیس با حق رأى و 
شرکت رؤساى شعب با رعایت اولویت هایی مانند تخصص، تجربه 
و سابقه عضویت در آن کمیسیون و با رأى مخفی تعیین خواهند 
شد. افرادى که براى کمیسیون اول مورد نظر خود انتخاب نشوند در 

کمیسیون دوم مورد تقاضاى خود قرارداده خواهند شد.
اما با وجود این که آیین نامه مجلس راه حلی برای متعادل شدن 
تعداد اعضای کمیسیون های تخصصی در نظر گرفته و احتمالا قبل از 
آنکه کار به رای گیری مخفی کشیده شود، تعدادی از نمایندگانی که 
اولویت دومشان کمیسیون فرهنگی است با پادرمیانی هیات رئیسه و 
شعب رضایت دهند به این کمیسیون بروند، مشخص نیست در دوره 
چهار ساله مجلس دهم،  کمیسیونی که فقط اولویت اصلی چهار نفر 
است و 15 نفر بقیه ترجیح می دادند در حوزه دیگری فعالیت کنند، 

چطور می خواهد گام های مهمی در حوزه فرهنگ بردارد.

جمعی از نمایندگان خبرگان رهبری، مجلس و احزاب تاکید کردند:

پیشرفت کشور در سایه وحدت دولت و ملت

چرا نمایندگان به کمیسیون فرهنگی نمی روند؟

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم معصومه کبیری فرزند محمد مهدی دارای شناسنامه شماره 1160 به شرح 
دادخواست به کلاسه 950755 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را 
نموده و چنین توضیح داده است که شادروان حسن زینلی به شناسنامه شماره 820 در 
تاریخ 1395/3/9 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم 
منحصر است به: 1 - مصطفی زینلی فرزند حسن ش.ش 4785 نسبت با متوفی فرزند. 
2 - ابراهیم زینلی فرزند حسن ش.ش 23897 نسبت با متوفی فرزند. 3 - محمد زینلی 
فرزند حسن ش.ش 7471 نسبت با متوفی فرزند. 4 - بتول زینلی فرزند حسن ش.ش 
11872 نسبت با متوفی فرزند. 5 - فاطمه زینلی فرزند حسن ش.ش 23895 نسبت با 
متوفی فرزند. 6 - معصومه زینلی فرزند حسن ش.ش 11871 نسبت با متوفی فرزند. 
7 - زهره زینلی فرزند حسن ش.ش 23896 نسبت با متوفی فرزند. 8 - معصومه کبیری 
فرزند محمد مهدی ش.ش 1160 نسبت با متوفی زوجه . اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

متن آگهی
خوهان/ شاکی مهسا رحمتی دادخواستی به طرفیت خوانده / متهم محمد رضا 
رحمتی به خواسته درخواست صدور حکم رشد تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم 
نموده که جهت رسیدگی به شعبه 16 دادگاه خانواده شهرستان قم واقع در قم، ابتدای 
خیابان توحید، مجتمع قضایی شهید قدوسی، طبقه دوم، شعبه 16 ارجاع و به کلاسه 
9509982515200262 ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن 1395/5/24 و ساعت 10 
تعیین شده است. به علت مجهول المکان بودن خوانده / متهم و درخواست خواهان / 
شاکی و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی 
و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده 
/ متهم پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل 
خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی 

حاضر گردد.
منشی دادگاه حقوقی شعبه 16 دادگاه خانواده شهرستان قم

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: جواد محمدی. 

خوانده: سعید پوزش. 
خواسته: مطالبه وجه. 

در تاریخ 1395/3/16 خواهان جواد محمدی دادخواستی حقوقی به طرفیت خوانده 
سعید پوزش به شرح خواسته فوق به شعبه 10 شورای حل اختلاف قم تقدیم که به 
شماره 9509982521000074 ثبت و برای روز 1395/5/16 ساعت 18 وقت رسیدگی 
تعیین گردیده است. و با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان 
و موافقت دادگاه مستندا به ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از 
جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور می تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام 
آدرس و دریافت نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر 
فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رساند بدیهی است در صورت عدم حضور 

دادگاه غیابا رسیدگی واتخاذ تصمیم خواهد نمود.
دفتر شعبه 10 شورای حل اختلاف قم – حسن کرم گنجه

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
به خوانده: سهیل نبی فرزند علی اکبر به نشانی مجهول المکان. خواهان: جواد محمدی 
فرزند علی مدد دادخواستی به طرفیت خوانده فوق الذکر به خواسته مطالبه وجه چک و 
خسارت تاخیر تادیه و مطالبه خسارت دادرسی که جهت رسیدگی به شعبه پنجم دادگاه 
عمومی حقوقی دادگستری شهرستان قم واقع در خیابان ساحلی، جنب زندان ساحلی، 
دادگاه های حقوقی، طبقه اول، شعبه پنجم دادگاه عمومی حقوقی ارجاع و به کلاسه 
پرونده فوق الذکر، وقت رسیدگی آن 95/5/16 ساعت 11 تعیین شده است. نظر به 
مجهول المکان بودن خوانده و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی دادگاههای عمومی 
و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار 
آگهی می شود تا خوانده پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن 
اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق 
جهت رسیدگی حاضر گردد در غیر اینصورت دادگاه غیابی رسیدگی و تصمیم مقتضی 

اتخاذ می نماید.
علیرضا سلمانی – مدیر دفتر شعبه پنجم دادگاه حقوقی شهرستان قم

اتاق بازرگانی قصد دارد پیشنهاد تعطیلی روزهای جمعه و شنبه را در شورای گفت وگو 
به دولت ارائه کند این خبری بود که هفته گذشته منتشر شد که البته ابعاد مختلفی را در 

بر دارد.
اتاق بازرگانی معتقد است از آنجایی که در همه جای دنیا شنبه و یکشنبه تعطیل بوده 
و در ایران روزهای پنجشنبه و جمعه تعطیل است به لحاظ اقتصادی ایران را 4 روز از مسیر 
توسعه اقتصادی بین المللی عقب انداخته از این رو کارشناسان آن بر این باورند که باید 
وضعیت روز پنجشنبه به شنبه منتقل شود تا از این میزان عقب ماندگی از بازار جهانی کاسته 
شود. از سوی دیگر، در حوزه گردشگری نیز مسائلی به دلیل عدم تطابق تعطیلی های پایان 
هفته در ایران با خارج از کشور پیش می آید که ممکن است تغییر این تعطیلات باعث جذب 
بیشتر گردشگر نیز شود، از این رو اتاق بازرگانی قصد دارد این پیشنهاد را به دولت ارائه کند و 
با نهادهای مربوطه دیگر مثل مجلس، حوزه علمیه و سازمان میراث فرهنگی هماهنگ شود 

تا بتواند طرح خود را به سرانجام برساند.
نمایندگان مردم در بهارستان نیز در گفت و گوهایی که با خانه ملت داشتند نظرات 
مختلفی را درخصوص تغییر روزهای تعطیل پایان هفته در کشور بیان کردند چنانچه عده 
ای آن را بی اهمیت می دانند و عده دیگر این تغییر را لازمه توسعه اقتصادی و ارتباط با سایر 

کشورها قلمداد می کنند. متن گفتگوها را در ادامه می خوانید:
پزشکیان: تغییر زمان تعطیلات آخرهفته باعث

 کاهش ضرر در تعاملات اقتصادی بین المللی می شود
مسعود پزشکیان با بیان اینکه تغییرات در تعطیلات پایان هفته موضوعی است که 
جای بررسی دارد، گفت: اگر قرار است با دنیا در ارتباط باشیم لازم است روی ایجاد برخی 

هماهنگی ها نیز فکر کرده و به صورت کارشناسی عمل کنیم.
نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: 
اگر تغییر تعطیلات پایان هفته به لحاظ اعتقادی مشکلی نداشته باشد که تصور نمی کنم 
چنین باشد، لازم است روی این طرح کار کارشناسی صورت گیرد تا شنبه در تعطیلات 

جایگزین پنجشنبه شود.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان با تأکید بر اینکه باید شیوه عملی کشور در 
سیاست های اقتصادی بین المللی به گونه ای باشد که در تعاملات ضرر نکنیم، خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر در جامعه ای زندگی می کنیم که زمانی ما تعطیل هستیم دنیا کار می 
کند و وقتی دنیا کار می کند ما تعطیل هستیم از این رو اگر به لحاظ شرعی مشکلی وجود 

نداشته باشد به نظر می رسد تغییر تعطیلات به لحاظ مدیریتی مطلوب باشد.
مطهری: تغییر تعطیلات پایان هفته ضروری نیست

علی مطهری با بیان اینکه تغییر تعطیلات پایان هفته ضروری نیست، گفت: شیوه 
تعطیلات پایان هفته باید به صورت همان پنجشنبه و جمعه بماند چرا که روز شنبه روز 
تعطیلی یهودیان بوده و خوب نیست ما هم در این روز تعطیل باشیم. تعطیلات پایان هفته 

نمی تواند به تنهایی در هیأت دولت تصمیم گرفته شود. نایب رئیس مجلس شورای اسلامی 
در پایان خاطرنشان کرد: اگر دولت در مسأله تغییر تعطیلات پایان هفته جدی است لازم 

است که این مورد را حتما به شکل لایحه به مجلس ارائه کند.
ملکشاهی: هفته ای ۴ روز از اقتصاد دنیا عقب هستیم

الهیار ملکشاهی درخصوص طرحی که قرار است برای تغییر تعطیلات پایان هفته به 
دولت پیشنهاد شود، گفت: در حال حاضر اکثر کشورهای دنیا جمعه و شنبه یا شنبه و 
یکشنبه تعطیل هستند در حالی که در کشور ما پنجشنبه و جمعه تعطیل است و این روند 

عملا ما را 4 روز از تعاملات اقتصادی در دنیا عقب می اندازد.
نماینده مردم کوهدشت و رومشکان در مجلس شورای اسلامی بر همین اساس تصریح 
کرد: جمعه برای ما مسلمانان از قداست ویژه ای برخوردار است و روز نماز جمعه است لذا 
تغییری در این روز نباید ایجاد شود که نمی شود اما اینکه به جای پنجشنبه روز شنبه 
جایگزین شود به نظر مناسب خواهد بود چون پنجشنبه جایگاه و خصوصیت ویژه ای ندارد.

وی افزود: ایجاد هماهنگی با دنیا برای برقراری تبادلات اقتصادی به نفع کشور است 
لذا لازم است برای توسعه اقتصادی و ارتباطات بیشتر همخوانی در سطح بین المللی ایجاد 
کنیم. نماینده مردم کوهدشت و رومشکان در مجلس شورای اسلامی در پایان خاطرنشان 
کرد: از آنجایی که تغییر تعطیلات پایان هفته مسأله مهمی است به نظر می رسد نیاز باشد 
در مجلس نیز بررسی شود لذا لازم است دولت آن را به صورت لایحه به مجلس ارائه کند.

سالک: تغییر ایام تعطیلات پایان هفته 
مورد اعتراض نمایندگان قرار می گیرد

احمد سالک با تأکید بر اینکه روند جمهوری اسلامی همواره بر مبنای تعطیلات 
پنجشنبه و جمعه بوده است، گفت: دلیلی وجود ندارد صرف تقلید و همخوانی با کشورهای 

دیگر این روزها را به جمعه و شنبه تغییر دهیم.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی در ادامه بررسی تعطیلات در کشور را 
از مسئولیت های دولت دانست و گفت: اگر موضوع تعطیلی پنجشنبه و جمعه به جمعه و 

شنبه در هیأت دولت تصویب شود قطعا مورد اعتراض نمایندگان قرار می گیرد.
وی با انتقاد از میزان زیاد تعطیلات در کشور و ضرورت تلاش برای کاهش میزان آن 
خاطرنشان کرد: کاهش تعطیلات مسأله مهمی است چون هزینه زیادی به دولت وارد می 
کند. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی در پایان تصریح کرد: اینکه صرفا 
تعطیلاتی مبتنی بر ارزش های دینی وجود داشته باشد کافی است و مابقی این تعطیلی ها 

شوکی به مسائل اقتصادی وارد می کند.
یوسفیان ملا: ناهماهنگی تعطیلات پایان هفته کشورمان

 با دنیا به سیستم تجارت ایران ضربه زده است
عزت الله یوسفیان ملا با استقبال از تغییر در تعطیلات پایان هفته کشورمان و تعطیلی 
جمعه و شنبه به جای پنجشنبه و جمعه گفت: مدت هاست کشور ما به علت عدم همخوانی 

تعطیلات آن با سایر کشورها در امور اقتصادی بین المللی متضرر شده است لذا این فکر 
همواره بود که چگونه جلوی این خسارات وارده گرفته شود.

نماینده مردم آمل در مجلس شورای اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: در بسیاری از 
مبادلات خارجی مجبوریم به علت ناهماهنگی تعطیلات چند روزه سودهای کلانی بدهیم 

یا در برخی مواقع جریمه شویم. 
وی افزود: در کشور ما پنجشنبه و جمعه امور اقتصادی تعطیل است و در کشورهای دیگر 
شنبه و بعضا یکشنبه نیز تعطیل است از این رو خودبه خود کشور ما چهار روز در هفته از 

امورات اقتصادی بین الملل باز می ماند که این نقطه ضعف است.
نماینده مردم آمل در مجلس شورای اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: مسأله تغییرات 
تعطیلات پایان هفته بسیار خوب است که البته باید به صورت لایحه به مجلس بیاید تا 

تبدیل به قانون شود.
عثمانی: تغییر روزهای تعطیلات هفتگی 

تنها با تصمیم دولت ممکن نیست
محمدقسیم عثمانی با بیان اینکه تغییرات تعطیل رسمی در کشور نیاز به کارشناسی 
گسترده دارد، گفت: تغییر تعطیلات پایان هفته امر کوچکی نیست که دولت بتواند به تنهایی 

روی آن تصمیم گیری کند. 
نماینده مردم بوکان در مجلس شورای اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: لازم است 
دولت و مجلس با کار کارشناسی روی تعطیلات آخر هفته نسبت به ضرورت یا عدم ضرورت 

ایجاد تغییر در آن تصمیم گیری کنند.
عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: تغییر تعطیلات پایان 
هفته دارای ابعاد مثبت و منفی است که باید با کار کارشناسی بررسی شود و در صورت قوت 

نقاط مثبت آن، این تعطیلات تغییر کند.
تجری: ضرورت تعطیلات هفتگی هماهنگ با دنیا 

برای بهبود وضعیت تجاری و اقتصادی
فرهاد تجری با بیان اینکه عدم تطابق تعطیلات آخر هفته در کشورمان با سایر کشورها 
مطلوب نیست، گفت: این عدم هماهنگی باعث شده بسیاری از اقدامات و امور اجرایی و 

اقتصادی و مبادلات ارزی و تجاری تحت الشعاع قرار بگیرد.
نماینده مردم قصرشیرین و سرپل ذهاب در مجلس شورای اسلامی بر همین اساس 
تصریح کرد: از آنجایی که اقتصاد کشورها با یکدیگر گره خورده و در گرو تعاملات بوده لازم 
است تعطیلات واحدی نیز وجود داشته باشد تا فضای کسب و کار در تعامل با دنیا آسیب 

ندیده و تجارت افزایش یابد.
نماینده مردم قصرشیرین و سرپل ذهاب در مجلس شورای اسلامی در پایان خاطرنشان 
کرد: لازم است طرحی که قرار است در دولت بررسی شود بعد از کارشناسی دقیقی و فنی 

به صورت لایحه به مجلس بیاید که با بررسی در مجلس پخته تر شود.

از مباحث اعتقادی و اقتصادی تا ضرورت ارائه لایحه

تغییر ایام تعطیلات پایان هفته
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هر كه باوقار باشد

احترام شود

یکشنبه - 23خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4023

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم اعلام کرد:

نصب سامانه های ثبت سرعت در 33 مقطع از معابر قم
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم با اشاره به اینکه 33 مقطع از معابر مهم شهر قم در 60 جهت شامل سامانه های ثبت 
سرعت وسائل نقلیه هستند خاطرنشان کرد: این سامانه ها سرعت تك تك وسایل نقلیه را تحلیل کرده و اگر سرعت بیش از حد باشد به 

صورت هوشمند اعمال قانون صورت می گیرد.
دکتر علیرضا قاری قرآن با اشاره به اجرای پروژه شهر هوشمند در قم اظهار کرد: شهرداری قم چشم اندازی را با عنوان چشم انداز شهر 
هوشمند ترسیم کرده است و یکی از مولفه های مهم شهر هوشمند که در دنیا نیز به عنوان مهم ترین مولفه شهر هوشمند به آن توجه 
می شود حمل و نقل هوشمند است. معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم تصریح کرد: حمل و نقل هوشمند در حوزه های مختلف 
در دانشگاه های دنیا کاربرد دارد و ماموریت های مشخصی دارد. وی با اشاره به 4 ماموریت مشخص در این حوزه گفت: جمع آوری اطلاعات، 

مدیریت ترافیك، ثبت تخلفات و اطلاع رسانی از جمله ماموریت های مدیریت هوشمند است.
قاری قرآن با بیان اینکه مرکز مدیریت هوشمند ترافیك به عنوان متولی حمل و نقل هوشمند در شهر قم  پروژه های سال 95 را تدوین 

کرده است، بیان کرد: مهم ترین پروژه سامانه های هوشمند ثبت تخلف و اطلاع رسانی آنها است.
وی با اشاره به اینکه 33 مقطع از معابر مهم قم در 60 جهت شامل سامانه های ثبت سرعت وسائل نقلیه هستند خاطرنشان کرد: 

این سامانه ها سرعت تك تك وسایل نقلیه را تحلیل کرده و اگر سرعت بیش از حد باشد به صورت هوشمند اعمال قانون صورت می گیرد.

نامحــرمانه
احمدی نژاد به خاکی زد

گفته می شود: مجتبی رحماندوست؛ نماینده اصولگرای مجلس نهم گفت: من بازگشت احمدی 
نژاد 84 را به نفع انقلاب و اصولگرایان می دانم. مردم با نذر و نیاز او را بالا آوردند. خاطرم هست یک خانم 
دانشجویی نذر کرده بود به تعداد آرای احمدی نژاد صلوات می فرستد. به معنای واقعی آن زمان که او 
رییس جمهور شد انقدر جایگاه ملی و مردمی داشت که اگر با همان شکل، ریاست جمهوری اش تمام 
می شد مردم باز هم دوستش داشتند، به او تبرک می کردند؛ اما انسان را در گذر زمان و موضع گیری ها 
و عملکردهایش باید شناخت. احمدی نژاد 84 خیلی متفاوت از احمدی نژاد سال 92 بود. وی ادامه داد: 
من هیچگاه نگفتم دلم برای احمدی نژاد سال 92 تنگ می شود. در سال 84 احمدی نژاد فردی مطلوب، 
محبوب و دوست داشتنی بود مردم با اعتقاد به او رای دادند. نمی خواهم بگویم او از اول همینی بود که 
در اواخر از او دیدیم و ماسک زده بود ولی در هرحال دنیا انسان را تغییر می دهد. شما امروز از من تعریف 
کنید، ده روز دیگر بیایم بازهم تعریف کنید ممکن است از این تعریف های نابجا خراب شوم؛ بنابراین او 
می تواند در ابتدا همانی که بود باشد ولی در آخر همانی شد که دیدیم. رحماندوست هم از جمله این 
اصولگرایانی است که می گوید احمدی نژاد سال 92 قابل دفاع نیست چون به جاده خاکی زده بود. البته 

این را هم می گوید که اصولگرایان در چهار سال اول خیلی احمدی نژاد را تقدیس کردند.

درخواست احمدی نژاد از عارف چه بود؟
گفته می شود: رئیس بنیاد شهید در دولت احمدی نژاد گفت: یک چیزی درباره دولت بگویم؛ دولتی 
که می آید سر کار و به بهانه و به جرم اینکه فلان مسئول در دولت گذشته بوده را کنار میگذارد، کم می 
آورد. دولت نهم بعد از سه سال ببینید چقدر کار کرد  من شاهد بودم آقای احمدی نژاد از آقای دکتر 
عارف مکرر خواست به عنوان معاون اول بماند، او اصلا قصد حذف نیروهای دولت قبل را نداشت. مسعود 
زریبافان افزود: اینکه قبول نکرد عیبی ندارد، مهم این است که رئیس جمهور خواست بماند و بقیه را حفظ 
کرد. رئیس بانک مرکزی را حفظ کرد، رئیس بنیاد شهید را حفظ کرد، خیلی از مقامات دولت قبل را 
حفظ کردند. من دبیر دولت شدم و در دبیرخانه دولت یک نفر را دست نزدم، در بنیاد هم که رفتم به یک 
نفر دست نزدم. ولی این دولت طرف را به جرم اینکه در دولت قبل مسئولیت داشته کنار می گذارد. دولت 
قبل هر اشکالی داشت باز یک دولت کاری بود و از توزیع یک سبد کالا در کشور عاجز بود. خیلی بد بود 
اگر همان عوامل و همان عناصر دولت قبل را استفاده می کردند، شاید آن اتفاقات نمی افتاد. وی ادامه 
داد: آن موقع که نگاه آقای احمدی نژاد مشخص نبود. ایرادی ندارد که قبول نکرد. بعضی ها پذیرفتند و 
ماندند مثلا وزیر راه دولت اصلاحات. اقای عارف شاید خط را مشترک نمی دید ولی این حسن نیت در 
دولت قبل وجود داشت و هر کی دوست داشت بماند را نگه میداشت، از جمله نعمت زاده و خیلی های 

دیگر و اکثر مدیران میانی.

ظریف با کری دیدار می کند
گفته می شود: محمد جواد ظریف قرار است هفته جاری در چارچوب روابط دوجانبه و در دومین 
مرحله از سفرهایش به اروپا به کشورهای نروژ و آلمان سفر کند. وزیر خارجه کشورمان هم چنین در 
اجلاس اسلو فروم که گفت وگوهای بشر دوستانه در سطح دنیا را دنبال می کند شرکت خواهد کرد. ظریف 
در حاشیه این اجلاس علاوه بر دیدار با همتایان خود که در این اجلاس شرکت می کنند با جان کری، 
وزیر خارجه آمریکا در چارچوب اجرای برجام دیدار می کند. در این دیدار سیدعباس عراقچی، مجید 
تخت روانچی و حسین جابری انصاری معاونان ظریف او را همراهی می کنند. آخرین بار ظریف و کری در 
حاشیه نشست گروه تماس بین المللی درباره مساله سوریه در وین دیدار کردند. هم چنین وزیر امور خارجه 
کشورمان در چارچوب برجام و مسایل منطقه ای و دوجانبه قرار است با فدریکا موگرینی مسوول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا نیز دیدار کند. ظریف در ادامه سفر خود به اروپا پس از نروژ در سفری کوتاه برای 

دیدار با همتای آلمانی خود راهی برلین می شود.

مصادره 13 میلیون دلار از دارایی های ایران در کانادا 
گفته می شود: دادگاهی در کانادا حکم مصادره 13 میلیون دلار از دارایی های ایران را در این 
کشور صادر کرد. به گزارش میزان، روزنامه کانادایی نشنال پست در گزارشی تحت عنوان دادگاه 
در مورد یک پرونده 13 میلیون دلاری، نوشت: این دادگاه حکم داده است از محل دارایی ها غیر 
دیپلماتیک ایران در کانادا به آسیب دیدگان در عملیات گروه های ترویستی غرامت داده شود. این 
روزنامه مدعی شده حمایت ایران از برخی اقدامات تروریستی شده است. به گزارش نشنال پست، این 
حکم بر ساختمان های دیپلماتیک ایران در اوتاوا اثر نمی گذارد، اما چندین ملک و چندین حساب 
بانکی غیر دیپلماتیک را در بر می گیرد. این نخستین حکمی است که در چارچوب یک قانون ضد 

تروریستی در کانادا صادر می شود.

کدام کشورها مشتریان عسل ایرانی هستند؟ 
گفته می شود: کل صادرات عسل ایران در سال 1394، شش میلیون و 444 هزار دلار معادل 18 
میلیارد و 814 میلیون و 940 هزار تومان بوده است. در دو ماهه نخست سال جاری سه میلیارد و 661 
میلیون تومان عسل طبیعی به کشورهای افغانستان، امارات متحده عربی، عراق، مالزی، آذربایجان، کویت 
و بحرین صادر شده است. به گزارش ایسنا، بر اساس اعلام گمرک ایران، در دو ماهه نخست سال معادل 
یک میلیون و 208 هزار دلار، یا سه میلیارد و 661 میلیون تومان، عسل طبیعی به کشورهای مختلف 

صادر شده است.

بازداشت 21 نفر در پارتی مختلط شبانه در کرمان
گفته می شود:  خداداد سالاری دادستان عمومی و انقلاب کرمان از دستگیری 21 نفر دریک پارتی 
مختلط شبانه در راستای اجرای طرح ویژه ارتقای امنیت عمومی جامعه خبر داد. به گزارش میزان، او 
گفت: چهارمتهم زن به دلیل کشف حجاب علنی و متجاهرانه و اخلال در نظم به حکم قضات ویژه درمحل 

وقوع بزه دستگیر شدند.

کیارستمی هنوز از بیمارستان مرخص نشده است 
گفته می شود:  رضا میرکریمی مدیر عامل خانه سینما با توجه به انتشار اخباری مبنی بر ترخیص 
عباس کیارستمی از بیمارستان، با انتشار یادداشتی در صفحه اجتماعی خود، تصریح کرد که این کارگردان 

سینما همچنان در بیمارستان بستری است.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری 
قم گفت: درحال حاضر 600 المان در شهر 
قم نصب شده که 100 مورد آن در بلوار 
پیامبر اعظم )ص( قرار دارد و رویکرد تمام 

آنها دینی، مذهبی و هویتی است.
نوع  داشت:  اظهار  راد  وزیری  وحید 
المان های موجود در قم بیشتر به سمت 
رویکردهای اسلامی و ایرانی با هویت معنوی 
است و ارزش های دینی را در قالب هنر به 
مخاطب القا می کند. وی با اشاره به اینکه 
شروع ساخت المان ها در قم از سال 1391 
آغاز شده است گفت: در آینده المان هایی از 
جمله نماز، حج، شهدای منا، شهدای غواص، 
دفاع مقدس و یادمان خلبانان شهید نیز در 
قم ساخته خواهد شد. وی اظهار داشت: 
هم اکنون هفت معمار بزرگ کشور درحال 
میدان  برای  شهری  های  المان  طراحی 
مفید، دستغیب، توحید، آزادگان و شیرازی 
هستند. وزیری راد بیان داشت: المان های 
حضرت فاطمه معصومه )س( و امام راحل 
در بزرگراه امام علی )ع(، اربعین در بلوار 
محمد امین و المان های سنگی پنج تن آل 
عبا در بلوار خلیج فارس از مهمترین المان 
های ساخته شده در قم هستند. وی با بیان 
اینکه جنس این المان ها می تواند از سنگ، 
فلز، چوب، شیشه و غیره باشد، اظهار داشت: 
هدف و رویکرد اصلی ما انتقال مفاهیم دینی 
و معنوی به مردم است. مدیرعامل سازمان 
نوع  داد:  ادامه  قم  شهرداری  زیباسازی 
ارتباطی که مردم با این نوع از المان برقرار 
می کنند بسیار مهم است، این ارتباط بیشتر 
معنوی می باشد که باعث آرامش روحی می 
شود. وزیری راد بیان داشت: بیشتر المان ها 
در قم دینی، هویتی، مفهومی و بر مبنای 
هوش جمعی است و ما سعی داریم ارزش 
های حاکم بر نظام جمهوری اسلامی مانند 

فرهنگ ایثار و شهادت را نیز از طریق المان 
ترویج دهیم. وی گفت: برای ساخت یك 
المان باید از ظرفیت هنرمندان و نخبگان 
در مرحله طراحی، از استادکاران در مرحله 
ساخت، از معماران در شهرسازی و از گروه 
مهندسی و اجرا در پشتیبانی استفاده کنیم 

تا یك اثر فاخر خلق شود. وزیری راد ایجاد 
حسن مشترك در خلق المان را بسیار مهم 
دانست و گفت: سازنده و طراح المان باید با 
استفاده از ظرفیت هنری خود، این حس 
مشترك را به مخاطب القا کند. وی با اشاره 
به استقبال بزرگان حوزه، خانواده شهدا و 

مردم از ساخت المان ها گفت: در زمینه 
ساخت المان شهری با موضوع های دینی 
و معنوی، بسیار تشویق شدیم. وزیری راد، 
قابل جابجایی بودن را از شاخص های المان 
های قم دانست وگفت: به عنوان نمونه در 
ماه محرم 10 نخل و کتل نزدیك حرم مطهر 
حضرت فاطمه معصومه )س( قرار دادیم 
و پس از این ایام آنها را جابجا کردیم. وی 
ادامه داد: المان ها با سایزهای بزرگ از نظر 
شناخت شناسی بسیار تاثیرگذار است و 
مردم با هر سن و سالی می توانند با آنها 
ارتباط برقرار کنند، به عبارت دیگر مردم 
مطالبی را که در سخنرانی و مداحی ها می 
شنوند، در قالب المان از نزدیك مفهوم آنها 
را مشاهده می کنند و این تاثیرگذار است. 
وزیری راد بیان داشت: درپایان سال گذشته 
ساخت المان هفت سین شهدا و مدافعان 
حرم حضرت زینب )س( در گلزار شهدای 
علی بن جعفر )ع( با استقبال اقشار مختلف 

مردم روبرو شد.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم:

قم مزین به 600 المان با رویکرد دینی و معنوی است

اخبــار
شهردار قم خبرداد:

اجرای برنامه های میان مدت و بلند مدت 
در محدوده جمکران

شهردار قم با اشاره به ضرورت تامین زیرساخت های برگزاری جشن های 
نیمه شعبان در جمکران گفت: باید برخی از اقدامات به صورت میان مدت و 
بلند مدت در اطراف مسجد مقدس جمکران اجرا شود و از فرصت های موجود 

استفاده کرده و همه ظرفیت ها را به کار گرفت.
دکتر سقاییان نژاد در دیدار مدیران موکب حضرت معصومه )س( اظهار 
کرد: ما در قم جمعیت زائر بسیار بالایی داریم و دو تا سه میلیون نفر همزمان 
در ایام نیمه شعبان به شهر قم می آیند و این در حالی است که زیرساخت های 

لازم مهیا نیست. 
وی با اشاره به اینکه باید برای نیمه شعبان برنامه ریزی های گسترده داشته 
باشیم، گفت: در نیمه شعبان می توانیم بخشی از بلوار پیامبر اعظم را به حرکت 
پیاده و استقرار موکب ها و ایستگاه های صلواتی اختصاص دهیم. شهردار قم 
با اشاره به اینکه باید برخی از اقدامات به صورت میان مدت و بلند مدت در 
اطراف مسجد مقدس جمکران اجرا شود، اضافه کرد: باید از فرصت های 
موجود استفاده کرده و همه ظرفیت ها را به کار گرفت. وی گفت: اگر تعداد 
موکب ها در مسیر هفت کیلومتری حرم مطهر حضرت معصومه )س( تا 
مسجد مقدس جمکران افزایش یابد به سهولت در تردد مردم کمك می کند. 
سقاییان نژاد با اشاره به اینکه نباید بعد مردمی برگزاری جشن های نیمه شعبان 
خدشه دار شود، اظهار کرد: قم الگو و پیشگام است و باید در این خصوص 

پیش بینی های لازم صورت گیرد.
ضرورت توسعه مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم

شهردار قم همچنین در بازدید از مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهر قم، 
گفت: باید خدمات و خروجی این مرکز به گونه ای باشد که در اختیار عموم 

شهروندان قرار گیرد.
دکتر سقاییان نژاد صبح دیروز از مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری 
قم بازدید کرد و روند فعالیت های این مرکز را مورد ارزیابی قرار داد. وی در این 
بازدید طی سخنانی اظهار کرد: در حال حاضر از سوی مرکز مدیریت هوشمند 
ترافیك شهرداری قم خدمات قابل توجهی به واحدهای مختلف شهرداری قم 

ارائه می شود. 
شهردار قم ضرورت بهره مندی مردم از خدمات این مرکز را مورد تاکید قرار 
داد و تصریح کرد: باید اطلاعات ترافیکی این مرکز با استفاده از نرم افزارهای 
روز در اختیار مردم قرار گیرد. وی تاکید کرد: ماموریت و نقطه هدف ما در این 
مرکز باید سرویس دهی به شهروندان باشد و مردم با حفظ کرامت بتوانند از 
این خدمات بهره برداری کنند. دکتر سقاییان نژاد گفت: سامانه های هوشمند 
این مرکز باید در اختیار تمام مدیران شهری قرار گیرد تا بتوانند با تکیه بر 
مدیریت هوشمند پیگیری امور را انجام دهند. وی با تاکید بر ضرورت توسعه 
مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم گفت: این مرکز باید به مرکز 
مدیریت هوشمند شهر تبدیل شود و تمام ارگان ها بتوانند از ظرفیت های این 

مرکز استفاده کنند.

اصفهانیان مقدم:

 فضای سبز منطقه یک  توسعه می یابد
شهردار منطقه یك قم گفت: تحقق اهداف مورد نظر مدیریت شهری از 
جمله تامین هزینه ها و رفع معارضین پروژه های عمرانی و باز گشایی معابر 
بدون مشارکت شهروندان امکان پذیر نیست به همین علت شهروندان باید 

نسبت به این مجموعه نگاهی متفاوت و مشارکت همه جانبه داشته باشند.
مهدی اصفهانیان مقدم، با اشاره به اینکه فرصت های سرمایه گذاری مطلوبی 
در منطقه یك شهری قم وجود دارد، اظهار کرد: طی ماه های اخیر در بلوارهای 
شهید روحانی و پیامبر اعظم )ص( دو واحد با کاربری های مسکونی و تجاری 
و اقامتی برای واگذاری به بخش خصوصی و سرمایه گذاری تعیین شده 
است. وی با تاکید بر اینکه توسعه کمربند سبز منطقه یك مورد توجه مدیران 
ارشد شهرداری قم قرار گرفته است، اضافه کرد: امسال توسعه فضاهای سبز 
و بوستان ها در اطراف مساجد جامع، ولیعصر، چهارمردان، دولت خانه و بیت 
النوردر دستور کار قرار دارد. شهردار منطقه یك قم پرداخت عوارض مردمی 
را عامل مؤثر در پیشبرد پروژه های عمران شهری دانست و تصریح کرد: با 
استفاده از اعتباراتی که در سال جاری برای پروژه خیابان دروازه ری اختصاص 

داده شده است، تملك فاز نخست این پروژه تا پایان تیرماه به اتمام می رسد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم 
با اشاره به اینکه 33 درصد مردم قم از شبکه 
فاضلاب شهری استفاده می کنند، گفت: با 
توجه به زیرساخت های ایجاد شده به آرامی 
بقیه مناطق نیز در مدار فاضلاب شهری قرار 
می گیرند و که تا پایان ششم توسعه این عدد 

به 52 درصد برسد.
عبدالحمید توکلی بینا، در مورد قطعی آب 
منطقه ای در برخی محله های قم که اخیراً 
اتفاق افتاده است، اظهار داشت: گاهی اوقات بر 
اثر رخ دادن حادثه، قطعی آب اتفاق می افتد اما 
به هیچ وجه اخیراً جیره بندی آب در مناطق 
قم نداشته ایم و در صورت قطعی و جیره بندی 

آب به مردم اطلاع رسانی می شود.
قم  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 

در مورد پیشرفت شبکه فاضلاب شهری قم افزود: پروژه 
فاضلاب شهری قم آرام آرام بسته به تأمین اعتبارات در حال 
انجام است و تا پایان برنامه ششم مقرر شده که این پروژه به 
پیشرفت 52 درصدی برسد البته تا الان نزدیک به 33 درصد 

مردم تحت پوشش قرار گرفته اند.

توکلی بینا با تأکید بر اینکه این پروژه منطقه به منطقه 
برحسب اولویت های کاری و تأمین اعتبارات در حال انجام 
است، گفت: این پروژه از جنوب تا شمال قم به شعاع 500 
تا 800 متر انجام شده است و در ادامه بخشی از پروژه در 
غرب و بخشی نیز در شرق قم یعنی مناطق نیروگاه و توحید 
اجرا شده است همچنین بخش هایی را نیز در برنامه داریم که 

شامل شهرک امام حسن )ع(، امام حسین )ع( 
و شهرک فاطمیه می شود. وی با اشاره به اینکه 
در حال حاضر 33 درصد مردم قم از فاضلاب 
شهری استفاده می کنند، بیان کرد: با توجه به 
زیرساخت های ایجاد شده به آرامی بقیه مناطق 
نیز درون مدار فاضلاب شهری قرار می گیرند و 
مقرر شده که تا پایان برنامه ششم توسعه این 

عدد به 52 درصد برسد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم خاطر 
نشان کرد: پروژه فاضلاب شهری هزینه های 
بسیار هنگفتی را به خود اختصاص می دهد و 
این هزینه ها شامل شبکه های فرعی  و خطوط 
اصلی و انتقال تا ایستگاه های پمپاژ و تخلیه خانه 
فاضلاب می شود از این رو در صورت تأمین 

اعتبارات روند پیشرفت پروژه افزایش می یابد.
توکلی بینا با اشاره به محل تأمین اعتبارات پروژه فاضلاب 
شهری قم گفت: بخشی از اعتبارات از محل اعتبارات استانی، 
بخشی از طریق وام که بانک توسعه اسلامی گرفته شده و 
مبلغ بسیار اندکی نیز در قالب حق انشعاب از مردم گرفته 

می شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:

33 درصد مردم قم از شبکه فاضلاب شهری استفاده می کنند

قابل توجه اعضاء محترم اتحادیه صنف فلزکاران و صنوف وابسته قم
در اجرای آئین نامه اجرایی تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی و با عنایت به 

پایان مسئولیت هیئت مدیره محترم آن اتحادیه و لزوم برگزاری انتخابات جدید، 

بدینوسیله از کلیه اعضاء آن صنف که داوطلب عضویت در هیئت مدیره و بازرس 

اتحادیه خود می باشند تقاضا دارد با در دست داشتن مدارک ذیل از ابتدای وقت 

اداری روز شنبه مورخ 95/3/22 لغایت پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 

95/4/8 به مدت 15 روز کاری  به محل هیات اجرائی بر انتخابات اتحادیه های صنفی 

مستقر در سازمان صنعت، معدن و تجارت قم واقع در 45 متری 15 خرداد )ساختمان 

معصومیه( مراجعه و نسبت به دریافت و تکمیل پرسشنامه اقدام نمایند.

وزارت صنعت، معدن و تجارت
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم

کمیسیون نظارت قم
اطلاعیـــــه

مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام:
1 - فتوکپی پروانه کسب معتبر                                                  2 برگ

2 - فتوکپی تمام صفحات شناسنامه                                         2 برگ

3 - عکس 4*6 جدید                                                                 6 قطعه

4 - فتوکپی کارت ملی                                                               2 برگ

5 - گواهی عدم اعتیاد                                                               1 برگ

6 - فتوکپی مدرک تحصیلی                                                     2 برگ

تــــذکر:
1 - داشتن پروانه کسب معتبر دائم

2 - داوطلب موظف است شخصا نسبت به تکمیل فرم مربوطه اقدام نماید.

3 - داشتن مدرک تحصیلی دیپلم برای افراد فاقد سابقه عضویت در هیئت مدیره

4 - داشتن حداکثر 75 سال سن در زمان ثبت نام

5 - ارائه اصل مدرک الزامی است.

هیئت اجرایی نظارت بر انتخابات اتحادیه های صنفی شهر قم


